
ΘΕΜΑΤΑ

Α. Ε∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8677
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 53o ∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά, το 8o ∆ηµοτικό
Σχολείο Αγίας Παρασκευής, το 6o Γυµνάσιο Χαλανδρίου, το
5o ∆ηµοτικό Σχολείο Πετρούπολης, το ∆ηµοτικό Σχολείο
Αγίου ∆ηµητρίου Αργολίδας, το 2o ∆ηµοτικό Σχολείο Χαλκί-
δας, το ∆ηµοτικό Σχολείο Μεγάλων Καλυβίων Τρικάλων και
το 25o ∆ηµοτικό Σχολείο Βόλου, σελ. 8683, 8687, 8691, 8698,
8702, 8704, 8708

3. Ανακοινώνονται οι εργασίες των Κοινοβουλευτικών Επι-
τροπών, σελ. 8678

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέ-

µπτης 7 Μαΐου 2009, σελ. 8677

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί των άρθρων του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Ενσωµάτωση
Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων
των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορο-
λογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου, ΦΠΑ και λοιπών φορολο-
γιών και λοιπές διατάξεις», σελ. 8678, 8711

2. Αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος επί του άρθρου 36 του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών,
σελ. 8713

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και
Οικονοµικών:

Α∆ΡΑΚΤΑΣ Π., σελ. 8706, 8709, 8710
Α’Ι’ΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 8684, 8685
ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 8696, 8697
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 8686
ΓΚΑΤΖΗΣ Ν., σελ. 8682, 8683, 8708, 8709
ΖΗΣΗ Ρ., σελ. 8697
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 8707, 8709, 8710
ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ Η., σελ. 8687
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ., σελ. 8678, 8710
ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 8680, 8681, 8710, 8711
ΛΑΜΠΙΡΗΣ Η., σελ. 8700
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 8693, 8694, 8708
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 8694
ΜΠΕΖΑΣ Α., σελ. 8696, 8700, 8702, 8704,

8705
ΠΑΓΚΑΛΟΣ Θ., σελ. 8696, 8704, 8706
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Γ. (Ν. ‘Αρτας),

σελ. 8692, 8694, 8695, 8696
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 8696
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 8690
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 8689
ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ Π., σελ. 8688
ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ Ε., σελ. 8698, 8699
ΣΟΥΡΛΑΣ Γ., σελ. 8710
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ. 8701
ΦΙΛΙΝΗ Α., σελ. 8683, 8711
ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ Γ., σελ. 8691, 8692, 8711

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ’

Τετάρτη 6 Μαΐου 2009 (Πρωί)



Αθήνα, σήµερα στις 6 Μαΐου 2009, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προ-
εδρία του ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 5 Μαΐου 2009
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΚΘ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 5
Μαΐου 2009 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχεδίων
νόµων:

1. «Αναδιοργάνωση Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
(Σ.ΕΠ.Ε.) ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών εποπτευοµένων από το
Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και άλλες
διατάξεις».

2. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ του Υπουργείου Εξω-
τερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Εξω-
τερικών των Ηνωµένων Πολιτειών του Μεξικού για τη
συνεργασία µεταξύ της ∆ιπλωµατικής Ακαδηµίας του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ινστιτού-
του Matias Romero του Υπουργείου Εξωτερικών των Ηνωµένων
Πολιτειών του Μεξικού».

3. Κύρωση της Συµφωνίας της 14ης Σεπτεµβρίου 2007 σχε-
τικά µε τις Ρυθµίσεις Χώρας Υποδοχής για τη Γραµµατεία του
Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας µεταξύ του Συµβου-
λίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, αφ’ ενός, και των
λοιπών Κρατών που συµµετέχουν στη ∆ιαδικασία Συνεργασίας
Χωρών Νοτιανατολικής Ευρώπης και της Αποστολής των Ηνω-
µένων Εθνών για την Προσωρινή ∆ιοίκηση του Κοσσυφοπεδίου,
για λογαριασµό του Κοσσυφοπεδίου, σύµφωνα µε την Απόφαση
υπ’ αρ. 1244 του Συµβουλίου Ασφαλείας των Ηνωµένων Εθνών,
αφ’ ετέρου, της Κοινής ∆ιακήρυξης της 27ης Φεβρουαρίου 2008
για τη Σύσταση του Συµβουλίου Περιφερειακής Συνεργασίας
και του προσαρτηµένου σ’ αυτήν Καταλόγου των συµµετεχό-
ντων Κρατών και του Καταστατικού Χάρτη του Συµβουλίου,
καθώς και των Συµπερασµάτων της Περιφερειακής Τράπεζας
του Συµφώνου Σταθερότητας της 16ης Νοεµβρίου 2006».)

Έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το δελτίο επικαίρων ερω-
τήσεων της Πέµπτης 7 Μαΐου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 749/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπήλιου Λιβανού προς τον Υπουργό
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη από-
φασης για την τύπωση σχολικών βιβλίων από ανακυκλώσιµο

χαρτί κ.λπ..
2. Η µε αριθµό 757/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση του πρώην

Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Αποστόλου Κακλαµάνη προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, σχετικά µε
την αποκοπή του Νοµού Λευκάδας από το οδικό δίκτυο της
χώρας κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 755/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εύας Μελά προς
τους Υπουργούς Πολιτισµού και Οικονοµίας και Οικονοµικών,
σχετικά µε το Φαληρικό ∆έλτα και το Ίδρυµα «ΣΤΑΥΡΟΣ ΝΙΑΡ-
ΧΟΣ» κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 758/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αλεξάνδρου Αλαβάνου προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων στα ναυπη-
γεία Σκαραµαγκά κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 754/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τους διορισµούς θεολόγων στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση
κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 748/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εύας Καϊλή προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
την αντιµετώπιση του κινδύνου από τον ιό Η1Ν1 της γρίπης των
χοίρων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 756/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων για την επαναλειτουργία της παιδιατρικής
κλινικής του Νοσοκοµείου Μεσολογγίου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 759/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής κ. Ευαγγελίας Αµµανατίδου-
Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και ∆ηµοσίων Έργων και Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά
µε τη νέα χάραξη της εξωτερικής περιφερειακής της Θεσσαλο-
νίκης, τις αντιδράσεις από τις θιγόµενες τοπικές κοινότητες
κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 753/4.5.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. ∆ήµητρας Αράπογλου
προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, σχετικά µε την κω-
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ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ’

Τετάρτη 6 Μαΐου 2009 (πρωΐ)



δικοποίηση των αναγραφόµενων στοιχείων των ιατρικών γνω-
µατεύσεων και την επίσπευση των διαδικασιών έκδοσης της
κάρτας λειτουργικότητας για τα άτοµα µε αναπηρία κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα Τε-
τάρτη 6 Μαϊου 2009 θα συνεδριάσουν οι ακόλουθες Κοινοβου-
λευτικές Επιτροπές:

1. Ώρα 10.30’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ∆ΗΜΟΣΙΑΣ ∆ΙΟΙΚΗΣΗΣ,
∆ΗΜΟΣΙΑΣ ΤΑΞΗΣ ΚΑΙ ∆ΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση
της ιατροδικαστικής υπηρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση
χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις» (2η συνε-
δρίαση – ακρόαση εξωκοινοβουλευτικών προσώπων).

2. Ώρα 11.00’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΕΜΠΟ-
ΡΙΟΥ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου Ανάπτυξης «∆ιασυνοριακές συγχωνεύσεις κε-
φαλαιουχικών εταιρειών» (2η συνεδρίαση – ακρόαση εξωκοινο-
βουλευτικών προσώπων).

3. Ώρα 12.00’: ΕΙ∆ΙΚΗ ΜΟΝΙΜΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΑΠΟ∆ΗΜΟΥ ΕΛ-
ΛΗΝΙΣΜΟΥ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Επιτροπής από τον Πρόεδρο του

Προγράµµατος «Οικουµενικός Ελληνισµός», κ. Σταύρο Πανου-
σόπουλο και τον κ. Αθανάσιο Αγγελόπουλο, καθηγητή της Θεο-
λογικής Σχολής του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου
Θεσσαλονίκης, Επιστηµονικό Επόπτη του Προγράµµατος.

4. Ώρα 12.00’: ΥΠΟΕΠΙΤΡΟΠΗ ΓΙΑ ΤΑ ΘΕΜΑΤΑ ΤΩΝ ΑΤΟ-
ΜΩΝ ΜΕ ΑΝΑΠΗΡΙΑ της Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής Ισότητας,
Νεολαίας και ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου.

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Υποεπιτροπής από τον Πρόεδρο

της Εθνικής Συνοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπηρία (ΕΣΑµεΑ), κ.
Ιωάννη Βαρδακαστάνη, για θέµατα της αρµοδιότητάς του.

5. Ώρα: 13.00’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ∆ΗΜΟΣΙΑΣ ∆ΙΟΙΚΗΣΗΣ,
∆ΗΜΟΣΙΑΣ ΤΑΞΗΣ ΚΑΙ ∆ΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση
της ιατροδικαστικής υπηρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση
χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις» (3η συνε-
δρίαση).

6. Ώρα 14.30’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ ΚΑΙ ΕΜΠΟ-
ΡΙΟΥ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συνέχιση της επεξεργασίας και εξέτασης του σχεδίου νόµου

του Υπουργείου Ανάπτυξης: «∆ιασυνοριακές συγχωνεύσεις κε-
φαλαιουχικών εταιρειών» (3η συνεδρίαση).

7. Ώρα 17.00’: ∆ΙΑΡΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ ΥΠΟΘΕ-
ΣΕΩΝ

Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-

λεγγύης, κ. ∆ηµήτριο Αβραµόπουλο, για τη νέα γρίπη - νέο ιό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια

διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Ενσωµάτωση Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ,
διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις
φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου, ΦΠΑ και λοιπών φορολο-
γιών και λοιπές διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του
νοµοσχεδίου ως µία ενότητα. Στην αυριανή συνεδρίαση θα συ-
ζητηθούν οι τροπολογίες.

Ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Καράογλου έχει το λόγο για
οκτώ λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, είναι προφανές ότι σε οκτώ λεπτά δεν υπάρχει δυνατό-
τητα χρονικά να αναπτύξουµε όλα τα άρθρα, τα οποία έχουν
αυξηθεί πλέον αρκετά µε την ενσωµάτωση των τροπολογιών
που είχαν κατατεθεί και συζητήσαµε την προηγούµενη εβδο-
µάδα στην επιτροπή. Έχουν γίνει σαράντα δύο τα άρθρα από
τριάντα έξι που ήταν. Θα προσπαθήσω αφήνοντας κάποια
άρθρα που εκτιµώ ότι δεν είναι τόσο µεγάλης σηµασίας για να
απασχολήσουν την Εθνική Αντιπροσωπεία, να κινηθώ στα πλαί-
σια του χρόνου.

Ξεκινώντας θα πω ότι είναι ένα νοµοσχέδιο που είναι διαρ-
θρωµένο σε επτά κεφάλαια και περιλάµβανε τριάντα έξι άρθρα
και τώρα µε την προσθήκη των τροπολογιών που έχουν ενσω-
µατωθεί σαν άρθρα, έχουν γίνει σαράντα δύο. Είναι ένα νοµο-
σχέδιο χρήσιµο και πρακτικό που λύνει µία σειρά ζητηµάτων που
αφορούν υπηρεσίες, φορείς, αλλά και κοµµάτι του κοινωνικού
συνόλου, διάφορους πολίτες που είχαν προβλήµατα µε τη λει-
τουργία του φορολογικού συστήµατος ή άλλων ζητηµάτων.

Ξεκινώντας, λοιπόν, λέω ότι το πρώτο κεφάλαιο περιλαµβάνει
πέντε άρθρα. Έχει ρυθµίσεις και αλλαγές που αφορούν τη φο-
ρολογία εισοδήµατος. Ειδικότερα και αναλυτικότερα τροποποι-
ούνται και συµπληρώνονται οι διατάξεις του Κώδικα Φορολογίας
Εισοδήµατος και συγκεκριµένα στο εισόδηµα του γονέα προ-
στίθεται και το εισόδηµα των ανήλικων τέκνων που προέρχεται
από ακίνητα τα οποία περιήλθαν σε αυτά από ανιόντες σε περί-
πτωση µεταβίβασής τους από τους γονείς των ανηλίκων.

Ορίζεται στην περίπτωση ανήλικου τέκνου για το οποίο συ-
ντρέχει µία από τις περιπτώσεις δικής του φορολογικής υπο-
χρέωσης, ότι στη δήλωσή του θα συµπεριλαµβάνονται και τα
εισοδήµατα που προέρχονται από περιουσιακά στοιχεία που πε-
ριήλθαν σε αυτό από χαριστικές παροχές των γονέων τους
καθώς και το αντίστοιχο υποκατάστατό τους.

Επεκτείνεται και στη χρήση του 2009 η τεκµαρτή φορολόγηση
των επιχειρήσεων εκµετάλλευσης των επιβατικών αυτοκινήτων
δηµοσίας χρήσεως, των ΤΑΧΙ δηλαδή, των λεωφορείων των
ΚΤΕΛ και των φορτηγών αυτοκινήτων δηµοσίας χρήσεως. Είναι
ένα ζήτηµα για το οποία δεν κατάλαβα γιατί χθες ακούστηκε
τόσο µεγάλη κριτική, όταν είναι µία παράταση ισχύοντος νόµου
από το 1994.

Παρατείνεται µέχρι τις 31 ∆εκεµβρίου 2009 η ισχύς των δια-
τάξεων που προβλέπουν την καταβολή εφάπαξ γνωστού φόρου
από την πώληση σε κάθε µεταβίβαση αυτοκινήτου δηµόσιας
χρήσης, δηλαδή η µεταβίβαση της άδειας κυκλοφορίας για την
µεταβίβαση του οχήµατος.

Επαναφέρεται αναδροµικά από 1ης Σεπτεµβρίου 2004 –και
αυτό είναι κίνητρο το οποίο δίνεται, κυρίως, για τους νέους
αγρότες- η έκπτωση αγοράς πάγιου εξοπλισµού από τους νέους
αγρότες σε ποσοστό 50% από το καθαρό γεωργικό εισόδηµα.

Ακόµη επαναφέρεται αναδροµικά από την 1η Σεπτεµβρίου
2007 η προσαυξηµένη απαλλαγή από καθαρό γεωργικό εισό-
δηµα των νέων αγροτών.

Ένα επίσης κοινωνικό πρόβληµα το οποίο λύνεται αφορά
τους φοιτητές κυρίως, οι οποίοι µοιράζουν περιστασιακά δια-
φηµιστικά έντυπα. Αυτοί λοιπόν είναι υποχρεωµένοι να υποβά-
λουν φορολογική δήλωση γιατί είχαν παρακράτηση του µικρού
εισοδήµατος που είχαν κατά 20% και στην συνέχεια έπαιρναν
επιστροφή. Αυτοί, λοιπόν, µε συγκεκριµένη παράγραφο των άρ-
θρων του πρώτου κεφαλαίου προβλέπεται ότι εφόσον έχουν
ετήσιο εισόδηµα µικρότερο των 5.000 ευρώ δεν εξαιρούνται από
την παρακράτηση φόρου. Εποµένως, λύνεται ένα τέτοιο πρό-
βληµα.

Αίρεται το φορολογικό απόρρητο για το Νοµικό Συµβούλιο
του Κράτους, έτσι ώστε να έχει τη δυνατότητα το ίδιο, γιατί κρά-
τος είναι και αυτό, να παρεµβαίνει και να βλέπει κάποια φορο-
λογικά δεδοµένα για τις υποθέσεις που ερευνά.

Τέλος, εναρµονίζεται ο τρόπος φορολόγησης των καταστη-
µάτων που ιδρύουν στην Ελλάδα αλλοδαπές προσωπικές εται-
ρείες µε αυτόν που ισχύει και µε τις αντίστοιχες ελληνικές
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εταιρείες.
Το δεύτερο κεφάλαιο περιλαµβάνει δύο άρθρα, το άρθρο 6

και το άρθρο 7. Σύµφωνα µε το άρθρο 6 απαλλάσσεται η Αµε-
ρικάνικη Γεωργική Σχολή από το ΕΤΑΚ για τα ιδιοχρησιµοποι-
ούµενα ακίνητά της.

Επίσης, στα φυσικά πρόσωπα χορηγείται αφορολόγητο ποσό
από τη συνολική αξία των κατοικιών τους ανάλογα µε την οικο-
γενειακή κατάσταση, 100.000 ευρώ για τους άγαµους, 200.000
για τους έγγαµους και άλλες 30.000 ευρώ γι’ αυτούς που έχουν
από τρία παιδιά και πάνω. Αυτό σηµαίνει πρακτικά ότι για κά-
ποιους που έχουν δύο, τρία, τέσσερα σπίτια στο χωριό µε πολύ
µικρή αξία απαλλάσσονται και δεν φορολογούνται από το ΕΤΑΚ.

Επίσης, η προαναφερόµενη απαλλαγή ισχύει και για τα φυ-
σικά πρόσωπα που κατοικούν στην αλλοδαπή. Εξαιρούνται από
τον υπολογισµό του ΕΤΑΚ, µία πάρα πολύ σηµαντική αλλαγή
που ήταν 1 ευρώ ανά τετραγωνικό µέτρο, τα γεωργικά και κτη-
νοτροφικά κτίσµατα. Αποδεικνύεται, λοιπόν, ότι ο νοµοθέτης πα-
ρακολουθεί τα προβλήµατα που δηµιουργούνται στην κοινωνία
από την εφαρµογή, από την επιβολή ενός νέου νόµου και όταν
χρειάζεται, κάνει διορθωτικές κινήσεις.

Επίσης, επιβάλλονται µε ενιαίο τρόπο οι πρόσθετοι φόροι για
τα πρόστιµα στο ΕΤΑΚ και επιβάλλεται αυτοτελές πρόστιµο
5.000 ευρώ στα νοµικά πρόσωπα που δεν υπέβαλαν αρχική δή-
λωση ΕΤΑΚ µετά την παρέλευση καταληκτικής ηµεροµηνίας κα-
ταβολής τους.

Τέλος, καθορίζονται διακριτές ηµεροµηνίες για την υποβολή
δήλωση στοιχείων ακινήτων των νοµικών προσώπων.

Στο κεφάλαιο Γ’ υπάρχει µόνο ένα άρθρο, το άρθρο 8 και ανα-
φέρεται σε ρυθµίσεις σχετικές µε το ΦΠΑ. Συγκεκριµένα, διευ-
κρινίζονται οι περιπτώσεις απαλλαγής του ΦΠΑ σχετικά µε τη
ναύλωση επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής.

Στο κεφάλαιο ∆’ περιλαµβάνονται άρθρα από το 9 ως το 16
και αφορά ρυθµίσεις θεµάτων Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων και
θεµάτων φορολογικών ελέγχων. Έτσι δίνεται η δυνατότητα σε
τεχνικές επιχειρήσεις, σε επιχειρήσεις δηλαδή που ασχολούνται
µε την κατασκευή δηµόσιων ή ιδιωτικών τεχνικών έργων και σε
γεωργικές επιχειρήσεις µε την προϋπόθεση ότι οι παραπάνω
επιχειρήσεις προσδιορίζουν λογιστικά τα καθαρά τους κέρδη,
να υπαχθούν στον αυτοέλεγχο.

Η παραπάνω ρύθµιση εφαρµόζεται για τις δηλώσεις που αφο-
ρούν διαχειριστικές περιόδους που λήγουν από τις 31 ∆εκεµ-
βρίου 2008 και µετά.

Αντικαθίσταται το σχετικό εδάφιο του Κώδικα Φορολογίας Ει-
σοδήµατος και µε νέα διάταξη επαναρυθµίζονται θέµατα εξω-
λογιστικού προσδιορισµού σε περιπτώσεις διοικητικής επίλυσης
διαφοράς.

Παρατείνεται µέχρι τις 30 Ιουνίου 2009 η διαδικασία της πε-
ραίωσης. Ήταν κάτι το οποίο ζητούσαν όλοι οι επαγγελµατικοί
σύλλογοι και τα αντίστοιχα επιµελητήρια, είναι µία πολύ λογική
εξέλιξη. Όλοι ζητούν να περαιώσουν το συντοµότερο δυνατό
τις υποθέσεις τους, µόνο που θα παρακαλούσα εάν υπάρχει δυ-
νατότητα, να γίνει µία επαναδιατύπωση, έτσι ώστε να υπάρχει η
δυνατότητα στον αρµόδιο Υπουργό χωρίς νοµοθετική πρωτο-
βουλία αλλά µε δική του απόφαση να ρυθµίζεται σχετικά µε την
παράταση.

Επίσης, θα πάω στο κεφάλαιο Ε’ το οποίο περιλαµβάνει δύο
άρθρα, το άρθρο 17 και το άρθρο 18.

Με το άρθρο 17, παρατείνεται η προθεσµία υποβολής της αί-
τησης για την υπαγωγή στη ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών
µέχρι τις 30 Ιουνίου. Είναι η γνωστή διαδικασία της ρύθµισης
των οφειλών όπου επίσης πολύ σωστά δίνεται παράταση µέχρι
30 Ιουνίου και αυτό είναι κάτι που διευκολύνει όλους τους επαγ-
γελµατίες.

Με το άρθρο 18, ορίζεται ότι οι εισπράξεις δηµοσίων εσόδων
δεν κατάσχονται.

Με το κεφάλαιο ΣΤ’ ενσωµατώνονται οδηγίες αυτούσιες ή
µέρη κοινοτικών οδηγιών και αυτό το κεφάλαιο περιλαµβάνει τα
άρθρα 19 έως 22.

Με το άρθρο 19, ενσωµατώνεται πλήρως στο εθνικό δίκαιο η
οδηγία 98/2006 για την προσαρµογή ορισµένων οδηγιών στον

τοµέα της φορολογίας λόγω της προσχώρησης Βουλγαρίας και
Ρουµανίας.

Με το άρθρο 20, ενσωµατώνεται πλήρως η οδηγία 74/2007 η
οποία αναφέρεται στην απαλλαγή από το ΦΠΑ και τον ειδικό
φόρο κατανάλωσης των εµπορευµάτων που εισάγονται από
πρόσωπα που ταξιδεύουν από τρίτες χώρες. Μ’ αυτόν τον τρόπο
αυξάνονται τα κατά αξία όρια της ατέλειας των ταξιδιωτών ώστε
να µη χρειάζεται να δηλώνουν εµπορεύµατα χαµηλής αξίας, µε
αποτέλεσµα να περιορίζεται το διοικητικό κόστος από τελωνει-
ακούς ελέγχους ρουτίνας προκειµένου οι τελωνειακές αρχές να
κάνουν ουσιαστικούς ελέγχους.

Με το άρθρο 21 και µε το άρθρο 22, ενσωµατώνονται µερι-
κώς οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η 112/2006, η 69/2006
και η 8/2008 µε τις οποίες τακτοποιούνται ζητήµατα που αφο-
ρούν συνολικά τη λειτουργία των φορολογικών αρχών και του
ΦΠΑ σε όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Το κεφάλαιο Ζ’ περιλαµβάνει τα άρθρα 23 έως 42. Επιγραµ-
µατικά, λοιπόν, αναφέρω ότι εδώ ρυθµίζονται θέµατα αναφο-
ρικά µε το φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίου. Συγκεκριµένα
επαναπροσδιορίζονται οι φορολογούµενες πράξεις για την επι-
βολή του φόρου συγκέντρωσης κεφαλαίου µε τη µη υπαγωγή
στο φόρο των πράξεων µεταφοράς στην Ελλάδα της καταστα-
τικής έδρας ή της πραγµατικής διεύθυνσης µιας εταιρείας ενός
κράτους-µέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ακόµη προβλέπεται η υπαγωγή στο φόρο συγκέντρωσης κε-
φαλαίου των συµπλοιοκτησιών των ναυτιλιακών κοινοπραξιών
και κάθε µορφής ναυτιλιακών εταιρειών. Μειώνονται από την
εποµένη της µέρας κατάθεσης του υπό ψήφιση νοµοσχεδίου
έως και τις 7 Αυγούστου 2009 κατά 50% οι συντελεστές του τέ-
λους ταξινόµησης που επιβάλλονται στα επιβατικά αυτοκίνητα
οχήµατα των φάσεων α’ και β’ της οδηγίας 6998 αντιρρυπαντι-
κής τεχνολογίας.

Είναι πολύ σηµαντική αυτή η πρόβλεψη του σχετικού άρθρου
γιατί περιλαµβάνει κίνητρα που δίνονται για να κινηθεί η αγορά
των αυτοκινήτων. Είχαµε τη δυνατότητα να ακούσουµε στην επι-
τροπή τους εκπροσώπους καινούργιων αλλά και µεταχειρισµέ-
νων αυτοκινήτων και µας είπαν πόσο σηµαντικά αποτελέσµατα
είχε το συγκεκριµένο άρθρο και πόσο πολύ κινήθηκε η αγορά.

Επίσης καταργούνται το τέλος µεταβίβασης αυτοκινήτων,
οχηµάτων και µοτοσικλετών και το τέλος αδείας αυτοκινήτων,
οχηµάτων και µοτοσικλετών, κάτι βεβαίως που έχει σαν αποτέ-
λεσµα να υπάρξει µία απώλεια εσόδων από τη Νοµαρχιακή Αυ-
τοδιοίκηση, όµως είχαµε τη δέσµευση του Υπουργού Εθνικής
Οικονοµίας στη συνάντησή του µε το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της
ΕΝΑΕ -κάτι άλλωστε για το οποίο µας διαβεβαίωσε ο Πρόεδρος
της ΕΝΑΕ κ. ∆ράκος στην επιτροπή- ότι αυτή η απώλεια εσό-
δων θα καλυφθεί εξ’ ολοκλήρου. Όταν φθάσει η ηµεροµηνία,
δηλαδή στις 7 Αυγούστου, θα καθίσει η ΕΝΑΕ µε το Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας, θα προσδιορίσει ποια ήταν ακριβώς η απώ-
λεια και θα υπάρξει πλήρης κάλυψη.

Με το άρθρο 27 προβλέπεται ότι ο πρόεδρος, ο διευθύνων
σύµβουλος και τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου των φορέων
της γενικής κυβέρνησης µπορούν να παύονται αζηµίως για το
δηµόσιο µε κοινή υπουργική απόφαση σε περίπτωση µη συµ-
µόρφωσης των εν λόγω φορέων µε τις διατάξεις του παραπάνω
νόµου και προς τις αποφάσεις και τις οδηγίες της επιτροπής.

Με το άρθρο 31, ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν το προ-
σωπικό της Ελληνικής Αστυνοµίας. Ειδικότερα αυξάνεται κατά
70 ευρώ το επίδοµα το οποίο έπαιρναν οι άντρες που υπηρε-
τούν στις ειδικές υπηρεσίες και στις υπηρεσίες αποκατάστασης
της τάξης, δηλαδή από 80 ευρώ η αύξηση πάει στα 150 ευρώ.
Θεωρώ ότι αυτό είναι µία ηθική δικαίωση και ένα κίνητρο για τα
άτοµα τα οποία συµµετέχουν σ’ αυτές τις πραγµατικά δύσκο-
λες υπηρεσίες.

Στέκοµαι στο άρθρο 35 γιατί το θεωρώ ιδιαιτέρως σηµαντικό.
Μ’ αυτό το άρθρο συνιστάται στο Υπουργείο Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών γενική διεύθυνση µισθών η οποία υπάγεται στη Γε-
νική Γραµµατεία ∆ηµοσιονοµικής Πολιτικής. Αυτό είναι κάτι
πάρα πολύ σηµαντικό γιατί µ’ αυτόν τον τρόπο εξασφαλίζεται η
ορθή και ενιαία εφαρµογή των µισθολογικών νόµων και κανονι-
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σµών η οποία αποτελεί αναγκαία προϋπόθεση για την επεξερ-
γασία, την εισαγωγή και την εφαρµογή του νέου µισθολογίου,
ενός οράµατος και στόχου του δηµοσιοϋπαλληλικού κινήµατος
εδώ και πολλά χρόνια. Επιτυγχάνεται επίσης ο ακριβής προσ-
διορισµός των δαπανών που αφορούν τη µισθοδοσία του δη-
µόσιου τοµέα, διευκολύνεται ο δηµοσιονοµικός σχεδιασµός της
εισοδηµατικής πολιτικής χωρίς αιφνιδιασµούς του κρατικού
προϋπολογισµού, ενισχύεται η πιστή τήρηση του κρατικού προ-
ϋπολογισµού και αναµένεται σηµαντική εξοικονόµηση δαπανών,
κυρίως όµως –και αυτό είναι το πιο σηµαντικό απ’ όλα- διασφα-
λίζεται η πλήρης και απόλυτη διαφάνεια στην καταβολή των
πάσης φύσεως αποδοχών του προσωπικού του δηµόσιου τοµέα.
Στο άρθρο 35 επίσης προβλέπονται τα διαδικαστικά που αφο-
ρούν στη λειτουργία της γενικής διεύθυνσης µισθών η οποία ξε-
κινάει τώρα.

Τέλος, ας πάµε στα άρθρα 36 έως και 42 που είναι καινούρ-
για άρθρα, άρθρα τα οποία είχαν κατατεθεί σαν τροπολογίες
και ενσωµατώθηκαν στο κείµενο του νοµοσχεδίου.

Με το άρθρο 36, ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν τις προ-
µήθειες των νοσοκοµείων του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, πε-
ριλαµβανοµένων των ψυχιατρικών και των πανεπιστηµιακών
κλινικών των Νοσοκοµείων «Αρεταίειο» και «Αιγινήτειο», «Ωνά-
σειο Καρδιοχειρουργικό Κέντρο» και του Νοσοκοµείου «Παπα-
γεωργίου» της Θεσσαλονίκης, καθώς επίσης και των
νοσοκοµείων και των υγειονοµικών µονάδων του ΙΚΑ.

Με το άρθρο 37, ορίζεται η διαδικασία σύµφωνα µε την οποία
γίνονται δεκτά επικυρωµένα αντίγραφα από τις αρχές εξωτερι-
κής υπηρεσίας του Υπουργείου Εξωτερικών δικαιολογητικών
δαπανών όταν τα πρωτότυπα υποβάλλονται στις αρµόδιες
αρχές του κράτους µε διαπίστευση προκειµένου να επιστραφεί
ο ΦΠΑ που έχει παρακρατηθεί. Αυτό είναι κάτι που διευκολύνει
πάρα πολύ τη λειτουργία του Υπουργείου Εξωτερικών.

Με το άρθρο 38, προβλέπεται ότι στις περιπτώσεις κατά τις
οποίες κατάσχονται χερσαία, εναέρια ή πλωτά µεταφορικά µέσα
και µηχανήµατα έργου και εµπορευµατοκιβώτια, αυτά µπορούν
κάτω από κάποιες προϋποθέσεις να εκποιηθούν πολύ γρηγο-
ρότερα έτσι ώστε να µη µένουν οκτώ, δέκα ή δεκαπέντε χρόνια
και απαξιώνονται στην ουσία και καταλαµβάνουν πολύτιµο χώρο
στις αποθήκες του αρµόδιου Οργανισµού ∆ιαχείρισης ∆ηµόσιου
Υλικού.

Με το άρθρο 39, προβλέπεται µια διαδικασία η οποία αφορά
στην απαλλαγή από κάθε φόρο, τέλος, εισφορά ή κράτηση στο
εισόδηµα που αποκτάται από εταίρους ή µετόχους της εται-
ρείας χαρτοφυλακίου, τη γνωστή bolding company η οποία έχει
αποκλειστικά µετοχές εταιρειών πλοιοκτητριών πλοίων µε ελ-
ληνική σηµαία ή µε ξένη σηµαία συµβεβληµένων και µη µε το
Ναυτικό Αποµαχικό Ταµείο.

Με το άρθρο 40 συνιστάται ανώνυµη εταιρεία µη κερδοσκο-
πικού χαρακτήρα µε την επωνυµία «Αναπτυξιακός Οργανισµός
Εκκλησίας της Ελλάδος» που λειτουργεί χάρη του δηµοσίου
συµφέροντος και µε σκοπό να υπάρχει δυνατότητα ένταξης στο
ΕΣΠΑ, δηλαδή στο ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και προβλέ-
πονται τα σχετικά µε τη λειτουργία της.

Τέλος, µε το άρθρο 41, προβλέπεται ότι η Αρετή Γρηγορο-
πούλου, η αδελφή του γνωστού ατυχούς θύµατος από θανάσιµο
τραυµατισµό στις 6 ∆εκεµβρίου του 2008, του Αλέξανδρου Γρη-
γορόπουλου, έχει τη δυνατότητα να επιλέξει και να εγγραφεί σε
οποιαδήποτε πανεπιστηµιακή σχολή θέλει και αυτό είναι κάτι
που γίνεται στη µνήµη του αδικοχαµένου αδελφού της.

Θέλω να κλείσω επαναλαµβάνοντας ότι θεωρώ πως αυτό το
νοµοσχέδιο είναι εξαιρετικά χρήσιµο. Τονίστηκε από την αρχή
ότι δεν διεκδικεί τον τίτλο του µεταρρυθµιστικού ή του πρωτο-
ποριακού ή οτιδήποτε άλλο, είναι όµως ένα νοµοσχέδιο πολύ
χρήσιµο, ένα νοµοσχέδιο που λύνει µια σειρά σηµαντικών προ-
βληµάτων και σαν τέτοιο σας καλώ να υπερβούµε τις διαχωρι-
στικές γραµµές, να το κρίνουµε αντικειµενικά και όχι
υποκειµενικά και επηρεασµένοι από το κλίµα των ηµερών και
την προεκλογική περίοδο και να το υπερψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Κουτµερίδης έχει το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι Βουλευτές, χθες στη συζήτηση επί της αρχής

όλα τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ δηλώσαµε µε έµφαση πως αυτό το
νοµοσχέδιο είναι ένα νοµοσχέδιο αποσπασµατικό, πρόχειρο,
πολλές φορές αντιφατικό, ένα νοµοσχέδιο το οποίο δεν δίνει
ολοκληρωµένη λύση στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει σήµερα
η χώρα µας.

Όσον αφορά τη συζήτηση επί των άρθρων, ξεκινώντας από το
άρθρο 1 θεωρούµε ότι αυτή είναι µια σωστή διάταξη η οποία
αναφέρεται στη µεταβίβαση των εισοδηµάτων από τα παιδιά
στους γονείς γιατί εδώ υπήρχαν περιπτώσεις καταστρατήγησης
του νόµου και περιπτώσεις φοροαπαλλαγής. Νοµίζω ότι αυτή
είναι µία θετική διάταξη.

Το άρθρο 2, που αναφέρεται στη ρύθµιση των εµπορικών και
γεωργικών επιχειρήσεων και στη συνέχιση της τεκµαρτής φο-
ρολόγησης θεωρούµε ότι είναι µία άδικη και αναχρονιστική διά-
ταξη. Όχι µόνο δεν φέρνει κάτι καινούργιο, κύριε Υφυπουργέ,
αλλά η αναφορά σας στο παρελθόν πραγµατικά δεν πείθει
πλέον κανέναν. Εµείς θεωρούµε ότι εάν κάτι στο παρελθόν γι-
νόταν λάθος, δεν θα πρέπει να συνεχιστεί. Τεκµαρτή φορολό-
γηση από τη µια πλευρά και από την άλλη λογιστικό
προσδιορισµό.

Πρέπει να συµφωνήσουµε, κύριε Υφυπουργέ. Όπου υπάρχει
τεκµαρτή φορολόγηση υπάρχει αδυναµία φορολογικού ελέγ-
χου. Όπου υπάρχει τεκµαρτή φορολόγηση υπάρχει αδυναµία
εντοπισµού της φορολογητέας ύλης. Άρα, προς τι αυτή η πα-
ραµονή της διάταξης;

Παράλληλα ευνοείτε κάποιες συγκεκριµένες κατηγορίες επι-
χειρηµατιών: τους ταξιτζήδες, αυτούς που έχουν λεωφορεία σε
ΚΤΕΛ και τα φορτηγά αυτοκίνητα δηµόσιας χρήσης. Θέλω να
ξεκαθαρίσουµε κάτι. Εµείς δεν έχουµε καµµία µα καµµία αντι-
παλότητα µε την κατά τα άλλα συµπαθή οµάδα των ταξιτζήδων
αλλά δεν µπορούµε να δεχθούµε αυτήν την µεροληπτική δική
σας συµπεριφορά απέναντι σ’ αυτούς.

Στο άρθρο 4, που αφορά στα υποκαταστήµατα αλλοδαπών
προσωπικών εταιρειών όπου εφαρµόζετε την φορολόγηση του
20% είναι µια εναρµόνιση µε το κοινοτικό δίκαιο και θεωρούµε
ότι βρίσκεται προς την σωστή κατεύθυνση.

Στο άρθρο 6, για το ενιαίο τέλος ακινήτου εκφράσαµε από
την αρχή την αντίθεσή µας. Κύριε Υφυπουργέ, θέλω να ξεκα-
θαρίσουµε κάτι. Έχει µεγάλη σηµασία να αναφερθούµε στο
ποια είναι η δική σας φιλοσοφία όσον αφορά στην φορολογική
δικαιοσύνη και ποια είναι η δική µας. Εσείς µειώσατε τους φο-
ρολογικούς συντελεστές των µεγάλων επιχειρήσεων µε αποτέ-
λεσµα να χάσει δισεκατοµµύρια ευρώ το ελληνικό δηµόσιο και
εκ των υστέρων έρχεστε να φορολογήσετε τα µερίσµατα αυτών
των επιχειρήσεων µε µια αυτοτελή φορολόγηση 10%. Αυτό για
σας, η επαναφορά δηλαδή του 35%, αποτελεί µέτρο φορολογι-
κής δικαιοσύνης. Για µας αποτελεί τον ορισµό της φορολογικής
αδικίας. ∆εν µπορείτε να φορολογείτε 10% αυτοτελώς και τους
µικροµέτοχους και τους µεγαλοµετόχους.

Το ίδιο κάνατε και µε το ΕΤΑΚ. Καταργήσατε το φόρο µεγά-
λης ακίνητης περιουσίας όπου πλήρωναν ορισµένοι εκατοντά-
δες µεγαλοϊδιοκτήτες και εφαρµόζετε το ενιαίο τέλος ακινήτου
όπου πληρώνουν χιλιάδες µικροϊδιοκτήτες. Εµείς έχουµε δη-
λώσει ξεκάθαρα πως θα καταργήσουµε αυτόν τον φόρο και θα
επαναφέρουµε σε µια καλύτερη µορφή τον φόρο µεγάλης ακί-
νητης περιουσίας.

Στο άρθρο 7, γίνεται µια αποσύνδεση της κατάθεσης του Ε1
από το Ε9 που αφορά την δήλωση ακινήτων.

Στο άρθρο 8, εφαρµόζονται και για επαγγελµατικά πλοία ανα-
ψυχής οι φοροαπαλλαγές και οι επιστροφές φόρου που έχουν
θεσπιστεί και για τα επαγγελµατικά τουριστικά πλοία.

Στο άρθρο 9, εντάσσονται στην περαίωση εκκρεµών φορο-
λογικών υποθέσεων και οι εργοληπτικές κατασκευαστικές εται-
ρείες δηµόσιων και ιδιωτικών τεχνικών έργων. Αυτή θεωρούµε
πως είναι προς την σωστή κατεύθυνση.

8680 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Το άρθρο10, που αφορά στην ρύθµιση εκκρεµών φορολογι-
κών υποθέσεων είναι και πάλι µια βουτιά στο παρελθόν. Είναι
ένας αναχρονισµός. Θα πρέπει να συµφωνήσουµε, κύριε Υφυ-
πουργέ, ότι η αξιοπιστία και η αναποτελεσµατικότητα ενός φο-
ρολογικού συστήµατος, αν θέλετε ο δείκτης του, είναι πόσες
περαιώσεις έχετε κάνει. Οι περαιώσεις δείχνουν παντελή αδυ-
ναµία του ελεγκτικού µηχανισµού, δείχνουν κατάρρευση του
ελεγκτικού µηχανισµού, ευνοούν την φοροδιαφυγή, τον φορο-
φυγά και δεν εµπεδώνουν µια σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ φο-
ρολογούµενου πολίτη και φορολογούσας αρχής. Εσείς από την
ηµέρα ανάληψης της διακυβέρνησης της χώρας µας το 2004
έχετε κάνει δυο περαιώσεις. Αυτό αποδεικνύει την ανικανότητα
και την ανεπάρκεια της φορολογικής σας πολιτικής.

Το ίδιο συµβαίνει και µε το άρθρο 17 όσον αφορά στη ρύθ-
µιση ληξιπρόθεσµων χρεών. Παράταση στην παράταση, κατάρ-
γηση του εισπρακτικού µηχανισµού. Επικρατεί, πραγµατικά,
στην αγορά, κύριε Υφυπουργέ, η άποψη «µην πληρώνεις τις
οφειλές σου, θα υπάρξει µια ευνοϊκή ρύθµιση». Ποιος ευνοείται
απ’ αυτήν την κατάσταση; Ο φοροφυγάς και ο κακοπληρωτής.

Το άρθρο 23, αφορά στην µείωση του τέλους χαρτοσήµου επί
των εγγραφών στα βιβλία κοινοπραξιών. Είναι µια χαριστική
αποσπασµατική και πρόχειρη διάταξη η οποία δεν πιστεύω ότι
θα συµβάλλει σε κάτι σηµαντικό.

Το άρθρο 25, που αφορά την µείωση συντελεστών τέλους τα-
ξινόµησης και άλλες διατάξεις. Κατ’ αρχάς έχουµε τονίσει την
αντίθεσή µας διότι ευνοείτε µε αυτήν την διάταξη τα ακριβά αυ-
τοκίνητα, γιατί το τέλος ταξινόµησης επιβάλλεται επί της εργο-
στασιακής τιµής. ∆εύτερον, απαξιώνετε τα µεταχειρισµένα
αυτοκίνητα γιατί τα καινούργια θα µειωθούν κατά πολύ και άρα
τα µεταχειρισµένα θα µείνουν. Και τρίτον, µειώνετε τους πόρους
από τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις. Το µεγάλο ερώτηµα είναι
βέβαια εδώ τι θα γίνει µετά τη λήξη της διάταξης αυτής, δηλαδή
µετά τη λήξη στις 7/08/2009. Βεβαίως, εσείς επικαλείστε ότι
εφαρµόζετε την µείωση 50% συνολικά. Μα αυτή είναι και η αντί-
θεσή µας, κύριε Υφυπουργέ. Ότι δεν υπάρχει µια προοδευτι-
κότητα στο νόµο αυτόν.

Στην συνέχεια στο άρθρο 35 έχουµε την σύσταση γενικής δι-
εύθυνσης µισθών.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Μεταξύ αυτών των άρθρων;
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Επειδή ο χρόνος είναι πολύ

λίγος αναγκαστικά περνάµε σ’ αυτά που έχουν ιδιαίτερο ενδια-
φέρον και αναλύουµε την αντιπολιτευτική µας θέση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: ∆εν έχετε αντίρρηση, δηλαδή;
Στα υπόλοιπα συµφωνείτε;

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Στα περισσότερα, ναι. Άλλωστε
είναι και εναρµονίσεις και στο κοινοτικό δίκαιο.

Σύσταση γενικής διεύθυνσης µισθών. Και πάλι εκφράζουµε
την αντίθεσή µας σε αυτό που εφαρµόζετε: µεγαλύτερο κρά-
τος, περισσότερη γραφειοκρατία. Έχει µεγάλη σηµασία να ενη-
µερώσουµε την ελληνική Βουλή ότι από το 2004 έχετε φέρει
στην Βουλή εκατόν σαράντα τέσσερα νοµοθετήµατα, έχετε δη-
µιουργήσει εξακόσιες ενενήντα πέντε νέες υπηρεσίες, έχετε δη-
µιουργήσει έντεκα χιλιάδες τετρακόσιες σαράντα τρεις χιλιάδες
νέες θέσεις και έχετε δηµιουργήσει τετρακόσιες εξήντα επτά
αµειβόµενες επιτροπές. Αυτό όλο το νοµοθέτηµά σας δηµιουρ-
γεί ένα επιπλέον βάρος στον προϋπολογισµό ύψους
222.000.000 ευρώ.

Εισερχόµαστε βέβαια µετά στις τροπολογίες οι οποίες ενσω-
µατώθηκαν και αποτελούν το άρθρο 36. Το άρθρο 36 -και αυτό
πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε- δεν αφορά στην ρύθµιση χρεών
των νοσοκοµείων, αφορά στην νοµιµοποίηση των προµηθειών
των υλικών µε εξαιρετικές διαδικασίες. Η Κυβέρνηση θα έπρεπε
να είναι λίγο πιο προσεκτική αυτήν την εποχή των σκανδάλων
όταν φέρνει στην Βουλή πραγµατικά µια τροπολογία σκάνδαλο.
Και επειδή βλέπω ότι εδώ βρίσκεται και ο κ. Υφυπουργός της
Υγείας να πω ότι ο περίφηµος νόµος του κ. Αβραµόπουλου ο
οποίος ψηφίστηκε µετά βαΐων και κλάδων δυστυχώς δεν λει-
τούργησε ποτέ.

Εµείς, κύριε Υφυπουργέ, δεν µπορούµε να ψηφίσουµε αυτήν
την τροπολογία γιατί δεν έχουµε στα χέρια µας συγκεκριµένο

έλεγχο, για ποιες προµήθειες πρόκειται, για ποια υλικά, σε ποιες
τιµές πραγµατοποιήθηκαν, πόσο ήταν αναγκαίες, από ποια νο-
σοκοµεία πραγµατοποιήθηκαν, από ποιους διοικητές νοσοκο-
µείου πραγµατοποιήθηκαν και ποιο είναι το συνολικό κόστος. Η
θέση µας είναι πάρτε πίσω αυτήν την τροπολογία. Φέρτε έναν
ολοκληρωµένο έλεγχο µε συγκεκριµένα στοιχεία για να µπορέ-
σουµε και εµείς πλέον να συζητήσουµε.

Η τροπολογία που αφορά τα άρθρα 37, 38 και 39 για την εκ-
ποίηση των κατασχεµένων και για τις επιστροφές του ΦΠΑ θε-
ωρούµε ότι βρίσκεται προς την σωστή κατεύθυνση και ίσως δεν
θα είχαµε κάποια ιδιαίτερη αντίρρηση.

Όσον αφορά για την τροπολογία, το άρθρο 40, για την σύ-
σταση αναπτυξιακού οργανισµού της Εκκλησίας της Ελλάδας.
Κατ’ αρχάς θα ήταν θετική η θέση µας για τη δηµιουργία αυτού
του αναπτυξιακού οργανισµού της Εκκλησίας της Ελλάδος.
Αυτό όµως που πραγµατικά είναι αδιανόητο είναι η Εκκλησία να
αναλάβει µέσω της εταιρείας αυτής καθήκοντα ενδιάµεσου
φορέα κατά την έννοια του ν. 3614/2007 για την διαχείριση του
ΕΣΠΑ.

Ο ενδιάµεσος φορέας διαχειρίζεται µέρος των προγραµµά-
των κατ’ εξουσιοδότηση της διαχειριστικής αρχής. ∆ηλαδή, απο-
φασίζει την κατανοµή του προϋπολογισµού σε επί µέρους
δράσεις. Αποφασίζει την ένταξη ή την απένταξη έργων, παρα-
κολουθεί την εξέλιξή τους, µεριµνά για την τήρηση της εθνικής
και κοινοτικής νοµοθεσίας. Είναι παντελώς παράλογο τα καθή-
κοντα αυτά να ασκούνται από φορέα που ανήκει στην Εκκλησία.
Με βάση αυτές τις σκέψεις δεν µπορούµε να ψηφίσουµε την σύ-
σταση αυτού του αναπτυξιακού οργανισµού της Εκκλησίας της
Ελλάδας.

Στο άρθρο 41 αναφέρετε…
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): …(δεν ακούστηκε).
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Ναι, κύριε Υφυπουργέ. Νοµίζω

ότι περιέγραψα.
∆εν θα ήµασταν αντίθετοι, εάν υπήρχε η προϋπόθεση να µη

χρησιµοποιηθεί η Εκκλησία ως ενδιάµεσος φορέας και να αντι-
καθιστά το δηµόσιο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Στην επιτροπή είπατε «ψηφίζουµε».

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Είπαµε ότι θα το ελέγξουµε και
θα αποφασίσουµε στην Ολοµέλεια.

Το άρθρο 41, αναφέρεται στον αδικοχαµένο Αλέξη Γρηγορό-
πουλο. Θεωρούµε ότι και αυτή η πρωτοβουλία σας είναι προς
λάθος κατεύθυνση, γιατί τελικά αυτό που κάνετε, δεν είναι τιµή
στη µνήµη του Αλέξη Γρηγορόπουλου, αλλά ίσως προσβολή στη
µνήµη του.

Εµείς δεν θα είχαµε αντίρρηση να στηρίξουµε την οικογένεια.
Αν θέλετε, όµως, να συζητήσουµε και να συµφωνήσουµε σε µία
πρόταση διαφορετική, η οποία θα δίνει πραγµατικά τιµή στον
αδικοχαµένο Αλέξη Γρηγορόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνοντας, είναι γεγο-
νός πως αυτό το φορολογικό…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ποια θα ήταν η πρόταση;
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Αυτό θα το συζητήσουµε, αγα-

πητοί συνάδελφοι. Αυτή, όµως, η πρόταση, όπως είναι διατυ-
πωµένη, δηλαδή να παρέχεται απολυτήριο λυκείου και να
εισαχθεί σε µία σχολή ΑΕΙ της αρεσκείας της, δεν λέει τίποτα.
Νοµίζω ότι υποβαθµίζει τις διαδικασίες και τους θεσµούς. Η ελ-
ληνική κοινωνία θα βγάλει ένα συµπέρασµα πως εύκολα µπο-
ρούν να γίνουν τα πάντα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαβάζοντας κάθε ένας από
µας ολόκληρο το νοµοσχέδιο, αποκτά µία ξεκάθαρη γνώµη για
το πως αυτό το νοµοσχέδιο δείχνει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο
την αποτυχία της φορολογικής πολιτικής της Κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η αποτυχία αυτή φαίνεται και από τις εαρινές προβλέψεις του
ECOFIN, φαίνεται από τις προβλέψεις και τις συστάσεις της EU-
ROSTAT και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. ∆υστυχώς, τα άσχηµα
µαντάτα ήρθαν από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Βεβαίως, ο ελληνικός λαός γνωρίζει σήµερα ποια είναι η οι-
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κονοµική του κατάσταση. ∆υστυχώς, αυτό που έρχεται είναι το
χειρότερο. Μετά τις ευρωεκλογές έρχεται ένα νέο φορολογικό
τσουνάµι, ένα φορολογικό πακέτο µε τη νοµιµοποίηση καταπα-
τηµένων εκτάσεων, την τακτοποίηση ηµιυπαίθριων χώρων, την
αύξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα, τη θέ-
σπιση ειδικού φόρου στο φυσικό αέριο, την αύξηση της φορο-
λογίας στα ακριβά τσιγάρα και στα ποτά, την αύξηση του
συντελεστή στο ΕΤΑΚ, την αύξηση φορολογικών συντελεστών
στα αποκαλούµενα «υψηλά εισοδήµατα», ίσως την αύξηση του
ΦΠΑ, τα τεκµήρια διαβίωσης, την επαναφορά στα φρουτάκια και
µία σειρά από φορολογικές επιβαρύνσεις, τις οποίες θα επωµι-
στούν και πάλι τα µεσαία και χαµηλά εισοδηµατικά στρώµατα.

Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς δηλώσαµε ότι επί της
αρχής καταψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Γκατζής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και χθες επί της αρχής αναδείξαµε µε βάση τα άρθρα και τις

τροπολογίες ότι και αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο είναι συ-
νέχεια ενός αντιλαϊκού φορολογικού, ταξικού συστήµατος που
υπάρχει στη χώρα µας εδώ και δεκαετίες. Είναι µία συνέχεια της
αντιλαϊκής πολιτικής, αλλά και µία απόδειξη, παραπέρα, ότι την
κρίση προσπαθεί η Κυβέρνηση να τη φορτώσει στις πλάτες του
ελληνικού λαού, στις πλάτες των εργαζοµένων.

Έγινε συζήτηση για το αν το νοµοσχέδιο αυτό –όπως ειπώ-
θηκε και από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Κυβέρνη-
σης- κινείται µέσα στο πλαίσιο εξυπηρέτησης του δηµόσιου
συµφέροντος. Εµείς λέµε ότι απεναντίας, στρέφεται ενάντια στο
δηµόσιο συµφέρον, όπως επίσης στρέφεται και ενάντια στα
λαϊκά συµφέροντα. ∆ιότι το δηµόσιο συµφέρον για εµάς ταυτί-
ζεται µε το λαϊκό συµφέρον.

Από την άποψη αυτή, λοιπόν, θεωρούµε ότι το νοµοσχέδιο
αυτό είναι µία ακόµη απόδειξη για την αντιλαϊκή πολιτική της
Κυβέρνησης, που έχει µία συνέχεια δεκαετιών στη χώρα µας.

Θα αναφερθώ σε ορισµένα από τα άρθρα του νοµοσχεδίου,
τα οποία δείχνουν τον ταξικό χαρακτήρα.

Ζητάει, παραδείγµατος χάρη, την κατάργηση του φορολογι-
κού απορρήτου για ορισµένες περιπτώσεις που το χρειάζεται
το Ελεγκτικό Συνέδριο. Εµείς λέµε ότι είναι χρόνιο αίτηµα του
µαζικού λαϊκού κινήµατος, του εργατικού κινήµατος, να γίνει συ-
νολική κατάργηση του απορρήτου, όχι µόνο του φορολογικού,
αλλά και του τραπεζικού.

Επίσης, έχετε επιβάλλει το ενιαίο τέλος ακινήτων αντί του
φόρου της µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Εµείς ζητάµε να κα-
ταργηθεί. Περνάτε µε τις διατάξεις σας -που φαίνεται ότι είναι
ευεργετικές για τους εργαζόµενους- την αύξηση από 25% σε
50% για τους νέους αγρότες σε µηχανολογικά εργαλεία που
χρειάζονται, σε καινούργια εφόδια, όχι σε µεταχειρισµένα. Φαί-
νεται σαν µέτρο. Εµείς λέµε ότι είναι αποτέλεσµα του αγώνα
που έκαναν οι εργαζόµενοι και κέρδισαν έστω και αυτό το κάτι.

Παραµένει, όµως, η αντιαγροτική πολιτική της ΚΑΠ, που δεν
καθιερώνει ελάχιστες τιµές πώλησης των προϊόντων, δεν καθιε-
ρώνει και δεν πιέζει, ούτε ελαχιστοποιεί, αν θέλετε, το κόστος
παραγωγής.

Επίσης, µέσα εδώ, κύριε Υπουργέ, µε την τεκµαρτή φορολό-
γηση, ταξί, φορτηγά κλπ, δεν έχουν τη δυνατότητα, όπως λένε,
να κρατήσουν βιβλία κλπ. Γιατί δεν κάνετε µία κλιµάκωση του
µεγέθους των περιουσιακών στοιχείων που έχουν και οι εται-
ρείες; Απ’ ότι µου λένε οι οδηγοί των ταξί, έχουν νοικιάσει ταξί
από εταιρεία. Υπάρχουν εταιρείες που έχουν πέντε, έξι, δέκα
ταξί, δεν ξέρω πόσα.

Γιατί, παραδείγµατος χάρη, δεν κάνετε αυτήν την τεκµαρτή
φορολόγηση στους ιδιοκτήτες ταξί που έχουν µισό ταξί; Να
ισχύει, όµως, από εκείνους που έχουν επιπλέον. Παραδείγµα-
τος χάρη, αυτό το εφαρµόζετε σε εταιρείες µε δέκα, δεκαπέντε
ταξί, που νοικιάζουν µε το χιλιόµετρο. ∆εν ξέρω γιατί αυτοί που
βγάζουν τόσα λεφτά, να έχουν αυτήν τη µεταχείριση και να µην
πάνε επί του τζίρου, εν πάση περιπτώσει, που έχουν.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αυτοί που έχουν µισό ταξί…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, στους ιδιοκτήτες των µισών ταξί.
Να έχετε µία κλιµάκωση εν πάση περιπτώσει. Να φανεί ότι εδώ
πάµε να προστατέψουµε αυτούς που το χρειάζονται, να έχουν
µία ευνοϊκή µεταχείριση.

Για το ΕΤΑΚ σας είπα. Εµείς είµαστε ενάντια στο ΕΤΑΚ. Μι-
λάµε για τη φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας.

Επίσης, είµαστε ενάντια και στο εξοντωτικό αυτό µέτρο της
περαίωσης. Μία ακόµα απόδειξη του αντιλαϊκού νοµοσχεδίου.

Ακόµη, λέµε, κύριε Υπουργέ: Φορολογήστε επιτέλους τα µε-
γάλα εισοδήµατα, ανεβάστε τους συντελεστές φορολόγησης
σε εκείνους που έχουν εισόδηµα πάνω από 35.000, 40.000.

Επίσης, στο νοµοσχέδιο ενώ έχετε όλες αυτές τις διατάξεις,
δεν έχετε καµµία επιπλέον διάταξη, δεν κάνετε καµµία προσπά-
θεια να πιάσετε αυτούς οι οποίοι δεν καταβάλλουν βεβαιωµένα
χρέη προς την εφορία, προς το ταµείο, ούτε επίσης γίνεται µία
προσπάθεια, παρά µόνο µε ρυθµίσεις, να πιάσετε τους µεγαλο-
χρεώστες. Ρύθµιση κάθε χρόνο. Πληρώνουν µία δόση. Παίρνουν
τη φορολογική ενηµερότητα. Ξανά δεν πληρώνουν, δεν τηρούν
τις υποχρεώσεις τους. Αυτό που θα πάει; Μέχρι πότε, δηλαδή,
θα το τραβήξετε; Μέχρι πότε θα κάνετε αυτές τις εξαιρέσεις εις
βάρος του εθνικού κορβανά;

Λέµε, όχι, λοιπόν σε αυτές τις ρυθµίσεις. Και λέµε ότι πρέπει
τελικά να πληρώσουν αυτοί οι οποίοι εκµεταλλεύονται την ερ-
γατική δύναµη και πλουτίζουν.

∆ηµιουργείτε ειδικές οµάδες, επιτροπές, νέες διευθύνσεις.
Κάνετε προσλήψεις περίπου τριακοσίων ανθρώπων και διάφορα
άλλα σχήµατα, µε τα οποία έχουµε χορτάσει. Το θέµα για εµάς
δεν είναι µόνο ένας ελεγκτικός µηχανισµός είσπραξης κ.λπ ή
διαπίστωσης και ελέγχου. Είναι πολιτικό το θέµα, κύριε
Υπουργέ.

Έχετε τη βούληση να πιάσετε τους φοροφυγάδες; Έχετε τη
βούληση να χτυπήσετε το µεγάλο κεφάλαιο; Έχετε τη βούληση
να εισπράξετε αυτά που χρεώνουν και όχι µόνο στην εφορεία
αλλά και στα ασφαλιστικά ταµεία, όταν παραδείγµατος χάρη πα-
ρακρατούν ακόµη και το ποσοστό των εργαζοµένων και δεν το
καταβάλλουν; ∆εν την έχετε αυτήν τη βούληση και γι’ αυτό λέµε
ότι δεν πρόκειται και τώρα να γίνει τίποτα. Και όσο τελικά ο µη-
χανισµός γραφειοκρατικοποιείται τόσο θα έχουµε και λιγότερα
αποτελέσµατα.

Εµείς δεν συµφωνούµε µε τα µέτρα που πήρατε για τα αυτο-
κίνητα και θεωρούµε ότι αν θέλετε, πραγµατικά, να κάνετε µια
πολιτική που να δώσει ένα κίνητρο κ.λπ στα φτωχά λαϊκά στρώ-
µατα, καταργήσετε το ειδικό τέλος φορολόγησης στα µικρού
κυβισµού αυτοκίνητα.

Επίσης εδώ διαµαρτύρεται η Αυτοδιοίκηση και καλά κάνει, για
τους πόρους που στερείτε µε αυτήν την ειδική διάταξη. Εµείς
λέµε ότι πάγιο αίτηµα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, της προο-
δευτικής, αν θέλετε, Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ήταν και για µας
παραµένει, να σταµατήσει κάθε τελικά σχέση µε αυτήν την επι-
δότηση, χρηµατοδότηση, όπως θέλετε πέστε την, που γίνεται
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση µε φόρους, τέλη κ.λπ. Να καταργη-
θούν όλα αυτά και να έχουν ποσοστό από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό. Ήταν 8% τότε. Εµείς λέµε ότι και τώρα µπορεί να είναι
το ίδιο ποσοστό, που να καλύπτει τις πάγιες ανάγκες των ΟΤΑ.

Αλλά εκείνο το οποίο είναι πρόκληση πραγµατικά και είναι έξω
από κάθε λογική είναι η διάταξη που αφορά την Εκκλησία. Και
να πω στο συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ ότι αυτή η διάταξη δεν είναι
καινούργια. Και στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης είχε την ίδια
ανώνυµη εταιρεία η Εκκλησία που έπαιρνε χρήµατα και από το
δηµόσιο και από τα κοινοτικά προγράµµατα. Το καινούργιο εδώ
ίσως είναι η επέκταση των αρµοδιοτήτων αυτής της εταιρείας,
που γίνεται µη κερδοσκοπική, η οποία τι θα κάνει; Θα παίρνει
χρήµατα από το δηµόσιο, θα παίρνει χρήµατα κοινοτικά και το
προσωπικό της θα είναι αποσπασµένο από το δηµόσιο, θα το
πληρώνει η φτωχολογιά, θα το πληρώνει ο ελληνικός λαός για
να κερδοσκοπεί η εταιρεία µπαίνοντας µέσα στον κατασκευα-
στικό τοµέα, στις υπηρεσίες, σε πάσης φύσεως οικονοµική και
επιχειρηµατική δραστηριότητα, χωρίς µάλιστα εδώ, κύριε

8682 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Υπουργέ, να λαµβάνετε και τον κανόνα τον δικό σας -εµείς εί-
µαστε ενάντια σε αυτήν τη λογική του ανταγωνισµού- ανάµεσα
σε οµοειδείς επιχειρήσεις.

Με ποιο δικαίωµα παίρνετε χρήµατα του ελληνικού λαού και
τα δίνετε σε αυτές τις επιχειρήσεις; Να γιατί δηµιουργούνται τα
Βατοπέδια, να γιατί δηµιουργούνται όλα τα άλλα παρατράγουδα
µε τα οποία ασχολείται η Βουλή µε τη σκανδαλολογία όλο αυτό
το διάστηµα και είναι µακριά τελικά τα δύο κόµµατα από τα µε-
γάλα προβλήµατα των εργαζοµένων.

Έτσι, εµείς λέµε ότι αυτή τη διάταξη θα πρέπει να την κα-
ταργήσετε. Θα πρέπει να την αποσύρετε. ∆εν έχετε το δικαίωµα
να δίνετε χρήµατα του ελληνικού λαού στην εκκλησία. Η Εκ-
κλησία έχει αρκετούς πόρους. Μάλιστα οι µεγάλοι πόροι που
έχουν, έχουν γίνει αιτία διαφθοράς και µέσα στους κύκλους της
Εκκλησίας και των µοναστηριών αλλά και ανάµεσα στα πολιτικά
πρόσωπα.

Ζητάµε, λοιπόν, την απόσυρση αυτής της διάταξης γιατί δεν
είναι δυνατόν να ισχύουν τέτοια θέµατα.

Επίσης, ένα άλλο σκάνδαλο είναι αυτή η διατήρηση που κά-
νετε µε την τροπολογία που φέρνετε, της απαλλαγής των µετο-
χών των εφοπλιστικών εταιρειών από το ΦΠΑ, το φόρο κ.λπ και
δεν ξέρω γιατί. Κάθε τέλος, λέει, εισφορά, κράτηση στο εισό-
δηµα που αποκτάται αποκλειστικά από µετοχές πλοιοκτητριών
κ.λπ. ∆εν είναι πρόκληση; Προχθές συζητούσαµε την υπόθεση
Παυλίδη. Εµείς αναδείξαµε, τελικά, το ρόλο που παίζει το εφο-
πλιστικό κεφάλαιο, που έχει επί την κυριαρχία του κάθε Υπουργό
Εµπορικής Ναυτιλίας, υπό τον έλεγχό του, να το πω καλύτερα,
που έρχονται εισηγήσεις, αποφάσεις και τροπολογίες. Και κατά
την άποψή µας αυτήν την τροπολογία δεν είναι δυνατόν να τη
σκέφτηκε ένας πολιτικός, να τους απαλλάξει αυτούς δηλαδή.
Είναι εισήγηση την οποία έφεραν οι πλοιοκτήτες, το εφοπλιστικό
κεφάλαιο να τους απαλλάξετε από αυτή τη φορολογία. Θα µου
πείτε, όπως είπατε και στην επιτροπή αλλά και της συζήτησης
επί της αρχής, ότι αυτό δεν είναι καινούργιο, είναι παλιό. Και
επειδή είναι παλιό έχετε το δικαίωµα να το διατηρείτε; ∆είξτε αν
έχετε κάποια διαφορά. ∆είξτε ότι εσείς συγκρούεστε µε το εφο-
πλιστικό κεφάλαιο. Έχετε ακριβώς την ίδια πολιτική.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Ο φόρος κεφαλαίου…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Όχι, κύριε Υπουργέ. Με το φόρο συ-
γκέντρωσης κεφαλαίου που βάζετε και έτσι όπως το έχετε µά-
λιστα διατυπώσει, είναι δύσκολο να το καταλάβει κάποιος αν
είναι ή δεν είναι φόρος του κεφαλαίου. ∆ιατυπώστε το καλύ-
τερα. Κάναµε την παρατήρηση και στην επιτροπή.

Εµείς θεωρούµε και αποδείξαµε, ότι αυτό το νοµοσχέδιο δεν
είναι νοµοσχέδιο τελικά που στηρίζει τα συµφέροντα του δηµο-
σίου και σε παρένθεση, και του ελληνικού λαού, αν αυτό µπορεί
να αντιστοιχηθεί, διότι µέχρι σήµερα και όλες οι υπηρεσίες, οι
κρατικές υπηρεσίες και όλα τα νοµοσχέδια τα οποία έρχονται
δεν είναι τίποτα άλλο παρά µια εύνοια ακόµα παραπέρα στο µε-
γάλο κεφάλαιο και ενάντια στους εργαζοµένους.

Να µιλήσουµε για τα χρέη των νοσοκοµείων; Εδώ έρχεται κατ’
αρχήν να αναδειχτεί η υποχρηµατοδότηση που υπάρχει στα θέ-
µατα της υγείας. Έχουµε ξεκαθαρίσει και το λέµε για µια ακόµη
φορά, µιας και µας δίνεται η ευκαιρία, ότι εµείς είµαστε ενάντια
σε κάθε επιχειρηµατική δραστηριότητα στον τοµέα της πρό-
νοιας και ότι η υγεία πρέπει να είναι καθολική για όλο τον ελλη-
νικό λαό και δωρεάν σε όλη την κλίµακα. Εδώ, όµως,
υποχρηµατοδοτείτε τα νοσοκοµεία, όπου µόνο το 3% δίνετε
στον προϋπολογισµό των νοσοκοµείων, όλα τα άλλα είναι από
τα ασφαλιστικά ταµεία και τα απογευµατινά κ.λπ. Έρχεστε τώρα
να νοµιµοποιήσετε παράνοµες προµήθειες -δεν ξέρουµε καν
ποιο είναι το ποσό- χωρίς να µας εξηγήσετε πώς έγιναν αυτές οι
προµήθειες, γιατί έγιναν, γιατί έγιναν παρατάσεις και όλα αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Είναι πολλά αυτά που θέλω να πω
πάνω σ’ αυτό.

Εµείς δεν συµφωνούµε µε αυτές τις ρυθµίσεις, δεν συµφω-
νούµε, τελικά, να καλύπτονται και να έρχεται η Βουλή να ξε-

πλένει σαν Κολυµπήθρα του Σιλωάµ όλα αυτά τα ανοµήµατα των
προµηθειών που γίνονται και που τσεπώνουν χρήµα του ελληνι-
κού λαού ορισµένοι επιτήδειοι, γιατί κάτι τέτοιο θα υπάρχει. ∆εν
είναι δυνατόν να το περνάτε έτσι.

Εµείς λέµε ότι αυτή η πολιτική θα πρέπει να καταδικαστεί. Ευ-
καιρία είναι, έχουµε εκλογές. Ο κόσµος, ο λαός µας, αυτοί που
πλήττονται απ’ αυτήν την πολιτική, να δώσει την απάντηση στα
κόµµατα που τον έχουν υποχείριο και τον εκµεταλλεύονται και
τον έχουν καταντήσει να µην έχει τελικά πού την κεφαλή κλίναι
µε τα χρέη κ.λπ, αλλά και να µη µπορεί να ανταποκριθεί στις πά-
γιες ανάγκες, τις σύγχρονες ανάγκες. Πρέπει να δώσουν ένα
µήνυµα όσοι βρίσκονται στην ανεργία, στη φτώχεια στην εξα-
θλίωση που πλήττονται απ’ αυτήν την αντιλαϊκή πολιτική, στις
ευρωεκλογές ενάντια στα κόµµατα του ευρωµονόδροµου και να
στηρίξουν το ΚΚΕ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συ-
νεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τέσσερις µαθή-
τριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί-δάσκαλοι από το 53ο
∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά και από το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αγίας
Παρασκευής.

Τους καλωσορίζουµε.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η κ. Φιλίνη για οκτώ λεπτά και µε την ανοχή του
Προεδρείου όπως έγινε και µε τους υπόλοιπους συναδέλφους.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είπαµε και χθες ότι σε µια στιγµή οικονοµικής κρίσης, σε
µια στιγµή όπου ιδιαίτερα έχει βγει στο φως όλο το µεγάλο πρό-
βληµα των ελλειµµάτων και το µόνιµο πρόβληµα της ελληνικής
οικονοµίας, θα περιµέναµε µια άλλη αντιµετώπιση από τη µεριά
της Κυβέρνησης πιο σοβαρή και πιο υπεύθυνη.

Εδώ πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο, το οποίο χειρίζεται ορι-
σµένα φορολογικά ζητήµατα επί µέρους, χωρίς να αντιµετωπί-
ζει το µεγάλο πρόβληµα του φορολογικού µας συστήµατος, που
έχει να κάνει, κυρίως, µε το γεγονός ότι καταργήθηκε ο φόρος
µεγάλης ακίνητης περιουσίας, αφαιρώντας σηµαντικά έσοδα
στο ελληνικό κράτος.

Αντικαταστάθηκε από το ΕΤΑΚ, ένα νόµο ο οποίος εξισώνει
όλους τους φορολογούµενους τους έχοντες και τους µη έχο-
ντες, πράγµα το οποίο έχουµε πει επανειληµµένα δεν είναι µια
σωστή ούτε δίκαιη αντιµετώπιση των φορολογούµενων και του
ελληνικού λαού γενικότερα.

Βέβαια γίνονται σ’ αυτό το νοµοσχέδιο και κάποιες ρυθµίσεις,
ορισµένες εκ των οποίων δεν τις βλέπουµε αρνητικά και είµα-
στε διατεθειµένοι µερικές να τις ψηφίσουµε, για παράδειγµα τη
ρύθµιση του άρθρου 1 που είναι ένα άρθρο που κλείνει ένα πα-
ράθυρο προς φοροαπαλλαγή και φοροδιαφυγή. Το βλέπουµε
θετικά. Το άρθρο 2 µιλάει, βέβαια, για την τεκµαρτή φορολό-
γηση, πράγµα που δείχνει την αδυναµία γενικά του φορολογικού
µηχανισµού ελέγχου του κράτους . Όµως, τίθεται το ζήτηµα του
εξοπλισµού των νέων αγροτών πράγµα που δεν βλέπουµε αρ-
νητικά.

Στο άρθρο 3, είµαστε αντίθετοι. Κάνει ελαστικότερο το πόθεν
έσχες. Το είπαµε και χθες. ∆εν είµαστε µε κανένα τρόπο υπέρ.

Επίσης µειώνει το συντελεστή παρακράτησης φόρου από 3%
στο 1% στα εισοδήµατα εργοληπτών κατασκευής κάθε είδους
τεχνικών έργων. Είναι µια ρύθµιση χαριστική για το συγκεκρι-
µένο κλάδο και µάλιστα υπάρχουν και άλλες ρυθµίσεις µέσα σ’
αυτό το νοµοσχέδιο που δεν τις βλέπουµε θετικές και τις θεω-
ρούµε χαριστικές. Μάλιστα χθες, κύριε Υφυπουργέ, και εσείς
και ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος µιλήσατε για το τι
είναι χαριστικό. Όταν κάτι είναι χαριστικό για τους µη έχοντες
τότε δεν είναι χαριστικό, το βλέπουµε θετικό γενικότερα. Όµως
όταν αυτήν τη στιγµή είναι χαριστικό για τους έχοντες τότε είναι
πολύ προβληµατικό.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών): Οι ταξιτζήδες ανήκουν στους έχοντες;

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Υφυπουργέ, µε συγχωρείτε, είπα µε

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΛ’ - 6 ΜΑΪΟΥ 2009 (ΠΡΩΪ) 8683



πολύ χαρακτηριστικό τρόπο ακριβώς για τη µείωση του 3% στο
1% για τις µεγάλες τεχνικές εταιρείες. Αναφέρθηκα πολύ συ-
γκεκριµένα. ∆εν είµαστε αφηρηµένοι, κύριε Υφυπουργέ.

Για το άρθρο 6 που έχει να κάνει µε το ΕΤΑΚ, γενικότερα εί-
παµε ότι εµείς είµαστε κατά του ΕΤΑΚ. ∆εν είµαστε υπέρ των
ρυθµίσεων τις οποίες κάνετε και, βεβαίως, είµαστε κατά του άρ-
θρου που απαλλάσσει από το φόρο την ναύλωση επαγγελµατι-
κών πλοίων αναψυχής εφόσον αυτά προσεγγίζουν κατά την
πραγµατοποίηση των πλόων τους και σε λιµένες εκτός Ελλά-
δος. Θεωρούµε ότι είναι µια άλλη εντελώς χαριστική ρύθµιση.
Είµαστε κατά.

Επίσης τα άρθρα που προβλέπουν την περαίωση. Η περαί-
ωση ξαναλέµε είναι ένα µέτρο το οποίο µπορεί να βοηθήσει τα
ταµεία στο να έχουν µία γρήγορη εισροή ορισµένων κεφαλαίων
σε αυτά. Όµως η περαίωση διευκολύνει ουσιαστικά την φορο-
διαφυγή γιατί δεν γίνεται σε βάθος εξέταση των φορολογικών
δηλώσεων.

Πιστεύουµε ότι η Κυβέρνηση έχει παρουσιάσει ορισµένα νο-
µοσχέδια, ορισµένους νόµους για τη φοροδιαφυγή. ∆εν έχει
εφαρµόσει ακόµα και τα ίδια της τα λόγια για τη φοροδιαφυγή
και αυτό έχει να κάνει µε την έλλειψη πολιτικής βούλησης. Αυτά
τα µέτρα µε την περαίωση κ.λπ είναι εντελώς προσωρινά, δεν
λύνουν το ουσιαστικό πρόβληµα της φοροδιαφυγής και µάλι-
στα σε µια περίοδο όπου έχουµε οικονοµική κρίση και θα
έπρεπε οι έχοντες πραγµατικά να περάσουν από έλεγχο και να
υπάρξει µια φορολογική δικαιοσύνη.

Έρχοµαι, λοιπόν, ξανά στο πολύ σοβαρό ζήτηµα του άρθρου
25 που έχει να κάνει µε την αφαίρεση πολύ σηµαντικών εσόδων
της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης. ∆εν µας απαντήσατε –επανει-
ληµµένως ρωτήσαµε- πώς θα αντικαταστήσετε αυτά τα έσοδα.

Θέλω εδώ να διαβάσω σύντοµα, παρά το γεγονός ότι ήλθε ο
ίδιος ο Πρόεδρος της ΕΝΑΕ κατά τη ακρόαση των φορέων και
µίλησε γι’ αυτό το θέµα, όµως θέλω να αναφερθώ στην επιστολή
του η οποία είναι πολύ χαρακτηριστική. Λέει χαρακτηριστικά,
εκφράζοντας και όλες τις πτέρυγες της Νοµαρχιακής Αυτοδιοί-
κησης, ότι «µε την επιχειρούµενη νοµοθετική ρύθµιση η Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση θα αποστερηθεί έναν πολύτιµο πόρο σε
µία εποχή µάλιστα που τα οικονοµικά προβλήµατά της, ιδίως
αναφορικά µε την συντήρηση του οδικού δικτύου και τη µετα-
φορά των µαθητών, τα οποία επανειληµµένως σας έχουµε θέσει,
έχουν φθάσει στο απροχώρητο και προσµένουν διακαώς και
από καιρού την ουσιαστική απάντησή σας».

∆εν µας είπατε, κύριε Υφυπουργέ, πώς θα λύσετε αυτό το µε-
γάλο πρόβληµα. Παρ’ όλα αυτά ξαναλέµε ότι για µας η Αυτοδι-
οίκηση και η Τοπική Αυτοδιοίκηση και η Νοµαρχιακή, πρέπει να
έχουν δικά τους έσοδα. θεωρούµε ότι αυτό το τέλος ήταν ένα
έσοδο το οποίο απευθείας πήγαινε στην Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση χωρίς να είναι αναγκασµένη να τείνει την χείρα του επαίτη
και όµως το αφαιρείτε βοηθώντας χαριστικά πάλι, ξαναυπο-
γραµµίζουµε, τους εισαγωγείς αυτοκινήτων µάλιστα σε µια
στιγµή οικονοµικής κρίσης.

Θα µιλήσουµε, βέβαια, αναλυτικά όταν θα έλθουν για ψηφο-
φορία για όλα τα άρθρα. Θέλω όµως να κάνω µία παρατήρηση
για το άρθρο 30 που έχει να κάνει µε την τροποποίηση του ορ-
γανισµού του Ιδρύµατος Μείζονος Ελληνισµού. Φέρνετε ορι-
σµένες τροποποιήσεις τις οποίες κατ’ αρχάς δεν βλέπουµε
αρνητικά. Πρώτα απ’όλα ότι προστίθεται η ανάγκη ανάδειξης
της σύγχρονης πολιτιστικής κληρονοµιάς. Επίσης δεν θα είχαµε
αντίρρηση σε περίπτωση διάλυσης του ιδρύµατος, η κινητή πε-
ριουσία να πάει στην Ακαδηµία ή και στο Μουσείο Μπενάκη.
Όµως υπάρχει ένα ερωτηµατικό που θα παρακαλούσα να απα-
ντήσετε. Γιατί αυτήν τη στιγµή που από παντού έχουµε παρα-
τηρήσεις και κριτικές ότι το Ίδρυµα Μείζονος Ελληνισµού δεν
έχει τα απαραίτητα έσοδα προκειµένου να κάνει το έργο που
είναι αναγκαίο στις διάφορες περιοχές του κόσµου όπου δρα-
στηριοποιείται.

Μου µπήκε, πραγµατικά, το ερωτηµατικό, µήπως αυτές οι πα-
ρατηρήσεις σε σχέση µε την ενδεχόµενη διάλυση, ξεκινούν από
το γεγονός ότι η Κυβέρνηση για να κάνει περικοπές σκέπτεται
ενδεχοµένως τη διάλυση αυτού του οργανισµού, κάτι που θεω-

ρούµε ότι θα ήταν παρά πολύ αρνητικό. Οι περικοπές δεν γίνο-
νται µ’ αυτόν τον τρόπο. Και θα θέλαµε να µας δώσετε και ορι-
σµένες πληροφορίες και για το πώς λειτουργεί το Ίδρυµα, που
έχει να επιτελέσει ένα σηµαντικό έργο κατ’ εµάς.

Θα έλθω στην πρώην τροπολογία για τα νοσοκοµεία, που έχει
πλέον ενταχθεί κανονικά µέσα στο νοµοσχέδιο. Εµείς θεωρούµε
ότι η αυτή η ρύθµιση δεν µπορεί να γίνει αποδεκτή από εµάς.
∆εν µπορούµε να νοµιµοποιήσουµε τη διαδικασία που προτεί-
νει αυτή η ρύθµιση.

Είναι µια απαράδεκτη τροπολογία γιατί µας φέρνει να νοµι-
µοποιήσουµε όλες τις εξωσυµβατικές προµήθειες των νοσοκο-
µείων χωρίς να αναφέρονται ποσά, χωρίς να αποδίδονται
πουθενά ευθύνες για την κατασπατάληση όπου έχει γίνει των
δηµοσίων πόρων. ∆εν µπορούµε να ψηφίσουµε αυτήν την τρο-
πολογία.

Έρχοµαι στο θέµα της σύστασης της ανώνυµης εταιρείας
Αναπτυξιακός Οργανισµός Εκκλησίας της Ελλάδος. Ξαναλέµε
ότι η Εκκλησία µπορεί και πρέπει να έχει ένα έργο υπέρ των πτω-
χών και των αδυνάτων. Όµως, αυτήν τη στιγµή µε αυτό το
άρθρο η Κυβέρνηση καλεί την Εκκλησία να πάρει ενεργά µέρος
σε µια αναπτυξιακή διαδικασία µε την Ευρωπαϊκή Ένωση ως εν-
διάµεσο. ∆ηλαδή, να χειριστεί η Εκκλησία ως ένας αναπτυξιακός
φορέας κεφάλαια της Ευρωπαϊκής Ένωσης δηλαδή τα κεφά-
λαια του ΕΣΠΑ, του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης τα οποία
είναι απαραίτητα για να υπάρξει µια αναπτυξιακή πορεία του
τόπου.

Ξέρετε ότι το φετινό Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων είναι
κατά 9% µικρότερο από τα προηγούµενα ‘έτη. Είναι το πρώτο
µετά από δεκατρία χρόνια που έχει τόσο χαµηλό προϋπολογι-
σµό. Το ΕΣΠΑ θα µπορούσε να βοηθήσει σε µια αναπτυξιακή
πορεία και όχι µόνο για τους αυτοκινητόδροµους που προβλέ-
πει το ΥΠΕΧΩ∆Ε αλλά και για έργα στην περιφέρεια αναπτυ-
ξιακά και περιβαλλοντικά. Εσείς αντί να κινήσετε το ΕΣΠΑ έχετε
φτιάξει τις ανώνυµες εταιρείες «∆ΗΜΟΣ ΑΕ» και «ΝΟΜΟΣ ΑΕ»
που υποτίθεται ότι είναι εταιρείες για να κινήσουν τα κεφάλαια
του ΕΣΠΑ. Όµως, αυτές οι εταιρείες δεν κινούνται και είναι ελεγ-
χόµενες από το κέντρο. Αυτό το υπογραµµίσαµε από την πρώτη
στιγµή, πάντως τις έχετε φτιάξει και υπάρχουν. Το ΕΣΠΑ πα-
ρόλα αυτά όλο αυτό το χρονικό διάστηµα δεν έχει κινηθεί. Τώρα
εσείς φτιάχνετε αυτήν την ΑΕ της εκκλησίας για να κινήσει κε-
φάλαια του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Θεωρούµε ότι
αυτή η διαδικασία δεν είναι νόµιµη. ∆υστυχώς ο κ. Υφυπουργός
συνεχίζει να µην µας απαντάει σε αυτήν την παρατήρηση. ∆εν
είναι νόµιµο να δίνετε στην Εκκλησία να χειριστεί κοινοτικά κε-
φάλαια ως ενδιάµεσος για αναπτυξιακούς λόγους του ελληνι-
κού δηµοσίου. ∆εν έχει αυτό το δικαίωµα. Θα έπρεπε να
αποσύρετε αυτό το άρθρο.

Πιο συγκεκριµένα θα τοποθετηθούµε υπέρ ή κατά για όλα τα
άρθρα όταν θα γίνει η σχετικά απαρίθµηση από το Προεδρείο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. ΑΪβαλιώτης έχει
το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κατ’ αρχάς, το άρθρο είναι
µια θετική ρύθµιση που προσπαθεί να περιορίσει τη φοροδια-
φυγή. Την υπερψηφίζουµε.

Στο άρθρο 2, διαβάζω ότι µιλάει για 50% κατάργηση στην
αγορά του παγίου εξοπλισµού για νέους αγρότες. Όσοι κατά-
γονται από περιφέρειες αγροτικές γνωρίζουν ότι πλέον η γε-
ωργία συρρικνώνεται. Οι νέοι δεν πηγαίνουν σε αυτήν τη σκληρή
δουλειά. Ήδη είµαστε στο 3,3% στη συµµετοχή της γεωργίας
στο ΑΕΠ ενώ το 1995 ήµασταν στο 10%. έχουµε αυτό το πα-
νευρωπαϊκό ρεκόρ στη πτώση της συµµετοχής της γεωργίας
στο ΑΕΠ. Εµείς ζητάµε την πλήρη κατάργηση στην αγορά πα-
γίου εξοπλισµού από νέους αγρότες. Εδώ πρέπει να θυµίσω κάτι
που συχνά διαφεύγει της προσοχής κάποιων ότι το 1995 όταν η
τελωνιακή ένωση Ευρωπαϊκής Ένωσης-Τουρκίας που την πα-
ραχωρήσαµε χωρίς να πάρουµε χωρίς κανένα απολύτως αντάλ-
λαγµα –ήταν εποχή του Ανδρέα Παπανδρέου- από κει και πέρα
γέµισαν οι αγορές της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε φθηνά τουρκικά
προϊόντα γεωργικά και βιοµηχανικά µε αποτέλεσµα να εκτοπι-
στούν τα δικά µας προϊόντα. Είναι ένα στίγµα η χωρίς αντάλ-
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λαγµα παράδοση της τελωνιακής ένωσης το 1995 από το
ΠΑΣΟΚ εκείνη την εποχή. Με αυτόν τον τρόπο καταφέραµε να
γιγαντώσουµε την τουρκική γεωργική παραγωγή η οποία αυξά-
νεται. Είναι η χώρα που έχει αύξηση γεωργικής παραγωγής από
χρόνο σε χρόνο σε αντίθεση µε µας που έχουµε δραµατική
πτώση.

Όσο για τη τεκµαρτή φορολόγηση αποπνέει τα αντανακλα-
στικά ενός ανήµπορου κράτους. Στο άρθρο 4, είναι σωστή η ευ-
θυγράµµιση µε τα ισχύοντα στην Ευρωπαϊκή Ένωση για να
γλυτώσουµε και κανένα ευρωπρόστιµο. Στο άρθρο 6 για το
ΕΤΑΚ είναι σωστή η ρύθµιση στα 100.000 ευρώ για του άγαµους
και στα 200.0000 ευρώ για τους έγγαµους. Ξαναλέω όµως ότι το
πρόστιµο των 5.000 ευρώ είναι άδικο γιατί και µπάχαλο υπήρξε
στην αποστολή των σηµειωµάτων και πολλά σηµειώµατα δεν
εστάλησαν ποτέ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Θα σταλούν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑϊΒΑΛΙΩΤΗΣ: Να δούµε πότε όµως, γιατί
καλοκαιριάζει.

Στο άρθρο 10 είναι αναχρονισµός και πρόκληση η περαίωση.
Υπάρχει πρόβληµα στα έσοδα αλλά η περαίωση ασφαλώς µαρ-
τυρά κράτος µε τριτοκοσµικές δοµές.

Στο άρθρο 12 άλλη µια οµάδα εργασίας. Αυτό µε τις οµάδες
εργασίες και µε τις µετονοµασίες αποδεικνύει ότι έχει γίνει ένα
µπλε ΠΑΣΟΚ. Συνεχώς µας φέρνετε ρυθµίσεις για µετονοµασίες
και ποµπώδεις διακηρύξεις για διασταυρώσεις στοιχείων. Πόσες
φορές έχει ακούσει ο κόσµος για διασταυρώσεις στοιχείων και
για σύλληψη της φοροδιαφυγής. Ξέρουν όλοι ότι τα µεγάλα
ψάρια φοροδιαφεύγουν. Βούληση για πάταξη της φοροδιαφυ-
γής δεν υπάρχει. Η µόνη βούληση που υπάρχει είναι να φορο-
λογούνται ακατάπαυστα οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι. Νοµίζω
ότι η Κυβέρνηση θα πρέπει να αφήσει τις οµάδες εργασίας στη
µπάντα και να αποδείξει ότι έχει τη βούληση για την πάταξη της
φοροδιαφυγής µε πράξεις και όχι µε οµάδες εργασίας. Εξάλ-
λου, έχω ακούσει τον Άρη Σταθάκη να µιλάει για τις επιτροπές
και για τις οµάδες εργασίας λέγοντας ότι η καµήλα είναι ένα
άλογο που το σχεδίασε η επιτροπή.

Άρθρο 17, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών. Εδώ µιλάµε για
επιβράβευση του φοροφυγά. Έχει εµπεδωθεί η πεποίθηση ότι
όσο πιο ασυνεπής είναι κάποιος τόσο πιο κερδισµένος θα βγαί-
νει, διότι κάποια στιγµή θα υπάρξει µια ρύθµιση που θα βγάλει
λάδι τους φοροφυγάδες. Από την άλλη τυπώσατε αφίσες και γε-
µίσατε τις τηλεοράσεις µε τηλεοπτικά σποτ για τη φοροδια-
φυγή. Σας ρώτησα πόσο κόστισαν και µου απάντησε το
Υπουργείο Οικονοµικών 7.000.000 ευρώ από το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων για να κάνετε µαθήµατα φορολογικής συ-
νείδησης. Το πρόβληµα είναι ότι δεν έχει φορολογική συνείδηση
ο Έλληνας ή ότι έχουµε ένα ανήµπορο κράτος είτε είναι µπλε
είτε πράσινο είναι το ίδιο ανήµπορο;

Στα άρθρα 19 και 20 συµφωνούµε, γιατί πρόκειται για ενσω-
µάτωση κοινοτικών ρυθµίσεων στο εθνικό δίκαιο. Στο άρθρο 24
συµφωνούµε, γιατί αποτελεί συµµόρφωση µε απόφαση του δι-
καστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. ∆ιερωτάται κάποιος
γιατί πρέπει να υπάρχουν αποφάσεις αυτού του δικαστηρίου και
να στραπατσάρεται η χώρα και µετά να ερχόµαστε να ενσωµα-
τώνουµε. Αυτό αφορά και τη δική σας Κυβέρνηση και την Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Η αναβλητικότητα είναι διαχρονική. Εσείς
είστε τα δυο άκρα του δικοµµατισµού. Αφού, λοιπόν, η αναβλη-
τικότητα είναι δικοµµατική δυστυχώς φέρνει ευρωπρόστιµα. Ας
κάνουµε τις ενσωµατώσεις εγκαίρως πριν µας έρθει η καρπα-
ζιά από το ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων στο Λου-
ξεµβούργο.

Μείωση του τέλους ταξινόµησης. Ζητάµε την πλήρη κατάρ-
γηση όλων των επιβαρύνσεων στο αυτοκίνητο, δηλαδή την
πλήρη ευθυγράµµιση µε αυτά που ισχύουν στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Οι µισθοί στην Ελλάδα είναι οι µισοί από το µέσο κοι-
νοτικό όρο.

Ο Έλληνας παίρνει τα µισά λεφτά από το µέσο κοινοτικό
µισθό, ας πούµε από το µισθό του µέσου Βέλγου και πληρώνει
και πανάκριβα το αυτοκίνητο. Άρα, ας υπάρξει άπαξ διά παντός

ευθυγράµµιση παράλληλα µε την απόσυρση. Αφού έχουµε ρυ-
πογόνα αυτοκίνητα, έχουµε σαραβαλάκια δηλαδή, ας γίνει επι-
τέλους, κι αυτή η απόσυρση παράλληλα µε το σταµάτηµα αυτών
των αναχρονιστικών επιβαρύνσεων του αυτοκινήτου, το οποίο
χρονολογείται εδώ και δεκαετίες και συνεχίζεται µε διάφορα
προσχήµατα γιατί και η Κοµισιόν –εδώ που τα λέµε- δεν σας πιέ-
ζει κατάλληλα. Τουλάχιστον ας πάρουµε µια πρωτοβουλία εδώ
να τελειώσει αυτή η ιστορία, ώστε να γίνει προσιτό το όνειρο
του κάθε Έλληνα.

Για τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, οι οποίες διαµαρτύρο-
νται ότι χάνουν µέρος από το άρµεγµα του αυτοκινήτου, το
θεωρώ όλο αυτό το σκηνικό υποκριτικό –και το ξαναλέω- διότι
ζούµε σε µία πόλη που έχει πέντε εκατοµµύρια κατοίκους και
έχει το χειρότερο ποσοστό πρασίνου ανά κάτοικο στην Ευρώπη.
Τίποτα δεν έκαναν οι νοµαρχίες. Είτε είναι ο πράσινος Νοµάρ-
χης ο κ. Σγουρός, είτε ήταν οι προκάτοχοί του, τίποτε δεν έγινε
για το πράσινο. Οι δρόµοι είναι άθλιοι και το ξέρουµε. Βλέπουµε
µία κατάσταση η οποία συνεχίζεται και διαιωνίζεται. Χρήµατα
υπήρχαν από τα αυτοκίνητα. Αρµέγεται το αυτοκίνητο διαχρο-
νικά και διακοµµατικά, όµως έργα στη πιο µεγάλη πόλη της Ελ-
λάδας και µιας από τις µεγαλύτερες της Ευρώπης µε πέντε
εκατοµµύρια κατοίκους, δεν γίνονται. Άρα, τις διαµαρτυρίες και
όλα αυτά ότι χάνονται χρήµατα και από τον κ. Σγουρό και από
τους άλλους νοµάρχες, τις θεωρώ ότι είναι απολύτως υποκριτι-
κές. Για το Ι.Χ. επαναλαµβάνω ότι γίνεται άτολµη ρύθµιση. Κου-
τσά στραβά όµως, λήφθηκε ένα µέτρο.

Για την ελληνική κλωστοϋφαντουργία που σβήνει σε δύο χρό-
νια –είχε 50% µείωση στη παραγωγή- γιατί δεν λαµβάνετε ένα
ανάλογο µέτρο; Γιατί έχουµε πληµµυρίσει µε επώνυµα ή ανώ-
νυµα ενδύµατα προελεύσεως Τουρκίας, Αλβανίας, Μαρόκου
κ.λπ.; Πού είναι η µεγάλη ελληνική κλωστοϋφαντουργία;

Για το άρθρο 29 –τα έχω πει πολλές φορές- ψηφίζουµε υπέρ
αλλά εξακολουθούµε να απορούµε γιατί έγινε αυτή η καθυστέ-
ρηση µε τους φακέλους οι οποίοι είναι µολυσµένοι µε κλοφέν.
Τι περιµέναµε τόσα χρόνια από τότε που έχει γίνει η ιστορία µε
τη µόλυνση µε το κλοφέν;

Για το Ίδρυµα Μείζονος Ελληνισµού περιµένουµε στοιχεία για
το έργο του. Επαναλαµβάνω ότι δεν έχει γίνει κατανοητό ποια
είναι ακριβώς η συγκεκριµένη συνεισφορά του σε σχέση µε τα
χρήµατα, γιατί τα πάντα είναι θέµα κόστους-οφέλους: Τι πήρε
από το κράτος τόσα χρόνια, τι πήρε από την Ευρωπαϊκή Ένωση
και ποιο είναι το αποτέλεσµα. Πώς θα µπορέσουµε εµείς να συ-
ναινέσουµε µε την επέκταση του εύρους της δραστηριότητάς
του όταν δεν υπάρχουν απτά στοιχεία σχετικά µε την προσφορά
του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε.
Έρχοµαι στο επίδοµα των αστυνοµικών. Είναι άτολµο. Εκα-

τόν πενήντα ευρώ. Είµαστε υπέρ. Φυσικά θα το υπερψηφίσουµε.
Ζητάµε τον διπλασιασµό του. Και ξέρετε γιατί ζητάµε το διπλα-
σιασµό; Ζητάµε το διπλασιασµό γιατί υπάρχουν απίστευτες κρα-
τικές σπατάλες. Τις καταγγέλλουν δικά σας έγγραφα, των
Υπουργείων. Τα καταθέτω συνεχώς στα πρακτικά και εγώ και οι
άλλοι συνάδελφοι. Συνεχώς το κάνουµε. Υπάρχουν απίστευτες
κρατικές σπατάλες, αλλά ποτέ δεν υπάρχουν χρήµατα γι’ αυ-
τούς που έχουν να κάνουν µε τα ντόπια και τα ξένα µπουµπού-
κια της εγκληµατικότητας, αυτούς που βάζουν το κεφάλι τους
στο ντορβά, αυτούς που όλη µέρα παλεύουν, αυτούς που χά-
νουν τη ζωή τους. ∆εν υπάρχουν ανάλογα επιδόµατα γι’ αυτούς.
∆εν υπάρχει ανάλογη επιβράβευση γι’ αυτούς που κάνουν το
καθήκον τους. Καλή είναι η ρύθµιση του επιδόµατος των 150
ευρώ, θα µπορούσε να ήταν 300 ευρώ.

Σωστές είναι οι ρυθµίσεις των άρθρων 37, 38 και 39. Για το
άρθρο 40 να θυµίσω µερικά στοιχεία γιατί πολλές φορές τα ξε-
χνάµε. Είχα την τύχη να είµαι συνεργάτης του αείµνηστου Αρ-
χιεπισκόπου Χριστόδουλου. Συνεργαστήκαµε επί χρόνια και
ξέρω ένα σωρό δραστηριότητες που ο ίδιος για λόγους, που
δεν είναι της παρούσης, ποτέ δεν διαφήµιζε τη δραστηριότητα
της Εκκλησίας, όµως είναι γεγονότα και δεν κοντράρονται τα
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νούµερα. ∆ίνει πέντε χιλιάδες µερίδες την ηµέρα στα παιδιά των
φαναριών. ∆ουλεύουν ογδόντα νοσοκοµεία και γηροκοµεία της
Εκκλησίας µε τα χρήµατα της Εκκλησίας από το δικό της προϋ-
πολογισµό. ∆ίνει 2.000.000 ευρώ το χρόνο για το επίδοµα τρίτου
παιδιού στις χριστιανικές οικογένειες στη Θράκη, όταν το κρά-
τος δεν έκανε τίποτε επί χρόνια για τους τρίτεκνους της Θρά-
κης. Αυτά ήταν µέτρα που πήρε ο αείµνηστος Αρχιεπίσκοπος
Χριστόδουλος.

Εµείς είµαστε υπέρ του εκσυγχρονισµού και της αναζωογό-
νησης που ξεκίνησε επί των ηµερών του Χριστόδουλου και συ-
νεχίζεται και σήµερα. Μιλάµε για µία ρύθµιση –αυτή που
φέρνετε, γι’ αυτό την υπερψηφίζουµε- η οποία διευκολύνει την
αποστολή της Εκκλησίας της Ελλάδος µε µία µη κερδοσκοπική
εταιρεία η οποία θα δώσει ώθηση στο έργο της.

Τελειώνω µε την ιστορία της αδελφής του άτυχου Αλέξη Γρη-
γορόπουλου. Το παιδί του Ηλιάκη ο οποίος σκοτώθηκε αναχαι-
τίζοντας τους Τούρκους θα έχει την ίδια τύχη; Θα καθιερώσετε
ίδια ρύθµιση για το παιδί του πιλότου του F16 που σκοτώθηκε
προσπαθώντας να υπερασπίσει τον εθνικό εναέριο χώρο στο
νότιο Αιγαίο; Το παιδί του πυροσβέστη που κάηκε πέρυσι στις
πυρκαγιές θα έχει την ίδια τύχη; Το παιδί του αστυνοµικού που
σκοτώνεται εν ώρα υπηρεσίας ή χωρίς να είναι στην υπηρεσία
και κυνηγάει έναν εγκληµατία απ’ αυτούς που έχουν γεµίσει την
Ελλάδα –η οποία έχει πολύ βαριά ντόπια και ξένη εγκληµατικό-
τητα- θα έχει την ίδια τύχη; Το κάνετε αυτό για το παιδί του
Ηλιάκη, του πυροσβέστη, του αστυνοµικού, του πιλότου που
έπεσε το ελικόπτερο και όλων αυτών που χάθηκαν στο καθήκον;
Γιατί, δηλαδή, γίνεται ειδικώς για την αδελφή του άτυχου –το
επαναλαµβάνω- Αλέξη Γρηγορόπουλου; Απορώ. Οι υπόλοιπες
πτέρυγες δεν απορούν για ποιο λόγο δεν κάνετε το ίδιο γι’ αυ-
τούς που πέφτουν στο καθήκον;

Εµείς περιµένουµε µία διεύρυνση της ρύθµισης για τα παιδιά
όσων πέφτουν στο καθήκον για να µπορέσουµε να ψηφίσουµε
και τη ρύθµιση για την αδελφή του Αλέξη Γρηγορόπουλου, αλ-
λιώς –λυπάµαι- η ρύθµιση είναι αποσπασµατική και περιφρονεί
όλα αυτά τα παιδιά που έχασαν τους πατεράδες τους την ώρα
που προσπαθούσαν να αντιµετωπίσουν την εγκληµατικότητα ή
να αναχαιτίσουν τους επιθετικούς ακραίους εθνικιστές, τους
Τούρκους στο Αιγαίο, αυτούς τους Τούρκους µε τους οποίους
εσείς συνδιαλέγεστε και προσπαθείτε να τους βάλετε στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, ενώ ξέρετε ότι έχουν αντανακλαστικά ακραία,
εθνικιστικά και είναι φασίζουσας νοοτροπίας οι άνθρωποι οι
οποίοι κάνουν κουµάντο στην Άγκυρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο κ. Γείτονας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µε αυτήν τη νοµοθετική

πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, όπως είπα και χθες, συνεχίζεται
το σήριαλ αλά καρτ ρυθµίσεων –που πολλές έχουν και προε-
κλογικό χρώµα µε την έννοια υπηρέτησης εκλογικών σκοπιµο-
τήτων- και αποσπασµατικών µέτρων. Άλλωστε αυτό
επιβεβαιώνεται και από το πλήθος των τροπολογιών που κατα-
τέθηκαν σε αυτό το νοµοσχέδιο. Περίπου έξι στην επιτροπή και
τώρα τρεις, αν δεν κάνω λάθος, κύριε Υπουργέ. Και µιλάω για
υπουργικές τροπολογίες που ρυθµίζουν µια σειρά από σηµα-
ντικά ζητήµατα.

Όλες αυτές οι ρυθµίσεις σε καµµιά περίπτωση δεν εντάσσο-
νται σ’ ένα σχέδιο αντιµετώπισης των µεγάλων προβληµάτων
της ελληνικής οικονοµίας. Συνεπώς θα έλεγα κοντολογίς ότι η
προστιθέµενη αξία τους είναι πολύ µικρή.

Πέραν των όσων είχα την ευκαιρία να πω χθες επί της αρχής,
θα κάνω ορισµένες επισηµάνσεις στο λίγο χρόνο που έχω επι-
λεκτικά. Αλλά πριν από αυτό θέλω να πω –και θα το λέω κάθε
φορά, κύριε Υπουργέ, δεν αφορά προσωπικά εσάς, αφορά την
Κυβέρνηση- ότι όλα αυτά τα νοµοσχέδια –«σκούπα» µε άσχετες
µεταξύ τους ρυθµίσεις που δεν έχουν αρχή και δεν υπηρετούν
ένα συγκεκριµένο στόχο, µε πληθώρα τροπολογιών, αποτελούν
κοινοβουλευτικό κατήφορο. Η Αναθεώρηση του Συντάγµατος

το 2001 και στη συνέχεια η αλλαγή του Κανονισµού βελτίωσε
τις διατάξεις ως προς το θέµα των τροπολογιών και όµως ο κα-
τήφορος συνεχίζεται.

Έρχοµαι τώρα στα άρθρα.
Με το άρθρο 6, γίνονται αλλαγές στο ΕΤΑΚ. Άλλες είναι βελ-

τιωτικές προς θετική κατεύθυνση, και κάποιες άλλες είναι χαρι-
στικές. Το πρόβληµα όµως δεν είναι εκεί. Το ΕΤΑΚ παραµένει
µια άδικη φορολογία, όπως το είχαµε πει από την αρχή. Επιβα-
ρύνει κυρίως πληθώρα µικροϊδιοκτητών και έγινε σε κατάργηση
του Φόρου µεγάλης Ακίνητης Περιουσίας. Όλο δε το σύστηµα
πάσχει από την εφαρµογή του, γι’ αυτό και οι συνεχείς αλλαγές
και οι συνεχείς αναβολές που έχουν δοθεί για την εφαρµογή
του. Αυτά τα είχαµε επισηµάνει κατά τη ψήφισή του.

Τελικά η δική µας θέση είναι και παραµένει σταθερή. Ως αυ-
ριανή κυβέρνηση θα καταργήσουµε το ΕΤΑΚ και θα επαναφέ-
ρουµε βελτιωµένο το σύστηµα του Φόρου Μεγάλης Ακίνητης
Περιουσίας.

Με τα άρθρα 9, 10 και 17, επαναφέρονται θέµατα περαιώ-
σεων, ρυθµίσεων εκκρεµών φορολογικών υποθέσεων και ρυθ-
µίσεων χρεών. Εν παρενθέσει λέω ότι και µε τροπολογίες που θα
συζητήσουµε αύριο, έχουµε πάλι θέµατα περαιώσεων για το
φόρο κεφαλαίου και µεταβίβασης ακινήτων.

Τόνισα χθες και στην οµιλία µου επί της αρχής ότι ουσιαστικά
πρόκειται για πισωγύρισµα. Έχουµε κάνει και εµείς περαιώσεις
και έχουµε κάνει την αυτοκριτική µας, αλλά ήταν άλλες οι συν-
θήκες. Υποτίθεται ότι βελτιώσαµε τα πράγµατα στη λειτουργία
του ελεγκτικού και φοροεισπρακτικού µηχανισµού και θα
έπρεπε να πηγαίνουµε µπροστά. Τώρα πάµε πίσω γιατί για µένα
οι περαιώσεις και όλες αυτές οι ρυθµίσεις δεν επιβεβαιώνουν
τίποτε άλλο, κύριε Υπουργέ, παρά µόνο την ανεπάρκεια των µη-
χανισµών. Και επίσης, εντείνουν τις αδικίες. Αντί να εµπεδώ-
νουµε φορολογική συνείδηση, ουσιαστικά ευνοούµε ασυνεπείς
–για να µην πω βαρύτερη λέξη- φορολογουµένους.

Εγώ καταλαβαίνω την πρεµούρα της Κυβέρνησης -τα έσοδα
καταρρέουν- να µαζέψει τα χρήµατα. Με τις ρυθµίσεις αυτές ου-
σιαστικά δεν προωθείται αυτό που θέλουµε, να εµπεδωθεί δη-
λαδή φορολογική συνείδηση. Έτσι ώστε να ισχύει στην πράξη
αυτό που είναι σωστό και αυτό που προσδιορίζεται από το Σύ-
νταγµα, όλοι να συνεισφέρουν ανάλογα µε τις δυνατότητές
τους.

Όσον αφορά τώρα το άρθρο 25 για τη µείωση των τελών τα-
ξινόµησης και αδειών, αναφέρθηκα αναλυτικά χθες. Ξανατονίζω
ότι σε µία περίοδο κρίσης που άρχισαν να πλήττονται οι παρα-
γωγικοί τοµείς, δηλαδή, ενώ η κρίση περνάει στην πραγµατική
οικονοµία, η Κυβέρνηση έβαλε ως προτεραιότητα την ενίσχυση
των εισαγωγών των αυτοκινήτων! Τι να πει κανένας; Άλλωστε το
µέτρο αυτό εξυπηρετεί τους έχοντες. Όσο δε για την κατάρ-
γηση των τελών µεταβίβασης και αδειών, ουσιαστικά µέσα από
τη διάταξη αφαιρούνται πόροι από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση, πόροι προγραµµατισµένοι για έργα και δραστηριότητες
που τις έχουµε ανάγκη σε µία περίοδο κρίσης. Μπήκαµε ήδη σε
ύφεση. Η κατάσταση ύφεσης συνιστά έργα, συνιστά παραγωγι-
κές δραστηριότητες για να την ξεπεράσουµε.

Εσείς ουσιαστικά αφαιρείτε αυτούς τους πόρους και δεν θα
αντισταθµιστούν. Η υπόσχεση του κυρίου Υπουργού ότι τον Αύ-
γουστο θα συζητήσετε ξανά µε τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
για την αντιστάθµιση, δεν έχει καµµία αξία µε την έννοια ότι ο
προϋπολογισµός είναι πια «κουρελόχαρτο». Από πού θα αντι-
σταθµίσετε πόρους;

Με το άρθρο 31, αναπροσαρµόζεται το επίδοµα στους αστυ-
νοµικούς που υπηρετούν σε συγκεκριµένες διευθύνσεις. Είναι
οι διευθύνσεις αστυνοµικών επιχειρήσεων, κυρίως Αθήνας και
Θεσσαλονίκης. Είναι θετικό µέτρο η αναπροσαρµογή, µάλιστα
επεκτείνεται κατά ένα τµήµα του και σε προσωπικό διµοιριών
υποστήριξης αστυνοµικών διευθύνσεων. Όµως, παραµένει το
«θέµα», κύριε Υπουργέ. Είναι το θέµα του µισθολογίου για τους
αστυνοµικούς το οποίο είχατε υποσχεθεί που το παραπέµψατε
στις ελληνικές καλένδες όπως το θέµα του επιδόµατος του πεν-
θηµέρου και του επιδόµατος των νυχτερινών. Έχει να γίνει ανα-
προσαρµογή από το 2003. Τι θα κάνετε πάνω σ’ αυτό, δεν µας
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είπατε.
Για το άρθρο 31, αναφέρθηκα και χθες που αφορά τη σύ-

σταση νέας γενικής διεύθυνσης µισθών. Προβλέπεται πρό-
σληψη τριακοσίων πενήντα πρόσθετων υπαλλήλων. Αναρωτιέται
κανένας που είναι το νοικοκύρεµα, το ευέλικτο κράτος που ευ-
αγγελιζόταν η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν έχει δηµιουργήσει χιλιάδες
νέες θέσεις και εκατοντάδες διευθύνσεις και επιτροπές.

Αυτό που κάνετε σε µία περίοδο κρίσης –το κάνατε µάλιστα
και πριν- είναι ότι περικόπτετε παραγωγικές δαπάνες. Παρα-
δείγµατος χάρη οι δαπάνες για το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων έχουν έρθει στα προ δεκαετίας επίπεδα. Περικόπτετε
δαπάνες για την υγεία λειτουργούν στο κόκκινο οι υπηρεσίες,
επίσης για την παιδεία και αυξάνετε τις διοικητικές δαπάνες.
Αυτό λέγεται ανερµάτιστη πολιτική πέρα από όλα τα άλλα. Απο-
δεικνύεστε και δεξιοί και αδέξιοι!

Τώρα, στο άρθρο 36 που αφορά τις προµήθειες των νοσοκο-
µείων αναφέρθηκα και στην επιτροπή και χθες στην Ολοµέλεια.
Επαναλαµβάνω ότι είναι µία σκανδαλώδης ρύθµιση. Κοµπορ-
ρηµονούσατε ότι θα βάζατε τέλος στη σπατάλη, ότι θα εξοικο-
νοµούσατε 500.000.000 ευρώ. Πέρασαν δύο χρόνια και ο νόµος
δεν εφαρµόστηκε. Είναι µία «αποκάλυψη» –δεν είναι δικός µου
ο τίτλος σήµερα, είναι του «Βήµατος», διαβάστε «ΤΟ ΒΗΜΑ»
κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε της Νέας ∆ηµοκρατίας στην
πίσω σελίδα και θα το δείτε- της αποτυχίας σας.

Εδώ θα θυµάστε τον κ. Αβραµόπουλο που έλεγε ότι θα εξοι-
κονοµούσαµε 500.000.000 και ότι θα λύναµε το θέµα της χρη-
µατοδότησης της υγείας. Τι έγινε; Ο νόµος είναι δύο χρόνια
τώρα ανεφάρµοστος. Συνεχίστηκε όλα αυτά τα δύο χρόνια το
όργιο εξωσυµβατικών προµηθειών και έρχεστε τώρα να τις µο-
νιµοποιήσετε. ∆εν ξέρουµε πόσα είναι, θα ακούσουµε τον κύριο
Υπουργό, περιµένουµε τα στοιχεία. ∆εν ξέρουµε πόσα δισεκα-
τοµµύρια είναι, ποιους αφορά.

Εµείς σε καµµία περίπτωση δεν µπορούµε να δεχθούµε τη νο-
µιµοποίηση της ρεµούλας και της κακοδιαχείρισης. ∆εν µπο-
ρούµε να συναινέσουµε σ’ αυτό. Ζητάµε την απόσυρση.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία διευκρίνιση. Ρωτήσατε τον
εισηγητή µας, κύριε Υπουργέ, για το θέµα της Εκκλησίας. Εκεί
που έχουµε την ένσταση είναι στο να είναι «ενδιάµεσος φορέας»
αυτός ο οργανισµός. ∆εν έχει κανένα λόγο η Εκκλησία και δεν
συνιστάται να εµπλακεί στις διαδικασίες που προσδιορίζονται
από το ΕΣΠΑ. Εσείς ξέρετε πολύ καλά τι σηµαίνει ενδιάµεσος
φορέας. Σ’ αυτό το σηµείο είναι η αντίρρησή µας. Αφαιρέστε
αυτό το σηµείο και δεν θα έχουµε πλέον αντίρρηση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Γείτονα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη
συνεδρίαση αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Με-
γάρου της Βουλής είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις συνοδοί-καθηγητές από το 6ο Γυµνάσιο Χαλανδρίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κ. Καλλιώρας έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα το φορολογικό νο-

µοσχέδιο, ένα από αυτά τα τελευταία που συζητούµε στην Ολο-
µέλεια, µέσα σε µία διεθνή κρίση η οποία είναι πρωτόγνωρη και
αν θέλετε, ποτέ κανείς δεν µπορούσε να φανταστεί ότι στην Αµε-
ρική θα είχαµε πάνω από πέντε εκατοµµύρια σπίτια κατασχεθέ-
ντα, για να καταλάβουµε το µέγεθος ή νέοι άνθρωποι στη Γαλλία
να πηγαίνουν στο συσσίτιο για φαγητό.

Βέβαια, το ΠΑΣΟΚ την κρίση στην αρχή τη χρέωνε στη Νέα
∆ηµοκρατία, είτε ως άλλοθι, είτε µερικές φορές όπως λέγανε,
ότι η κρίση είναι ελληνικής προέλευσης, ρίχνοντας δηλαδή το
ανάθεµα στην ελληνική Κυβέρνηση ότι φταίει που δεν έρχεται ο
Γερµανός τουρίστας ή ο Γάλλος στην Ελλάδα, ή ότι δεν ταξι-
δεύουν τα εµπορικά πλοία διεθνώς και ότι φταίει πάλι η ελλη-
νική Κυβέρνηση.

Κάπως έτσι, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ µας κατηγορεί σήµερα και µά-
λιστα είναι για γέλια και για κλάµατα ορισµένα από τα επιχειρή-
µατα τα οποία ακούω. Βέβαια, προχθές ήρθαν τα στοιχεία της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και ειπώθηκαν πολλές αλήθειες, ότι η
Γερµανία λόγου χάρη, η πιο ισχυρή οικονοµία της Ευρώπης είναι
πάνω από 5% προς τα κάτω, κάτω από το µηδέν δηλαδή, ενώ η
Ελλάδα κρατιέται µε τα στοιχεία της επιτροπής στο µηδέν ή λίγο
πιο κάτω από το µηδέν.

Επίσης, το ΠΑΣΟΚ κατηγορεί -µάλιστα το άκουσα και χθες
και σήµερα- τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι δηµιούργησε την κρίση και
µάλιστα ότι έριξε δύο φορές το ανάθεµα στη χώρα, την πρώτη
φορά οδηγηθήκαµε στην επιτήρηση και τη δεύτερη φορά που
υποτίθεται ότι η χώρα είναι στην επιτήρηση, ήδη πήραµε την κί-
τρινη και τη µισοκόκκινη κάρτα. Αυτή είναι η αλήθεια. Αλλά το
ΠΑΣΟΚ όµως για να µην πω πολλά πράγµατα, είχε καταντήσει
τη χώρα µας ως µία LEHMAN BROTHERS, εάν σκεφθούµε ότι µε
τα επίσηµα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης είχαµε
16.000.000.000 κάτω από το χαλί το 2004, εάν προσθέσουµε και
τα έξι και κάτι δισεκατοµµύρια του ΟΣΕ πάµε στα
22.000.000.000. Με τον τρόπο που εργαζόταν, εάν σήµερα το
ΠΑΣΟΚ ήταν κυβέρνηση, θα είχαµε το λιγότερο 35.000.000.000
ευρώ κάτω από το χαλί. ∆ηλαδή, η Ελλάδα θα έσκαγε όπως
έκανε η LEHMAN BROTHERS ή η ENRON λίγο νωρίτερα, δύο
χρόνια νωρίτερα από το Σεπτέµβριο του 2007.

Αυτοί, λοιπόν, θεωρητικά πιστεύουν ότι εµείς φταίµε και είναι
σαν να λένε δηλαδή, ότι όταν έφυγε το ΠΑΣΟΚ πήρε µαζί του
στις βαλίτσες και τα χρέη της χώρας, δηλαδή, τις επιπτώσεις
των χρεών. Είναι δηλαδή, σαν να λέµε ότι όταν ένας οικογενει-
άρχης παίρνει ένα πολύ ωραίο αυτοκίνητο στο γιο του και ένα
πολύ ωραίο σπίτι στην κόρη του, την ώρα που εκλίπει ο πατέρας
τα χρέη δεν θα τα έχουν τα παιδιά ως αντίκρισµα και υποχρε-
ώσεις προς τις τράπεζες.

Μη γελιόµαστε! Είχατε καταστρέψει τη χώρα. Φέραµε τη δη-
µοσιονοµική προσαρµογή, φέραµε τα στοιχεία όπως έπρεπε και
αυτήν τη στιγµή κάνουµε µία ακόµα προσπάθεια προς το νοι-
κοκύρεµα, παρά τα τεράστια προβλήµατα που υπάρχουν. Θα
πρέπει να λέµε την αλήθεια. Υπάρχουν πολύ σοβαρά προβλή-
µατα. Πολλές ελληνικές οικογένειες δεν µπορούν να ζήσουν,
έχουν δηλαδή, προβλήµατα τα οποία έχουν σχέση και µε την
καθηµερινότητα και µε τον βίο τον επιούσιο.

Όµως, εµείς τι κάνουµε; ‘Εχουµε ξεκινήσει τώρα µε το συνά-
δελφό µου από τη ∆ωδεκάνησο και ασχολούµαστε µε αυτό το
θέµα συνεχώς αντί να συζητήσουµε σοβαρά θέµατα τα οποία
έχουν και αντίκρισµα την κοινωνία.

Γι’ αυτό οι πολίτες, αν δείτε τα ποιοτικά στοιχεία, µας στέλ-
νουν συνεχή µηνύµατα. Και το ΠΑΣΟΚ στις ευρωεκλογές θα θυ-
µηθεί ποιο µήνυµα θα του στείλει ο ελληνικός λαός, µε
αποτέλεσµα-έκπληξη. Να µου το θυµηθείτε. Σήµερα σας το λέω,
γιατί στις 8 του µηνός θα το δείτε κι εσείς.

∆εν βλέπετε, λοιπόν, τα προβλήµατα. Κι έρχεστε πάλι, για
δεύτερη φορά, να µας ζητήσετε για το θέµα του κ. Παυλίδη –
προσέξτε- τη στιγµή που εσείς επί οκτώ χρόνια, δεκατέσσερις
φορές ούτε µία φορά δεν είπατε «ναι» για θέµατα, όπως: Χρη-
µατιστήριο, ∆ΕΚΑ, χρηµατιστηριακές συναλλαγές Υπουργών,
Ολυµπιακή Αεροπορία, πάνω από ογδόντα νεκροί στο «ΕΞΠΡΕΣ
ΣΑΜΙΝΑ», Γιάγκοβλεφ -τι να σηµειώσω- παράνοµες ελληνοποι-
ήσεις, Οτσαλάν και πάει λέγοντας. Σε όλα είπατε «όχι». Εµείς
τέσσερις φορές που µας το ζητήσατε, στις τρεις είπαµε «ναι». Κι
έχουµε και την εκκρεµότητα για να έρθει και το θέµα µε τα οµό-
λογα. Εδώ θα το δείτε πάλι. Ανοίξαµε τα θέµατα.

Τα TOR-M1. Πού είναι τα 25.000.000, κύριοι του ΠΑΣΟΚ; Τα
ψάχνουµε ακόµη. Έφυγαν, λέει, από τις τράπεζες, χάθηκε ο λο-
γαριασµός, εξαφανίστηκε. Το ψάξαµε; Ναι. ∆εν µπορούσαµε να
βρούµε την αλήθεια. Εσείς χαµογελάτε όµως.

Το Βατοπέδιο. Ήρθε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός και είπε ότι
έγινε πολιτικό λάθος και σφάλµα. Το είπε δηµοσίως. Αυτή η δια-
φορά υπάρχει µε τον κ. Παπανδρέου. Επίσης, για τον κ. Παυ-
λίδη. Έρχεστε για δεύτερη φορά να παίξετε µε τους θεσµούς.
Τι νεότερο υπάρχει ακριβώς; Γιατί δεν τα αναφέρατε -αν τα εί-
χατε- αυτά τα στοιχεία την πρώτη φορά στη συνάντηση της επι-
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τροπής, όπου έγιναν τόσες πολλές ακροάσεις µε εκατόν πενή-
ντα περίπου να παρελαύνουν από την επιτροπή;

Αφήστε τα ψέµατα, γιατί η αλήθεια είναι πικρή. Και µας κα-
ταγγέλλετε όλα αυτά τα χρόνια. Να σας θυµίσω την άλλη
πλευρά του νοµίσµατος: Η Εθνική Τράπεζα µε τη Finance Bank.
Σκάνδαλο. Για κοιτάξτε πώς κρατήθηκε η Εθνική και το τραπε-
ζικό σύστηµα. Εµπορική Τράπεζα: Με αρνητική καθαρή θέση λύ-
σαµε τα προβλήµατα, την πήραν οι Γάλλοι κι έγινε η δεύτερη
ισχυρότερη τράπεζα της Ευρώπης. Μπορεί να είχε αρνητικά
αποτελέσµατα πέρσι, κοιτάξτε όµως πώς λειτουργεί η Εµπορική
Τράπεζα σήµερα µε τη διεθνή κρίση. Επίσης, η Αγροτική Τρά-
πεζα: ∆ώσαµε σε εξήντα πέντε χιλιάδες αγρότες κυρίως µε τα
πανωτόκια, λύσαµε το πρόβληµα, φτιάξαµε την Αγροτική Τρά-
πεζα, η οποία είχε 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ έλλειµµα εκείνη τη
στιγµή που παραλαµβάναµε, το 2004, µε βάση τα κυρίαρχα στοι-
χεία του ισολογισµού και των καταστάσεων αποτελεσµάτων
χρήσεως. Βλέπετε η Αγροτική; Μάθατε πώς τα χρέη έγιναν
κέρδη πέρυσι; Και φέτος πάλι έχει κέρδη η Αγροτική.

Για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο: Μάθατε ότι έδωσε χρήµατα
και τελειώνει η Εγνατία Οδός σε ενάµιση µε δύο µήνες; Ο κ. Σου-
φλιάς σας τελειώνει την εθνική οδό, σας την παραδίδει.

Ξέρετε ότι έχουµε τριπλασιασµό, αγαπητοί συνάδελφοι, των
οδικών αξόνων, διπλασιασµό των γραµµών του µετρό; Στη Φθιώ-
τιδα, η παράκαµψη της Στυλίδας: Τρία χρόνια ήταν το ΠΑΣΟΚ,
τρεις µπουλντόζες περίµεναν. Τρία χρόνια ο Σουφλιάς και έτοι-
µος ο δρόµος. Περάστε να δείτε ποιο είναι το ωραιότερο κοµ-
µάτι σήµερα της ΠΑ.ΘΕ. Και η παράκαµψη της Στυλίδας θα είναι
έτοιµη ένα χρόνο νωρίτερα από το χρονοδιάγραµµα. Το ίδιο
συµβαίνει και στα έργα του ΟΣΕ. Κάποια στιγµή µε τα δικά σας
σχέδια το τρένο θα έβγαινε προς το Αγρίνιο. Τέτοια σχέδια εί-
χατε παρουσιάσει. Εµείς κάναµε και αλλαγή σχεδίων. Χάθηκαν
µέσα στο τούνελ.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σε αυτήν τη λογική έρχεται η Νέα ∆η-
µοκρατία να φέρει θέµατα σοβαρά, όπως είναι σήµερα το φο-
ρολογικό και η µεταρρύθµιση. Έχει αντιστοιχισµό, υπάρχει
κατάργηση ορισµένων πραγµάτων, τα οποία βοηθούν ορισµέ-
νες κοινωνικές οµάδες. Να σας θυµίσω το χαρτόσηµο στα ενοί-
κια κατοικιών. Θέλω να σας δείξω ορισµένα στοιχεία: Το φόρο
κληρονοµιάς, το φόρο γονικών παροχών. Καταργήθηκαν. Κάθε
φόρος αγοράς πρώτης κατοικίας, τέλη ταξινόµησης και σε από-
δηµους και σε τρίτεκνες οικογένειες. Για τους ναυτικούς στο
µισό οι φόροι. Τα αφορολόγητα στα επιδόµατα, που παίρνουν οι
πολύτεκνοι. Αυτά είναι ήδη νόµοι του κράτους. Ισχύουν. Σας τα
αναφέρω ενδεικτικά. Μπορώ και άλλα να αναφέρω, δέκα σελί-
δες.

Για να µην κοροϊδευόµαστε όµως, επαναλαµβάνω ότι υπάρχει
διεθνής κρίση και η Ελλάδα είναι αυτήν τη στιγµή σε µία πολύ
δύσκολη συγκυρία. Θέλω όµως να προσθέσω ότι και µε το ση-
µερινό νοµοσχέδιο έχουµε ενσωµατώσεις οδηγιών, συµµόρ-
φωση της χώρας µε το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Και τι κάνουµε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας, όπως αρχικά είπατε.
Να αναφέρω δύο-τρία παραδείγµατα: Για τα ληξιπρόθεσµα

χρέη δίνουµε µιαν ανάσα µέχρι τον Ιούνιο -το µέτρο αυτό δεν
είναι το καλύτερο, δεν νοιώθουµε υπερήφανοι, είναι θέµα ανά-
γκης µέσα στη διεθνή κρίση- για τις φορολογικές υποθέσεις που
είναι εκκρεµείς, το ίδιο, για το τέλος ταξινόµησης των οχηµά-
των. ∆είτε στα ρεπορτάζ πόσο έχει αναβιώσει και ενδυναµώσει
η αγορά. Από κει και πέρα, υπάρχουν κι άλλες ρυθµίσεις για τα
ταξί, για τα λεωφορεία των ΚΤΕΛ, για τα φορτηγά αυτοκίνητα.
Κάνουµε ακόµη µια προσπάθεια να τους δώσουµε τη δυνατό-
τητα και το 2009 της τεκµαρτής φορολόγησης των συγκεκριµέ-
νων επιχειρήσεων.

Άκουσα το συνάδελφο από το ΠΑΣΟΚ. Μην πάρετε ταξί, αγα-
πητέ συνάδελφε, µετά από αυτά που είπατε για τους ταξιτζή-
δες. ∆εν νοµίζω ότι θα ήταν και το καλύτερο αυτές τις µέρες,
εάν σας άκουσαν.

Από κει και πέρα, για τα θέµατα µισθών ενιοποιείται µε γενική
διεύθυνση στο Γενικό Λογιστήριο, ούτως ώστε µε τη γενική δι-

εύθυνση να ξέρουν όλοι οι Έλληνες ποιοι πληρώνονται και πώς
πληρώνονται και να έχει η χώρα µία ενιαία και µοναδική εικόνα
για το θέµα του τι πληρώνει το κράτος γι’ αυτές τις κατευθύν-
σεις.

Για την Εκκλησία: Βεβαίως, η Εκκλησία είναι ένα κοµµάτι µας.
Από κει και πέρα, πολύ σωστά προβλέπουν τα συγκεκριµένα
άρθρα ότι και η Εκκλησία πρέπει να έχει τη δυνατότητα µέσα
από το ΕΣΠΑ να κάνει έργα, γιατί και η Εκκλησία βοηθάει φτω-
χούς ανθρώπους. Κρατήστε µόνο αυτήν τη µεταβλητή και αφή-
στε τα υπόλοιπα, τις διαµάχες που έχουµε σε φιλοσοφικό
επίπεδο. Σε πρακτικό επίπεδο η Εκκλησία µας είναι σπουδαία
σε ό,τι αφορά το έργο της.

Αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµο-
κρατία προσπαθεί να κρατήσει την ανάπτυξη κατά πρώτον όσο
το δυνατόν γίνεται, έστω και µ’ αυτά τα νούµερα που ανέφερα
παραπάνω. Προσπαθεί επίσης να κρατήσει τη δηµοσιονοµική
σταθερότητα, γιατί πρέπει αυτή τη στιγµή το καράβι να πάει
προς συγκεκριµένη κατεύθυνση και κυρίως να βοηθήσει τις
ασθενέστερες οικονοµικά τάξεις. Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
έχει πολλά ακόµη -δεν έχω τη δυνατότητα και το χρόνο να τα
αναφέρω- όπως, λόγου χάρη, το επίδοµα θέρµανσης που δώ-
σαµε πριν από λίγες ηµέρες ή το έκτακτο στεγαστικό επίδοµα
που δώσαµε πάλι πριν από λίγες µέρες. Σε αυτήν τη λογική, λοι-
πόν, πρέπει να βοηθήσουµε αυτούς που έχουν µεγαλύτερη ανά-
γκη. Η κρίση έχει σαν µοναδικό σηµείο αναφοράς
–επαναλαµβάνω- τη στήριξη από την παράταξη της Νέας ∆η-
µοκρατίας των ασθενέστερων οικονοµικά τάξεων.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κ. Σγουρίδης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα τον κ. Καλλιώρα µε µεγάλη προσοχή. Για µια ακόµη

φορά µου απέδειξε ότι το πρόβληµα της Κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας και των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι
ότι δεν έχουν επαφή µε την πραγµατικότητα. Το επαναλαµβα-
νόµενο ψέµα, όταν γίνεται πολλές φορές, τείνεις να το πιστέ-
ψεις κι εσύ ο ίδιος. Αυτό συµβαίνει.

Μίλησε για την Αγροτική Τράπεζα και τα κέρδη της. Πόσο κε-
φάλαιο έχει χάσει η Αγροτική Τράπεζα µε τα τοξικά οµόλογα;
Το έχουµε ρωτήσει κατ’ επανάληψη µέσα στη Βουλή. ∆εν µας
έχουν δώσει απάντηση. Μίλησε για τον ΟΣΕ και για τα έργα του
ΟΣΕ. Το ξέρετε ότι ο ΟΣΕ έχει διπλάσιο χρέος από την Ολυ-
µπιακή, αυτήν την οποία ρυθµίσατε; Τέλος πάντων.

Σήµερα το πρωί µπλόκαρα και δεν µπόρεσα να κατεβώ στο
κέντρο και ρώτησα γιατί; Υπήρχε η άνοδος των Κρητών αγρο-
τών-ελαιοπαραγωγών. ‘Ηλθαν ξανά οι άνθρωποι στο κέντρο.
Εάν αυτό δεν είναι αδιάψευστος µάρτυρας της αβελτηρίας, της
ανακόλουθης οικονοµικής πολιτικής σας, τότε τι είναι; Πριν τους
ψεκάσετε στο λιµάνι του Πειραιά, τους υποσχεθήκατε ότι θα
τους δώσετε ενίσχυση στο ελαιόλαδο. Κατόπιν, τους επισκε-
φθήκατε στην Κρήτη και τους υποσχεθήκατε να τους δώσετε
ενίσχυση στο ελαιόλαδο.

Ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, πόσα χρήµατα ενίσχυση τους
έδωσαν; Εννέα ευρώ το στρέµµα! Και αν πάρω την περίπτωση
ενός αγρότη που έχει εκατό στρέµµατα ελιές, αυτός θα πάρει
900 ευρώ. Αυτή είναι ενίσχυση στο ελαιόλαδο;

Αδιάψευστος µάρτυρας της έλλειψης ευαισθησίας στην οι-
κονοµική πολιτική σας είναι ότι καµµία πρόταση της Οµοσπον-
δίας Ατόµων µε Αναπηρία δεν κάνατε δεκτή στο
νοµοσχέδιο-σκούπα που κατεβάζετε µε τις φορολογικές ρυθµί-
σεις. Αδιάψευστος µάρτυρας της έλλειψης ευαισθησίας στην
οικονοµική πολιτική σας είναι ότι καµµία πρόταση της Συνοµο-
σπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδος δεν κάνατε δεκτή. Το ΕΤΑΚ είναι
230.000 ευρώ γι’ αυτόν που έχει τρία παιδιά, 230.000 ευρώ είναι
το αφορολόγητο γι’ αυτόν που έχει δεκατρία παιδιά. Καµµία κλι-
µάκωση. Το ίδιο και ως προς το θέµα του φόρου εισοδήµατος.
Ξέρετε –έτσι απλώς για να το αναφέρω µέσα στη Βουλή- πόσοι
είναι οι φορολογούµενοι που έχουν τέσσερα παιδιά; Είναι είκοσι
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τέσσερις χιλιάδες εξακόσιοι εξήντα έξι.
Ξέρετε πόσοι είναι οι φορολογούµενοι που έχουν πέντε παι-

διά; Είναι τέσσερις χιλιάδες τριακόσιοι είκοσι. Ξέρετε πόσοι είναι
οι φορολογούµενοι που έχουν έξι παιδιά και πάνω; Είναι χίλιοι
επτακόσιοι ογδόντα τέσσερις. Σύνολο πολυτέκνων τριάντα χι-
λιάδες επτακόσιοι εβδοµήντα. Για όλους αυτούς που τέλος πά-
ντων ενισχύουν το δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας δεν
µπορούσε να δώσουµε µία απάντηση και φέρνουµε κατά τα
άλλα για τους ταξιτζήδες την τεκµαρτή φορολόγηση; Αλλά ξέ-
ρετε ότι ένα ταξί είναι κινητό εκλογικό κέντρο. Μπαίνεις µέσα
και σου λέει η κυβέρνηση αυτό, η κυβέρνηση εκείνο, να αυτό,
µπράβο. Γι’ αυτό τους αφήνετε στο τεκµαρτό.

Θα µπω στα άρθρα επί τροχάδην.
Με τα άρθρα 10 και 17, συνεχίζεται η περαίωση. Παραδέ-

χθηκα και στην επιτροπή ότι κακώς και το ΠΑΣΟΚ έκανε περαι-
ώσεις –αυτό δεν είναι πλέον το σύστηµα που δείχνει µία
πραγµατική τίµια και δίκαιη φορολόγηση για τους Έλληνες πο-
λίτες- και σας έκανα και µία πρόταση. Αλλά, τέλος πάντων, πρέ-
πει να το συνεχίσετε και σεις επειδή γινόταν παλιά;

Άρθρα 12 και 35. Στο άρθρο 12 συστήνεται ειδική επιτελική
οµάδα εργασίας στο Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών για
τη µελέτη και δηµιουργία σχεδίου εφαρµογής ηλεκτρονικών δια-
σταυρώσεων και στο άρθρο 35 συστήνεται γενική διεύθυνση µι-
σθών, στην οποία ανατίθεται ο έλεγχος, η εκκαθάριση, η εντολή
πληρωµής πάσης φύσεως αποδοχών, επιδοµάτων. ∆ηλαδή δια-
σταυρώσεις, τα πάντα έχουν να κάνουν µε την πάταξη της φο-
ροδιαφυγής. Ναι, αλλά πρέπει η πάταξη της φοροδιαφυγής να
γίνεται µε συνεχώς νέες υπηρεσίες; ∆εν µπορεί να γίνει εκ των
έσω; ∆εν µπορεί να γίνει µε αναδιάταξη των ήδη υπαρχόντων
υπηρεσιών; Αυτό πρέπει να γίνει, αυτό σηµαίνει µεταρρύθµιση
στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Αντί για µεταρρυθµίσεις, έχουµε συνε-
χώς καινούργιες διευθύνσεις, καινούριες επιτροπές, νέες, νέες.
Όλα αυτά τι κάνουν; Προσθέτουν προσωπικό, ανεβάζουν τα
ανελαστικά έξοδα του ελληνικού δηµοσίου. Από τη µια µεριά
προσπαθείτε να βρείτε έσοδα και από την άλλη µεριά τα ξο-
δεύετε. Πού; Σε νέες προσλήψεις.

Άρθρο 25 για τη µείωση συντελεστών τέλους ταξινόµησης για
τα οχήµατα και τις µοτοσυκλέτες. Είναι µέτρο ταξικό. Βοήθησε
µόνο τα µεγάλου κυβισµού αυτοκίνητα. Ξεπουλήθηκαν όλα τα
πολυτελή αυτοκίνητα, αυτά που είναι στην Κηφισίας και αυτά
που είναι στη Λεωφόρο Ποσειδώνος, τα τζιπ. ∆εν βοήθησε το
µέτρο αυτό την απόσυρση -γιατί πλέον οι εταιρείες έπαψαν να
παίρνουν την απόσυρση των µικρών αυτοκινήτων- βοήθησε κυ-
ρίως τη διαφήµιση -άρα, το Πάσχα κινήθηκε η αγορά της δια-
φήµισης- και όλους αυτούς τους οποίους είχε αποκαλέσει
«νταβατζήδες» ο κ. Καραµανλής στο Μπαϊρακτάρη. Αυτοί, λοι-
πόν, κινήθηκαν µέσα από τις διαφηµίσεις οι οποίες δόθηκαν για
την πώληση των αυτοκινήτων. Αφαίρεσε πόρους από τη Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση, διότι τα τέλη ταξινόµησης είναι πόροι
της Αυτοδιοίκησης. Κατά βάση µε ξένα κόλλυβα κάνατε µνηµό-
συνο. Και παράλληλα το ίδιο πράγµα κάνατε µε την Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση για το τέλος παρεπιδηµούντων. Και αυτοί που
αγόρασαν µεγάλα τζιπ φοβάµαι πολύ ότι θα έρθετε να τους φο-
ρολογήσετε εκ των υστέρων λέγοντας ότι είναι τεκµαρτό εισό-
δηµα τα µεγάλου κυβισµού αυτοκίνητα που έχουν, διότι µε τις
νέες φορολογικές ρυθµίσεις που θα κάνετε από το καλοκαίρι
και µετά θα τα περιλάβετε µέσα.

Έρχοµαι στις τροπολογίες που ενσωµατώσατε.
Με το άρθρο 36, νοµιµοποιείτε τις δαπάνες στα νοσοκοµεία.

Όπως σας είπε και ο κ. Γείτονας, ο οποίος περιέγραψε σωστά
την κατάσταση, µετά το νόµο του Αβραµόπουλου για το θέµα
των προµηθειών, επειδή δεν λειτούργησε η επιτροπή προµη-
θειών, συνέχισαν τα νοσοκοµεία και έπαιρναν υλικά πιθανόν και
φάρµακα χωρίς διαγωνισµό. Έτσι, λοιπόν, αυτά τα χωρίς δια-
γωνισµό έρχεσθε να τα νοµιµοποιήσετε. Αντιθέτως οι νοµιµο-
ποιήσεις που έγιναν επί ΠΑΣΟΚ, κύριε Υφυπουργέ είναι
παρατάσεις συµβάσεων που έγιναν, που είχε τιµή στο υλικό,
αλλά δεν είχε περιοριστικές ποσότητες. Άρα, λοιπόν, στο υλικό
που αγοραζόταν υπήρχε η τιµή και αυτή η τιµή ήταν στο διαγω-
νισµό και έτσι αυτό παρατεινόταν. Οπότε, εφόσον δεν υπήρχε

περιορισµός στις ποσότητες, έπρεπε µετά από διαγωνισµό η
παράταση των συµβάσεων να περάσει µε νόµο. Και γι’ αυτό και
έγινε. Ενώ εσείς έρχεστε χωρίς διαγωνισµό να νοµιµοποιήσετε
αυτά που έγιναν ως δαπάνες.

Άρθρο 37. Στην παράγραφο 2 υπάρχει η αντικατάσταση της
παραγράφου 5β’ του ν. 3752/2009, νόµο τον οποίο περάσαµε
πριν από δύο µήνες. Και τι κάνετε µέσα σ’ αυτόν το νόµο; Ξεχά-
σατε να βάλετε τους αποσπασµένους των Υπουργείων, είχατε
µόνο των περιφερειών, και προσθέτετε στην τροποποίηση
αυτού του νόµου τις λέξεις «των Υπουργείων». Αν αυτό δεν ση-
µαίνει προχειρότητα νοµοθέτησης, τι σηµαίνει; Πριν από δύο
µήνες περάσατε το νόµο αυτό.

Σύσταση Αναπτυξιακού Οργανισµού στην Εκκλησία της Ελ-
λάδος. Αν αφαιρούσατε το δικαίωµα να είναι ενδιάµεσος φο-
ρέας η Εκκλησία της Ελλάδος, όπου κάνετε τους ιερείς
µηχανικούς και οικονοµολόγους για να µπορούν να εκτελούν
έργα και να προτείνουν αναπτυξιακά σχέδια, θα σας έλεγα ότι
θα ψηφίζαµε αυτόν τον οργανισµό. ∆υστυχώς, όµως, τον κάνετε
ενδιάµεσο φορέα. Έπαψε πια η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση να είναι ελε-
γκτική. Έγινε µία ∆ηµόσια ∆ιοίκηση όπου διαχέει επί παντός επι-
στητού την εκτέλεση και την κατασκευή έργων µέσα από το
ΕΣΠΑ. Τεράστιο λάθος. Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς είπαµε ότι αν
αφαιρέσετε τη φράση «ενδιάµεσος φορέας η Εκκλησία της Ελ-
λάδος», εµείς θα ψηφίσουµε αυτό το άρθρο.

Το άρθρο 41 για τον άτυχο Γρηγορόπουλο και την αδελφή
του πάσχει από νοµοτεχνικής άποψης. ∆ηλαδή, ενώ εφαρµό-
ζονται ενδοσχολικές εξετάσεις όλων των µαθηµάτων της Γ’
Τάξης του Λυκείου στην αδελφή του Γρηγορόπουλου λόγω ψυ-
χολογικών προβληµάτων, εκ των υστέρων θεωρείτε ότι a priori
θα περάσει τις εξετάσεις αυτές και αυτοµάτως θα εγγραφεί σε
όποιο ΑΕΙ θέλει. Νοµίζω ότι πάσχει νοµοθετικά αυτή η διάταξη.
Θα πρέπει να τη δείτε καλύτερα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σγουρίδη.

Έχει ζητήσει το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν θα ζητούσα το λόγο, αλλά, όπως

γνωρίζετε, σήµερα είναι και η κηδεία του πατρός του εκλεκτού
συναδέλφου του κ. Αϊβαλιώτη και θα πρέπει να µεταβούµε εκεί.
Να εκφράσω, λοιπόν, τα θερµά συλλυπητήρια και από του Βή-
µατος της Βουλής στον εκλεκτό συνάδελφο κ. Αϊβαλιώτη για την
απώλεια του πατρός του.

Κύριε Υφυπουργέ -και αναφέροµαι στον κ. Παπαγεωργίου-
σας θεωρώ έναν από τους αποτελεσµατικότερους Υφυπουρ-
γούς της Κυβέρνησης. Και δεν το λέω για να σας κάνω κοπλι-
µέντο, αλλά το λέω γιατί, πραγµατικά, το πιστεύω. Θέλω, όµως,
να σας πω ότι οι πολύτεκνοι σήµερα περίµεναν να έρθει µία διά-
ταξη, βάσει της προγενέστερης δέσµευσής σας, σχετικά µε την
παρακράτηση στην πηγή των ποσών που δίδει η πολύτεκνη µη-
τέρα, που παίρνει την ισόβια τιµητική σύνταξη της πολύτεκνης
µάνας, προκειµένου να µην ταλαιπωρείται για την ανανέωση της
κάρτας του βιβλιαρίου πολυτεκνίας. Και περίµεναν οι άνθρωποι
σ’ αυτό το οικονοµικό νοµοσχέδιο να φέρνατε τη διάταξη αυτή.
Θεώρησα -διότι έχω την προσωπική σας δέσµευση στην Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων- ότι θα έρθει το θέµα αυτό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Γιατί δεν ήλθε, κύριε Υφυπουργέ; θα µπορούσε να έλθει.
Έρχοµαι τώρα αναφερόµενος βέβαια στον Υφυπουργό Οικο-

νοµικών, να θίξω το άρθρο 6 που αναφέρεται στο Ενιαίο Τέλος
Ακινήτων. Εκεί λέει στην παράγραφο 2, ότι το ποσό των 200.000
ευρώ προσαυξάνεται κατά 30.000 ευρώ όταν στη δήλωση του
φόρου εισοδήµατος του οικείου οικονοµικού έτους περιλαµβά-
νονται τρία τέκνα και πάνω. ‘Ένας τρίτεκνος έχει 200.000 ευρώ
συν 30.000 ευρώ, δηλαδή 230.000 ευρώ.

Εµείς σας προτείνουµε µία άλλη διατύπωση, που τη θεω-
ρούµε δικαιότερη και καλύτερη. Όταν περιλαµβάνονται τρία
τέκνα και άνω το ποσό των 200.000 ευρώ να προσαυξάνεται
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κατά 30.000 ευρώ για κάθε ένα από το τρίτο και επιπλέον τέκνα,
εάν θέλουµε να είµαστε δίκαιοι και µε κοινωνικές ευαισθησίες,
κύριε Υφυπουργέ. ∆ιότι ένας που έχει πέντε παιδιά, θα έχει και
αυτός την προσαύξηση των 30.000 ευρώ και τέρµα. ∆εν είναι
δίκαιο αυτό το πράγµα, διότι υπάρχουν πολύτεκνοί µε πέντε, έξι,
επτά, έντεκα παιδιά, µε δεκαπέντε παιδιά. ∆ηλαδή, αυτοί θα
έχουν την ίδια αντιµετώπιση µε έναν που έχει τρία παιδιά; Βε-
βαίως, για τον τρίτεκνο να υπάρξει αυτή η προσαύξηση και πολύ
καλά κάνετε και κινείστε προς τη θετική κατεύθυνση των 30.000
ευρώ, αλλά από εκεί και πέρα µπαίνουµε όλοι στον ίδιο κουβά;
Όχι, κύριε Υφυπουργέ! Το σωστό και το δίκαιο είναι να υπάρχει
προσαύξηση των 30.000 ευρώ για κάθε ένα τέκνο από το τρίτο
και πάνω.

Βεβαίως, µία µεγάλη παράληψη του νοµοσχεδίου σας είναι
ότι η Κυβέρνηση –και το λέει και ο αξιότιµος Πρωθυπουργός
αυτό το πράγµα- κινείται πάνω σε τρεις άξονες: Ανάπτυξη, δη-
µοσιονοµική πειθαρχία, προστασία των ευαίσθητων κοινωνικών
οµάδων, προκειµένου να εξέλθουν από την κρίση όσο το δυνα-
τόν πιο ανώδυνα. Ωραία.

Επειδή, λοιπόν, εγώ πιστεύω αυτά που λέει ο αξιότιµος Πρω-
θυπουργός της χώρας και άκουσα µε µεγάλη προσοχή και τη
χθεσινή σας τοποθέτηση, κύριε Υφυπουργέ, περί κοινωνικής ευ-
αισθησίας και όλα τα συναφή, πείτε µου, υπάρχει κάποια διά-
ταξη εδώ που αφορά τα άτοµα του αναπηρικού κινήµατος, τα
άτοµα µε αναπηρία; Μεγάλη παράληψη, µεγάλο κενό στο νο-
µοσχέδιό σας.

Ερχόµενος, λοιπόν, πάλι στο άρθρο 6 που αφορά το Ενιαίο
Τέλος Ακινήτων, θέλω να σας κάνω προτάσεις – διορθώσεις, τις
οποίες θα πρέπει να υιοθετήσετε, διότι αναπηρία και φτώχεια
πάνε µαζί. Και µάλιστα δεν είναι θέµα οικονοµικής κρίσης για να
κάνουµε τη διαπίστωση αυτή. Η κ. Ροδούλα Ζήση ήταν και σε
εκδήλωση µαζί µου στο Βόλο των ατόµων και ειδικές ανάγκες –
και είναι προς τιµήν της διότι παρακολουθεί όλα αυτά τα πράγ-
µατα εκ του σύνεγγυς, όπου εκεί οι άνθρωποι εξέφρασαν το
παράπονο αυτό. «Μας έχει ξεχάσει η πολιτεία» λένε οι ανάπηροι,
κύριε Αδρακτά!

Εδώ, λοιπόν, ήταν µία ευκαιρία και για την Κυβέρνηση να
βάλει µέσα τέτοιου είδους διατάξεις που δείχνουν στο αναπη-
ρικό κίνηµα, στα άτοµα και ειδικές ανάγκες, ότι η πολιτεία κα-
τανοεί τα ιδιαίτερα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν και είναι
δίπλα τους.

Άρα λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, σας κάνω τις εξής προτάσεις:
Άρθρο 6, παράγραφος 2, για τους εγγάµους να προστεθεί η
φράση «και τα άτοµα µε ποσοστό αναπηρίας 67% και πάνω
αφαιρείται ποσό µέχρι 200.000 ευρώ», άρα για τους έγγαµους
και τα άτοµα µε ποσοστό αναπηρίας 67% και πάνω έγγαµους ή
άγαµους. Είναι µία προσθήκη που πιστεύουµε ότι θα πρέπει να
γίνει.

Επίσης, στο τέλος της ίδιας παραγράφου του άρθρου 6 θα
µπορούσε να προστεθεί το εξής: «Η ίδια προσαύξηση –δηλαδή
200.000 ευρώ συν 30.000 ευρώ- ισχύει και όταν περιλαµβάνεται
ένα τέκνο µε ποσοστό αναπηρίας 67% και πάνω». ∆ηλαδή, η
προσαύξηση των 30.000 ευρώ να δίνεται ακόµα και όταν στην οι-
κογένεια υπάρχει ένα τέκνο το οποίο όµως να είναι ανάπηρο σε
ποσοστό 67% και πάνω.

Εδώ είναι προσθήκες απαραίτητες για να δοθεί αυτό το µή-
νυµα στον κόσµο των αναπήρων τουλάχιστον από την πλευρά
της Κυβέρνησης.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Επιτρέψτε µου επίσης στο άρθρο
6, γιατί για µας είναι ένα πολύ σηµαντικό άρθρο αυτό που ασχο-
λείται µε το Ενιαίο Τέλος Ακινήτου, να βάλουµε µία διάταξη που
θα λέει ότι από αυτό το Ενιαίο Τέλος Ακινήτου εξαιρούνται τα
ακίνητα σωµατείων ή οργανώσεων ατόµων µε ειδικές ανάγκες,
µε αναπηρία, συµπεριλαµβανοµένων βεβαίως και των ακινήτων
της Εθνικής Συνοµοσπονδίας Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες στην
περίπτωση που υπάρχει ιδιοχρησία -το τονίζω αυτό- ή τα ακί-
νητα αυτά χρησιµοποιούνται για την παροχή φιλοξενίας ή οίκη-
σης ατόµων µε ποσοστό αναπηρίας 67% και πάνω.

Άρα, λοιπόν, θεωρούµε ότι υπάρχει µία µεγάλη παράληψη και
όσον αφορά την ευαίσθητη κοινωνική οµάδα των πολυτέκνων

και όσον αφορά την ακόµα πιο ευαίσθητη κοινωνική οµάδα των
ατόµων µε αναπηρία.

Αναµένουµε προσθήκες από την πλευρά της Κυβέρνησης.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Πλεύρης έχει

το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κι εγώ θέλω να

ενώσω τη φωνή µου µε αυτά που είπε ο κ. Ροντούλης, τα θέ-
µατα του άρθρου 6. Πιστεύουµε ότι υπάρχουν οι δυνατότητες
προκειµένου να δοθούν και σε αυτές τις ευπαθείς οµάδες τα
όποια προνόµια και δεν νοµίζω ότι δηµιουργείται το οποιοδή-
ποτε πρόβληµα.

Τον λόγο τον πήρα γιατί θέλω να σταθώ στο άρθρο 31 που
ρυθµίζει τα θέµατα του προσωπικού της Ελληνικής Αστυνοµίας.
Βέβαια δεν είναι εδώ εκπρόσωπος του Υπουργείου ∆ικαιοσύ-
νης, αλλά από τη στιγµή που η Κυβέρνηση είναι ενιαία, θα ήθελα
να σας θέσω ορισµένους προβληµατισµούς.

Είναι θετικό ότι αυτό το µηνιαίο επίδοµα ειδικών συνθηκών
αυξάνεται. ∆εν θέλω να µπω σε µία λογική να λαϊκίσω, να πω ότι
αυξάνεται µόνο 70 ευρώ, διότι αντιλαµβανόµαστε ότι οι συνθή-
κες των παιδιών των ΜΑΤ έχουν αλλάξει τόσο πολύ που οπωσ-
δήποτε είναι πολύ µικρή αυτή η αύξηση η οποία γίνεται.
Αντιλαµβανόµαστε τις συνθήκες που υπάρχουν στην παρούσα
οικονοµική φάση. Είναι θετικό το ότι κάτι δίνεται. Ελπίζουµε ότι
θα αποτελεί προτεραιότητα της Κυβέρνησης αυτοί οι άνθρωποι
να πάρουν παραπάνω ποσό, γιατί δεν είναι δυνατόν καθηµερινά
να βρίσκονται εδώ έξω από τη Βουλή και να προσπαθούν να
προστατεύσουν εµάς, για να µη µπουν µέσα κάποιοι που θέλουν
στην ουσία να διαλύσουν την κοινοβουλευτική τάξη η οποία
υπάρχει, διότι στόχος τους είµαστε εµείς, δεν είναι τα παιδιά
των ΜΑΤ τα οποία βρίσκονται έξω.

Υπάρχει όµως το εξής πρόβληµα: Να ξέρετε ότι αυτά τα παι-
διά των ΜΑΤ, των ειδικών δυνάµεων της Αστυνοµίας, περιµέ-
νουν να πάρουν κάποια επιπλέον χρήµατα στο µισθό τους από
βραδινά που κάνουν, από κάποιες ώρες παραπάνω τις οποίες
εργάζονται. Όταν, λοιπόν, αυτοί τραυµατίζονται, τα χάνουν όλα
αυτά. Πρέπει να το ερευνήσετε αυτό.

Φανταστείτε, λοιπόν, ότι όταν τραυµατίζεται ένα παιδί των
ΜΑΤ -που βέβαια δεν πάνε οι κάµερες των τηλεοράσεων να τους
δείξουν στο «401» που ήταν εκατόν σαράντα και εκατόν πενήντα
τη διάρκεια του ∆εκεµβρίου, ασχολούνταν µε άλλα θέµατα- ανα-
γκάζεται να πάρει µία άδεια και µένει εκτός υπηρεσίας για δε-
καπέντε ή είκοσι µέρες και ένα µήνα και τότε χάνει κάποια
επιπλέον χρήµατα που θα έπαιρνε από ορισµένα νυχτερινά που
θα µάζευε. Ο µισθός του δεν είναι παχυλός ώστε να έχει την πο-
λυτέλεια να χάσει αυτά τα λεφτά, ουσιαστικά είναι ένα µεγάλο
µέρος του µισθού του και περιµένει από αυτά τα χρήµατα να
προσθέσει για να µπορεί να φθάσει τα 900 ευρώ και τα 1000
ευρώ και ουσιαστικά τα χάνει.

Θα θέλαµε λοιπόν εδώ πέρα να δείξετε την ευαισθησία σας
και να βάλετε µία προσθήκη ότι όταν τραυµατίζονται, για όση
διάρκεια ισχύει η αναρρωτική άδεια και υπάρχει τραυµατισµός
και είναι στο νοσοκοµείο, θα παίρνουν το σύνολο του µισθού και
το σύνολο των νυχτερινών και των άλλων υπηρεσιών που θα
έκαναν ώστε να υπάρχει ένα αντιστάθµισµα και πραγµατικά
αυτοί οι άνθρωποι να καταλάβουν ότι η πολιτεία είναι δίπλα τους
και ότι δεν είναι οι µόνοι που θα «τρώνε» τις µολότοφ και τις πέ-
τρες κι εµείς εδώ πέρα θα κάνουµε συζητήσεις µακριά απ’ αυτά
τα προβλήµατα. Πρέπει να σταθούµε δίπλα τους.

Γι’ αυτό το θέµα ήθελα να πάρω το λόγο, κύριε Υπουργέ, και
παρακαλώ, αν όχι στο παρόν νοµοσχέδιο, τουλάχιστον γρήγορα
να δείτε αυτή την παράµετρο ώστε οι άνθρωποι των Ειδικών ∆υ-
νάµεων της Αστυνοµίας, τα παιδιά των ΜΑΤ, να µη µένουν µε 70
ευρώ παραπάνω που δίνετε στο επίδοµα, αλλά όταν έχουν τραυ-
µατισµούς να παίρνουν το σύνολο των αποδοχών που θα έπαιρ-
ναν εάν εργάζονταν όλο το µήνα µε τα νυχτερινά και τις
υπερωρίες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι Υφυπουρ-
γοί, για να καθορίσουµε την περαιτέρω πορεία της συζήτησης
σας ερωτώ: Κύριε Μπέζα, εσείς θα µιλήσετε αφού ακούσετε
όλους τους συναδέλφους;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εσείς, κύριε Παπα-
γεωργίου, πότε θα µιλήσετε για τα δικά σας θέµατα;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Θα µιλήσω µετά από έναν ή δύο συνα-
δέλφους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Γίνεται γνωστό στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυ-
τικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους
του Μεγάρου της Βουλής, σαράντα τρεις µαθήτριες και µαθη-
τές και δύο συνοδοί-δάσκαλοι από το 5ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πε-
τρούπουλης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Φλωρίδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε χθες τον κύριο Υφυ-

πουργό να κάνει έναν απολογισµό των πολύ σηµαντικών –κατά
την άποψη της Κυβέρνησης- πρωτοβουλιών που έλαβε αυτή η
Κυβέρνηση στον τοµέα του φορολογικού συστήµατος και κυ-
ρίως στον τοµέα της οικονοµίας. Κατά την άποψη του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας αυτός ο απολογισµός είναι απολύτως θετικός.

Θέλω όµως να θυµίσω το εξής, κύριοι Υπουργοί: Περίπου ένα
χρόνο πριν ο κ. Αλογοσκούφης, ο τότε Υπουργός Οικονοµίας,
δήλωσε ότι «δυστυχώς, πιάσαµε πάτο». Ο απολογισµός του
έργου της τετραετούς παραµονής του στο Υπουργείο Οικονο-
µίας και βεβαίως το έργο του κ. Καραµανλή συµπυκνώθηκαν σ’
αυτή τη φράση. Είπε: «∆υστυχώς, πιάσαµε πάτο».

Τώρα ο νέος Υπουργός Οικονοµίας, παρά την κείµενη νοµο-
θεσία, επί τέσσερις µήνες αρνείται να ανακοινώσει τα στοιχεία
εκτέλεσης του Προϋπολογισµού του 2009 και όλα αυτά γιατί;
∆ιότι όχι απλώς «πιάσατε πάτο», αλλά δυστυχώς «τρυπήσατε
τον πάτο» πια και επί τέσσερις µήνες κρύβοντας τα στοιχεία
εκτέλεσης του Προϋπολογισµού που πρέπει να τα ανακοινώνετε
κάθε µήνα πιστεύετε ότι θα αλλάξει η πραγµατικότητα. Μα, η
πραγµατικότητα είναι αδυσώπητη και αποτυπώνεται σ’ αυτά
ακριβώς τα στοιχεία που δεν θέλετε να δώσετε και που τα ξέρει
βεβαίως όλος ο κόσµος και κυρίως τα ξέρουν οι διεθνείς αγορές
και βεβαίως τα ξέρει και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Η αλήθεια για το πώς πάνε τα πράγµατα στην ελληνική οικο-
νοµία βρίσκεται σ’ ένα µεγάλο βαθµό στην έκθεση του διοικητή
της Τράπεζας της Ελλάδος η οποία πρόσφατα ανακοινώθηκε
και βεβαίως πολλά σοβαρά στοιχεία βρίσκονται και στη χθεσινή
έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής η οποία στην πραγµατικό-
τητα τι λέει; Ότι η Ελλάδα βρίσκεται ένα βήµα πριν από την επι-
βολή διεθνούς οικονοµικού ελέγχου. ∆ηλαδή µετά το 1998 που
επεβλήθη ο πρώτος έλεγχος και µετά από τις δύο επίσηµες επι-
τηρήσεις της χώρας µας στην περίοδο της Νέας ∆ηµοκρατίας
µε τις απογραφές και όλα αυτά τα απίθανα πράγµατα που κά-
νατε, η Ελλάδα είναι ένα βήµα πριν από την αποστολή ειδικού
επιτρόπου, ο οποίος θα ελέγχει την οικονοµική πορεία της
χώρας.

Το ερώτηµα είναι το εξής: Σας ενόχλησε η οµιλία του κ. Πα-
πανδρέου στο LSΕ που είπε ότι ο ελληνικός λαός είναι από τους
πλέον απαισιόδοξους λαούς της Ευρώπης µε βάση τα στοιχεία
που η Ευρωπαϊκή Επιτροπή µετράει στο ευρωβαρόµετρο; Αυτό
σας ενόχλησε και είπατε ότι ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ συκοφα-
ντεί τη χώρα στο εξωτερικό και δεν σας ενοχλεί το γεγονός ότι
αυτήν τη στιγµή η Τράπεζα της Ελλάδος λέει αυτά που λέει,
αλλά ότι κυρίως η Ευρωπαϊκή Επιτροπή λέει ότι η Ελλάδα είναι
στα πρόθυρα µιας χρεοκοπίας και ενός διεθνούς οικονοµικού
ελέγχου; Ο διεθνής διασυρµός της χώρας προκύπτει από τη
φράση του κ. Παπανδρέου για την απαισιοδοξία των Ελλήνων
που πρέπει επιτέλους να αλλάξει µε µία άλλη διακυβέρνηση της
χώρας και δεν σας ενοχλεί το γεγονός ότι πλέον όλοι στον

κόσµο ξέρουν σε ποιο σηµείο βρίσκεται η χώρα µας, ότι είναι
επίσηµα σε δεύτερη επιτήρηση, σ’ αυτή την εξευτελιστική δια-
δικασία;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την περασµένη ∆ευτέρα,
δηλαδή προχθές, εντάθηκε ένα βαρύ κλίµα για το πολιτικό σύ-
στηµα στον ελληνικό λαό. Με την επιµονή της Κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας να συγκαλύπτει κάθε προσπάθεια διερεύνη-
σης σκανδαλωδών υποθέσεων που αφορούν τη διαχείριση του
δηµοσίου χρήµατος και της δηµόσιας περιουσίας χάνει όλος ο
πολιτικός κόσµος ακόµα µία ευκαιρία να αποδείξει επιτέλους
στον ελληνικό λαό ότι ενδιαφέρεται για τη διαφάνεια πρωτίστως
και βεβαίως για την κάθαρση και την εκκαθάριση του δηµόσιου
βίου της χώρας απ’ όλες αυτές τις όζουσες υποθέσεις διαφθο-
ράς και µάλιστα σε κορυφαίο επίπεδο.

Προσέξτε όµως ποιο είναι το καταπληκτικό. ∆ιερευνούσε η
Βουλή, υπό δικαστική συγκρότηση, το εάν ο πρώην Υπουργός κ.
Παυλίδης διέπραξε το αδίκηµα της απόπειρας εκβίασης και η
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ήλθε στη Βουλή και οµολό-
γησε διά των Βουλευτών της ότι υπέκυψε σε ευθεία εκβίαση,
που άσκησε ο κ. Παυλίδης απέναντι στην Κυβέρνηση ότι αν τον
παραπέµψουν δεν θα παραιτηθεί κι έτσι η Κυβέρνηση θα πέσει.
Απηλλάγη για µη οµολογηµένη από τον ίδιο απόπειρα εκβίασης,
αλλά βεβαίως δεν υπάρχει καµµία τιµωρία για οµολογηµένη
εκβίαση σε βάρος της παράταξής του και σε βάρος του δηµό-
σιου βίου της χώρας που λέει: «Κοιτάξτε να δείτε, δεν θα επι-
τρέψετε να διερευνήσουν τίποτα, θα συγκαλύψετε τα πάντα,
αλλιώς θα σας ρίξω». Υποκύψατε στον εκβιασµό, γιατί περί
αυτού πρόκειται και αυτή είναι η πιο «πικρή γεύση» που άφησε
η Βουλή την περασµένη ∆ευτέρα µε την απόφαση της Πλειο-
ψηφίας να µην οδηγήσει την υπόθεση αυτή σε περαιτέρω διε-
ρεύνηση.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µέσα σ’ αυτό το ζοφερό κλίµα για τους
πολιτικούς απέναντι στον ελληνικό λαό έχουµε µία απίστευτη
διάταξη στο παρόν νοµοσχέδιο, τη διάταξη του Υπουργείου Οι-
κονοµίας και του Υπουργείου Υγείας µε την οποία προσέξτε να
δείτε τι γίνεται. Λέει αυτή η διάταξη ότι όποιες παράνοµες προ-
µήθειες έγιναν στα δηµόσια νοσοκοµεία της χώρας και στους
φορείς υγείας στο δηµόσιο σύστηµα αυτά τα τέσσερα χρόνια,
όλες αυτές οι παράνοµες ενέργειες γίνονται νόµιµες. Αυτό λέει.

Θέλω να σας ρωτήσω: Αυτή τη «συνταγή» γιατί δεν τη δώσατε
στον κ. Παυλίδη, να έφερνε και ο κ. Παυλίδης, όταν ήταν Υπουρ-
γός, µία διάταξη εδώ και να έλεγε «ό,τι παράνοµο έγινε στις υπο-
θέσεις των αναθέσεων στις άγονες γραµµές, η Βουλή το ψηφίζει
και είναι νόµιµο» και µετά «τα σκυλιά δεµένα»; Γιατί δεν το εί-
πατε και ψάχναµε εδώ εκατό και διακόσια χιλιάρικα και δικαίως
τα ψάχναµε και τα ψάχνουµε ακόµα;

Εδώ όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, έχουµε αυτή τη στιγµή ένα
οµολογηµένο, διαπιστωµένο, πιστοποιηµένο χρέος των δηµό-
σιων νοσοκοµείων που έχει ύψος 6.000.000.000 ευρώ και η
Βουλή έχει, κύριοι Υπουργοί, το δικαίωµα να ρωτήσει µερικά
πράγµατα.

Πρώτον, απ’ αυτά τα 6.000.000.000 ευρώ πόσα δισεκατοµµύ-
ρια αφορούν παράνοµες προµήθειες; Πόσα; Ένα, δύο, πέντε;
Είναι και τα έξι; Πόσα; Το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους στην
έκθεσή του λέει: «Στην πραγµατικότητα αδυνατώ να σας πω
πόσα είναι γιατί δεν το ξέρω». Η Βουλή λοιπόν ρωτάει πόσα είναι
αυτά τα δισεκατοµµύρια που αφορούν παράνοµες προµήθειες.

Το δεύτερο που ρωτάµε είναι γιατί αναγκάστηκαν ή οδηγή-
θηκαν ή επέλεξαν οι φορείς του δηµόσιου τοµέα στο ∆ηµόσιο
Σύστηµα Υγείας να προβούν σε παράνοµες προµήθειες. Ποιος
ήταν ο λόγος που τους οδήγησε αυτά τα χρόνια να κάνουν πα-
ράνοµες προµήθειες;

Το τρίτο: Σε ποιες τιµές αγοράστηκαν αυτά τα υλικά, αφού τα
τελευταία τρία χρόνια δεν έχει γίνει ούτε ένας διαγωνισµός και
κυρίως δεν έγινε κανένας διαγωνισµός κατ’ εφαρµογή του πε-
ρίφηµου νόµου του κ. Αβραµόπουλου που θα εξυγίαινε τις προ-
µήθειες στο ∆ηµόσιο Σύστηµα Υγείας; Αυτός ο νόµος ισχύει εδώ
και ακριβώς δύο χρόνια τώρα και το µόνο αποτέλεσµα που είχε
ήταν να παραιτηθούν οι δύο πρόεδροι που διόρισε ο Υπουργός
στην Επιτροπή Προµηθειών επειδή οι άνθρωποι φοβήθηκαν ότι
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µπορεί να πάνε φυλακή µε όλα αυτά που αναγκάστηκαν να κά-
νουν εκεί.

Το τέταρτο. Ποια νοσοκοµεία έκαναν παράνοµες προµήθειες.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Άρα, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, εδώ βρισκόµαστε µπρο-

στά σε µια πρωτοφανή απόπειρα –γιατί ακόµα είµαστε στο στά-
διο της απόπειρας για να µιλήσω νοµικά- να ψηφίσει η Βουλή
µια διάταξη και να πει γενικώς και αορίστως, συλλήβδην για τα
πάντα ότι ό,τι έγινε παράνοµο σε έναν τοµέα που το ύψος των
οφειλών είναι δυσθεώρητο, γίνεται νόµιµο. Έτσι, σκέτα. Αυτό,
λοιπόν, φαντάζοµαι ότι µάλλον θα αποτελέσει οδηγό στην πα-
ρούσα Κυβέρνηση και για τα επόµενα προβλήµατα που θα ανα-
κύψουν. Όταν προκύπτει µια παρανοµία οπουδήποτε στον
δηµόσιο τοµέα, αντί να αποδίδονται ευθύνες, να εξατοµικεύο-
νται ευθύνες, να υπάρχουν καταλογισµοί, η Βουλή θα λειτουρ-
γεί ως πλυντήριο όλων των σκανδάλων.

Ρωτώ λοιπόν τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας. Κα-
νένας µας δεν αρνείται να συζητήσει οποιαδήποτε διάταξη,
οποιαδήποτε τροπολογία. Αλλά, δεν δικαιούµαστε να µάθουµε
τι υπάρχει πίσω από την τροπολογία αυτή; Για δισεκατοµµύρια
ευρώ µιλάµε, αγαπητοί συνάδελφοι. ∆ισεκατοµµύρια. Οι δαπά-
νες σ’ αυτόν τον τοµέα έχουν ξεπεράσει ήδη τις εξοπλιστικές
δαπάνες. Και εκεί έχεις, επιτέλους, την άµυνα της χώρας. Εδώ
τι έχεις; Έχεις απίστευτες «ρεµούλες» ενός συστήµατος το
οποίο λυµαίνεται επί πολλά χρόνια, αυτόν τον δύστυχο τοµέα,
τον πολύπαθο τοµέα της δηµόσιας υγείας. Και άκουσα προχθές
τον κ. Παπαθανασίου να λέει «πήρα 8.000.000.000 επιπλέον δά-
νεια ως µαξιλάρι για τα επόµενα». Και ο δύσµοιρος ελληνικός
λαός θα πληρώσει γι’ αυτά τα δισεκατοµµύρια υπέρογκους τό-
κους. Και αυτά τα δισεκατοµµύρια θα πάνε αδιαφανώς για να
πληρωθούν προµήθειες για τις οποίες κανένας και κυρίως η
Βουλή των Ελλήνων που θα ψηφίσει σε λίγο δεν γνωρίζει σε τι
αφορούν.

Αν, λοιπόν, αυτή είναι η στάση του πολιτικού κόσµου, µε την
ευθύνη της κυβέρνησης απέναντι στα χρήµατα του ελληνικού
λαού, το καλύτερο που έχουµε να κάνουµε είναι να σηκωθούµε
να φύγουµε όλοι από εδώ µέσα. ∆εν έχουµε καµµιά δουλειά εδώ
µέσα, να ενεργούµε ως εκπρόσωποι του λαού και κυρίως εσείς
που έχετε την ευθύνη της διαχείρισης του δηµοσίου χρήµατος.
Τι θα πούµε στον κόσµο που θα µας ρωτήσει; Πόσα ήταν αυτά;
Και εν πάση περιπτώσει αν δεν υπάρχουν ύποπτες περιοχές σ’
αυτές τις προµήθειες γιατί δεν µας τις λέτε επιτέλους; Να κά-
νουµε µια συζήτηση επί µέρες. ∆εν νοµίζω ότι πια έχουµε κου-
ραστεί τόσο πολύ και δεν µπορούµε να συζητήσουµε. Τι
ακριβώς έχει συµβεί. Να κατανοήσουµε που είναι το πρόβληµα
αλλά και πού είναι η υπερβολή, πού είναι η παρανοµία και πού
είναι η ρεµούλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Και να βγούµε µε ένα πρόσωπο κα-
θαρό στον ελληνικό λαό σ’ αυτές τις στιγµές. Γιατί λέµε και ξα-
ναλέµε να ασχοληθούµε µε τα πραγµατικά προβλήµατα αλλά µε
ποια µούτρα θα ασχοληθούµε µε τα πραγµατικά προβλήµατα
όταν δεν έχουµε το κουράγιο να πούµε τι συµβαίνει µε την δια-
χείριση του δηµόσιου χρήµατος. Ποιος µπορεί να εµφανιστεί
αξιόπιστα στον κόσµο και να πει έχω λύσεις για τα οικονοµικά
σου προβλήµατα όταν είναι βουτηγµένος µέχρι τον λαιµό στην
αδιαφάνεια; Αυτά να τα σκεφτείτε καλά, κύριοι της Κυβέρνησης.
Και δεν είναι θέµατα συµψηφισµών. Η υπόθεση αυτή και όλες
αυτές οι υποθέσεις µάς αφορούν όλους. Γιατί κάποιοι άνθρωποι
µας ψήφισαν. Και εσάς και εµάς. Και οι περισσότεροι απ’ αυ-
τούς είναι νοικοκυραίοι. Είναι άνθρωποι του µεροκάµατου και
θλίβονται βαθύτατα για όλη την εικόνα που δίνουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε
όµως.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Είναι η τελευταία µου φράση.
Και αυτά τα λέω κόντρα σ’ αυτό το περίφηµο εύρηµα ότι ο

λαός δεν νοιάζεται για τα σκάνδαλα. Νοιάζεται και παρανοιάζε-
ται. Αυτό όµως που τον πικραίνει είναι ότι εµείς δεν βρίσκουµε

επιτέλους το κουράγιο να ρίξουµε φως σε υποθέσεις που αφο-
ρούν την δική του περιουσία, το δικό του κόπο και την δική του
προσπάθεια.

Λυπάµαι για όλα αυτά, κύριοι Υπουργοί, και περιµένω να δω
τι απαντήσεις θα µας δώσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υφυπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Παπαγεωργίου έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς να απαντήσω στον συνάδελφο κ. Ροντούλη για
την αναφορά που έκανε για το θέµα των πολυτέκνων. Αυτή την
διάταξη για την οποία δεσµευτήκαµε, ήδη την συµπεριλαµβά-
νουµε στο νοµοσχέδιο, το οποίο ήδη βρίσκεται στην νοµοπα-
ρασκευαστική επιτροπή και τελειώνει. Προχωράει για τις
υπογραφές και θα συζητηθεί στην Ολοµέλεια ελπίζουµε µέσα
σ’ αυτόν τον µήνα. ∆εν είχε σχέση µε το Υπουργείο Οικονοµίας
και δεν υπήρχε λόγος ενώ είχε ενσωµατωθεί εκεί ως άρθρο να
το βγάλουµε και να το φέρουµε στο νοµοσχέδιο αυτό εδώ.

Και τα λέω αυτά σαν εισαγωγή και µε χαµηλούς τόνους για να
ηρεµήσει και ο εκλεκτός συνάδελφος κ. Γιώργος Φλωρίδης για
τον οποία ειλικρινά δυσκολεύοµαι να καταλήξω σε ένα συµπέ-
ρασµα. Όσα ειπώθηκαν και αφορούν στο συγκεκριµένο θέµα
των προµηθειών και της ρύθµισης, ειπώθηκαν από άγνοια ή από
σκοπιµότητα; Άγνοια την αποκλείω γιατί γνωρίζει πάρα πολύ
καλά τα πράγµατα. Έγκριτος νοµικός, πολύ καλός πολιτικός.
Σκοπιµότητα; ∆εν ταιριάζει αυτό στον χαρακτήρα του.

Ξέρετε ποια είναι η απάντηση; Εντάσσεστε µέσα σε µια πολι-
τική, που το τελευταίο διάστηµα καταγράφεται µια πολιτική
ΠΑΣΟΚ η οποία λέει ότι δεν έχετε ακόµα συνέλθει, δεν έχετε
αντιληφθεί και συµπεριφέρεστε έτσι ώστε ο πολίτης να φέρνει
στο µυαλό του εκείνες τις κακές µέρες που κυβερνούσατε. Πε-
ριφρονείτε και την νοηµοσύνη του ελληνικού λαού αλλά αγνο-
είτε και την γλώσσα του. Ο πολίτης όµως και την πολιτική σας
γνωρίζει και την γλώσσα σας κατανοεί, γι’ αυτό και αρχίζει να
σας γυρίζει την πλάτη. Και αυτά καταγράφονται τις τελευταίες
µέρες.

Εγώ ανησυχώ. ∆εν ανησυχώ για την τύχη σας. Ανησυχώ για
την υγεία του πολιτικού συστήµατος. Θέλουµε καλή Αντιπολί-
τευση για να γίνουµε ακόµα καλύτερη Κυβέρνηση. Σας περι-
φρονεί και θα σας περιφρονήσει ο ελληνικός λαός: 2004, 2007,
7/06/2009.

Παρά την εκτίµηση είµαι υποχρεωµένος να τα πω, κύριε Φλω-
ρίδη. Μιλάτε για παράνοµες προµήθειες. Με µια αφοπλιστική ει-
λικρίνεια ο συνάδελφος κ. Σγουρίδης είπε «ναι, δυο φορές
νοµιµοποιήσαµε παρατάσεις προµηθειών, οι οποίες έγιναν
επειδή δεν ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες». Αυτές είναι «παρά-
νοµες», αν θέλετε να τις χαρακτηρίσετε, κύριε συνάδελφε. ∆ιότι
όταν λήγει µια σύµβαση τότε από εκεί και πέρα δεν υπάρχει
πλαίσιο.

Τις έχετε διαβάσει τις διατάξεις. Και του 2001 και του 2003.
Εσείς προσωπικά θα ντρέπεστε γιατί σας γνωρίζω και σας
εκτιµώ. Αυτές µπορούν να χαρακτηριστούν ως εξωσυµβατικές
όπως γίνεται η συζήτηση. Και αυτό είναι το ένα σκέλος. Και είναι
αποτέλεσµα ξέρετε τίνος; Ενός αντιφατικού πλαισίου που ποτέ
δεν µπορέσατε να εφαρµόσετε µε αποτέλεσµα να µην ολοκλη-
ρώνεται κανένας διαγωνισµός, για να εξασφαλιστεί η συνεχής
ροή των προµηθειών στα νοσοκοµεία, δίνοντας συνέχεια παρα-
τάσεις. Και ήρθε ο ν. 2955/2001 για να τις νοµιµοποιήσει και
ήρθε ο ν. 3190/2003 για να τις νοµιµοποιήσει. Αυτό είναι το ένα
σκέλος, το οποίο τελειώνει πλέον µε τον νέο νόµο προµηθειών
όπου τέτοιες δυνατότητες δεν υπάρχουν.

Και ερχόµαστε στο δεύτερο σκέλος που αφορά στις διαδικα-
σίες που γίνονται µε το άρθρο 7 πάλι του ν. 2955/2001. ∆ική σας
πρακτική που την αναφέρατε ως εξαίρεση αλλά ήταν –για να το
ακούσουν και οι νεότεροι συνάδελφοι ως προς την θητεία τους
στη Βουλή- το µόνο άρθρο του νόµου του Αλέκου Παπαδόπου-
λου που εφαρµόσατε. Κανένα άλλο από τον ν. 2955 δεν εφαρ-
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µόσατε. Αυτόν που έδινε την δυνατότητα απευθείας ανάθεσης
σ’ αυτά που θεωρούνταν υλικά µη συγκρίσιµα για την ιδιότητά
τους. Αυτή είναι µια δεδοµένη κατάσταση την οποία κανείς δεν
αµφισβητεί. Και σε όλα αυτά θέτουµε τέρµα. Και αυτό ήδη φαί-
νεται.

Και να σας πω και κάτι άλλο; ∆εν κάνετε και κάποιους άλλους
υπολογισµούς να δείτε ότι στα τρία χρόνια ήταν περισσότερα
από 2.500.000.000 δραχµές. Ενώ τα αρχικά που ήρθαν ήταν
πάνω από 700.000.000-800.000.000. ∆εν τα πληρώσαµε γιατί
ελέγχθηκαν και δεν βρέθηκαν σωστά από το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο, διαδικασία η οποία και τώρα εφαρµόζεται και σκόπιµα θέ-
λετε να αναφέρετε ότι παρακάµπτεται. Ως διατελέσας
Υπουργός Οικονοµικών δεν είναι δυνατόν να λέτε αυτά τα πράγ-
µατα. Είναι δυνατόν να παρακαµφθεί η διαδικασία της ενταλ-
µατοποίησης για την πληρωµή; Είπαµε να λέγονται για
αντιπολιτευτική ψηφοθηρία και κατανάλωση κάποια πράγµατα,
όχι όµως αυτά που πραγµατικά δηµιουργούν πρόβληµα και στον
ίδιον τον λέγοντα, για την αξιοπιστία του.

Αυτά λοιπόν τακτοποιούνται µε το νέο σύστηµα προµηθειών.
Και επιπλέον από αυτά –για να µάθει ο ελληνικός λαός- από τα
5,2 που σήµερα εκτιµάτε ότι είναι τα συνολικά χρέη, περισσό-
τερο από το 45% αφορούν στη φαρµακευτική δαπάνη η οποία
δεν έχει καµµία σχέση µε τις διαδικασίες αυτές.

Αποµένει ένα ποσοστό 50% - 55%. Εξ αυτών όσα είναι µε τη
διαδικασία του άρθρου 7, δεν θεωρούνται ότι είναι εξωσυµβα-
τικά. Και ξέρετε ποιος είναι ο λόγος που εµείς µε το νέο νόµο
των προµηθειών ήρθαµε και καταργήσαµε αυτή τη διάταξη; Και
δηµιουργήθηκε πρόβληµα ή εφάνη πως θα δηµιουργηθεί πρό-
βληµα στις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες.

Με τις νέες, όµως, συµβάσεις – πλαίσιο, που είναι σύµφωνες
µε την Κοινοτική Οδηγία, σύµφωνες µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο του
ανταγωνισµού, µπορούµε πλέον, χωρίς πρόβληµα, να προχω-
ράµε.

Ξέρετε τι αποµένει; Πολύ λιγότερο του 1.000.000.000, που
είναι οι παρατάσεις αυτών των συµβάσεων.

Για να γνωρίζει ο ελληνικός λαός για ποια πράγµατα σήµερα
συζητάµε.

Έτσι έχουν τα πράγµατα, αγαπητοί συνάδελφοι. Αυτή τη ρύθ-
µιση τελειώνουµε. Ήδη έχουν κινηθεί οι διαδικασίες. Από εδώ
και στο εξής δεν θα χρειαστούν ξανά -διότι δεν προβλέπονται τέ-
τοιες διαδικασίες µε τον καινούργιο νόµο- ούτε παρατάσεις,
ούτε µε απευθείας αναθέσεις, αλλά µε άλλο τρόπο συµβάσεων,
ούτε ανάγκη για να ρυθµίζουµε τα χρέη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

∆εν θα κλέψω το χρόνο από άλλους συναδέλφους και δεν θα
αναφερθώ και σε άλλα που χτες αποσπασµατικά παρακολού-
θησα και τα οποία ειλικρινά µε θλίβουν και προσωπικά, αλλά νο-
µίζω πως δηµιουργούν πρόβληµα και στην ποιότητα του
πολιτικού µας πολιτισµού. Μέχρι ενός ορισµένου σηµείου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, θα εφαρµοστεί ο

νόµος για τις προµήθειες;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ζητή-

σει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώ-
της Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Λυπάµαι πάρα πολύ για την απάντηση που άκουσα από τον

Υφυπουργό Υγείας, τον κ. Παπαγεωργίου -πάρα πολύ λυπάµαι!-
διότι δεν άκουσα ούτε ένα επιχείρηµα γιατί φέρνει αυτή τη διά-
ταξη.

Εκτός, κύριε Παπαγεωργίου, αν θεωρείτε ως επιχείρηµα ότι
τα ίδια ή παρόµοια έκανε το ΠΑΣΟΚ. Είναι επιχείρηµα αυτό, για
να αιτιολογήσετε αυτή την απαράδεκτη, σκανδαλώδη τροπολο-
γία την οποία φέρατε;

Εσείς µας περιγράψατε εδώ µία κατάσταση όπου µας λέτε
περίπου, όλα έγιναν νόµιµα. Όλα, περίπου, έγιναν νόµιµα. Τότε,
γιατί φέρνετε µία τροπολογία–σκούπα, που λέει, νοµιµοποιούµε
όλες τις προµήθειες, τις συµβάσεις και τις αναθέσεις που έχουν

γίνει από τα νοσοκοµεία; Αν είναι νόµιµα, δεν χρειάζεται η τρο-
πολογία. Αν, όµως, δεν είναι νόµιµα; Γι’ αυτό ακριβώς φέρνετε
αυτή την τροπολογία.

Άκουσα, επίσης, και κάτι άλλο. Μας λέτε: Αυτές οι παρατά-
σεις, που έχουν γίνει, δεν έχουν πολύ µεγάλα χρηµατικά ποσά.
∆εν αφορούν υπέρογκα ποσά. Λίγο κάτω από το 1.000.000.000
ευρώ είναι.

∆ηλαδή, το 1.000.000.000 ευρώ για εσάς είναι ένα ευκατα-
φρόνητο ποσό; Είναι ευκαταφρόνητο ποσό το 1.000.000.000
ευρώ; Να σας πω πόσα λεφτά έχει το Ταµείο Φτώχειας που
έχετε φτιάξει; Κάτω από 400.000.000. Και µου λέτε ότι το
1.000.000.000 ευρώ είναι ευκαταφρόνητο; Και πώς αποδεικνύε-
ται ότι είναι 1.000.000.000 ευρώ; Με ποια στοιχεία; Με ποια δε-
δοµένα;

Εγώ δεν θέλω να αµφισβητήσω την αξιοπιστία σας. Κανενός!
Όταν, όµως, µιλάµε για τέτοια ποσά, µυθώδη ποσά, απίστευτα
ποσά, θα έπρεπε εδώ να έχουµε κατάθεση στοιχείων, τα οποία
εµπράκτως να µας δίδουν µία εικόνα, τι πάµε να νοµιµοποιή-
σουµε µε αυτή την τροπολογία, την οποία κακώς φέρατε ως
τροπολογία και δεν την φέρατε ως διάταξη νόµου, προκειµένου
να γίνουν όλες οι διαδικασίες πάλι µε τον πιο σωστό τρόπο.

Απαράδεκτη αυτή η τροπολογία. Σκανδαλώδης. Πάρτε την
τώρα πίσω.

∆εύτερη σκανδαλώδης τροπολογία: Η τροπολογία για το 2%.
Θα τη συζητήσουµε αναλυτικότερα αύριο, αλλά είµαι υποχρεω-
µένος να την αναφέρω και σήµερα. Παράταση για τρία χρόνια
της δυνατότητας των επιχειρήσεων Μέσων Μαζικής Ενηµέρω-
σης να εκπίπτουν 2% από τα ακαθάριστα έσοδά τους χωρίς δι-
καιολογητικά. ∆ηλαδή, µε δύο λόγια, πλυντήριο χρηµάτων,
µαύρα λεφτά. Μαύρα έσοδα, µαύρες δαπάνες. Γιατί παρακαλώ;
Για ποιο λόγο; Να το καταλάβω.

∆ιαβάζω την αιτιολογική έκθεση. Ούτε ένα επιχείρηµα. Κα-
νένα επιχείρηµα εδώ από τους αρµόδιους Υπουργούς. Την Πέ-
µπτη το βράδυ, µόλις έκλεισε για το τριήµερο της Πρωτοµαγιάς
η Βουλή, έρχεται αυτή η τροπολογία. Πέµπτη βράδυ. Απαράδε-
κτη και σκανδαλώδης τροπολογία. Να την πάρετε τώρα πίσω!
Προκαλείτε µε τέτοιου είδους τροπολογίες!

Τρίτη απαράδεκτη τροπολογία σε προηγούµενη φάση –γιατί
έρχονται κατά κύµατα πλέον αυτές οι τροπολογίες- η οποία εν-
σωµατώθηκε πλέον στο νοµοσχέδιο: Αναφέροµαι στη δυνατό-
τητα που δίνετε στην Εκκλησία –µέσω νόµου!- να διαµορφώσει
«Αναπτυξιακό Οργανισµό ΑΕ», ο οποίος πλέον θα λειτουργεί ως
ενδιάµεσος φορέας, υποκαθιστώντας τις δηµόσιες αρχές, για
τη διαχείριση του ΕΣΠΑ, για τη διαχείριση προγραµµατικών συµ-
βάσεων και συµπράξεων. ∆ηλαδή, µε δύο λόγια, «Εκκλησία ΑΕ»,
«Εκκλησία Real Estate».

Τίποτα δεν έχετε διδαχθεί από τη φορολογική ασυλία που
επέβαλαν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και η δική σας, στη δια-
χείριση της εκκλησιαστικής περιουσίας; Τίποτα δεν έχετε διδα-
χθεί από τα σκάνδαλα, ιδιαίτερα το µεγάλο σκάνδαλο του
Βατοπεδίου; Συνεχίζετε να νοµιµοποιείτε σκανδαλώδεις κατα-
στάσεις;

Αυτή η ανώνυµη εταιρεία θα έχει προσωπικό που θα απο-
σπάται από το ∆ηµόσιο. Κι ενώ θα είναι υπό την κυριότητα και
τη διαχείριση της Εκκλησίας, το προσωπικό αυτό, που θα απο-
σπάται από το ∆ηµόσιο, θα το πληρώνει το ∆ηµόσιο. ∆ηλαδή,
εδώ θα παίζει αυτό το ρόλο η Εκκλησία Α.Ε. µε προσωπικό που
θα πληρώνει ο φορολογούµενος και θα χρηµατοδοτείται και από
τον προϋπολογισµό, ειδικότερα τον προϋπολογισµό ∆ηµοσίων
Επενδύσεων; Η Εκκλησία πλέον θα παίζει ένα ρόλο µελετητή,
επιβλέποντα και κατασκευαστή; Και θα έχει αυτό το ρόλο και
στην Ελλάδα και στο εξωτερικό, ακόµα και για παροµοίου κλί-
µατος ιδρύµατα ή προσανατολισµού θρησκευτικές ενώσεις;

Αυτά είναι απαράδεκτα, σκανδαλώδη και προκλητικά, θα
έλεγα. Να τα πάρετε πίσω.

Εµείς δεν έχουµε τη δυνατότητα να καταθέσουµε προτάσεις
για ονοµαστική ψηφοφορία λόγω µη επάρκειας του αριθµού των
Βουλευτών µας. Κάνουµε, όµως, µία έκκληση σε όλους τους συ-
ναδέλφους και στα κόµµατα βεβαίως. Να κατατεθούν -και να
συµβάλουµε κι εµείς- προτάσεις για ονοµαστική ψηφοφορία σε
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όλες αυτές τις τροπολογίες. Στην τροπολογία για το 2%, στην
τροπολογία για την Εκκλησία, στην τροπολογία για τα νοσοκο-
µεία.

Βεβαίως, δεν είναι οι µόνες σκανδαλώδεις τροπολογίες. Είναι
και άλλες, για τις οποίες µου δόθηκε η ευκαιρία και αναφέρθηκα
χθες. ∆υστυχώς, δεν έχω το χρόνο να επανέλθω. Θα κάνω µόνο
µία αναφορά:

Μέχρι πότε θα έχουµε εδώ µετεµφυλιακούς νόµους, οι οποίοι
θα έχουν συνέχεια και τους οποίους όχι µόνο θα ανανεώνουµε,
αλλά θα κάνουµε ακόµα χειρότερους, δίνοντας αφορολόγητα
έσοδα σε µετόχους εταιρειών, που αφορούν την πλοιοκτησία,
αφορούν πλοιοκτήτριες εταιρείες; Ως πότε θα έρχονται εδώ,
νύχτα, τέτοιου είδους τροπολογίες για να τις ψηφίζουµε; Ως
πότε θα κάνουµε χαριστικές ρυθµίσεις, πέραν από αυτές που
περιλαµβάνει αυτό καθ’ εαυτό το νοµοσχέδιο, ακόµα και στην
απόδοση του φόρου µεγάλης ακίνητης περιουσίας για µία δε-
καετία; Υπάρχουν, δηλαδή, κάτοχοι µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας οι οποίοι δεν έχουν εισφέρει το φόρο που τους αναλογεί
και τους κάνουµε χαριστικές ρυθµίσεις; Είναι δυνατόν να γίνεται
αυτό το πράγµα;

Στα άρθρα του νοµοσχεδίου αναφέρθηκε αναλυτικά η ειση-
γήτριά µας. Θα τοποθετηθούµε σε ένα προς ένα στο τέλος, στην
ψηφοφορία.

Να επαναλάβω ότι όταν είµαστε σε µια φάση τεράστιας κρί-
σης που ένα από τα κύρια χαρακτηριστικά της είναι η επίταση
της παραγωγικής αποδιάρθρωσης της χώρας, το µόνο µέτρο
που παίρνουµε για την τόνωση της απασχόλησης σ’ αυτή τη
χώρα είναι να µειώνουµε κατά 50% το τέλος ταξινόµησης για τα
αυτοκίνητα. Και βεβαίως, βλέπουµε εδώ ότι είναι χαράς ευαγ-
γέλια για τις ξένες αυτοκινητοβιοµηχανίες, χαράς ευαγγέλια γι’
αυτούς που θέλουν να πάρουν φθηνά µεγάλα αυτοκίνητα. Έχει
γεµίσει µε 4x4 το κέντρο της Αθήνας. Αλλά αυτά είναι τα µέτρα
που χρειάζονται σήµερα µέσα στην κρίση οι ασθενέστερες τά-
ξεις προκειµένου να ανταποκριθούν στις ανάγκες τους; Αυτά
είναι τα µέτρα που χρειάζεται η ελληνική οικονοµία;

Καταψηφίσαµε επί της αρχής και θα τοποθετηθούµε σε όλα
τα άρθρα στο τέλος κατά την ψηφοφορία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Υφυπουργός

Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Παπαγεωργίου έχει το
λόγο για µια σύντοµη παρέµβαση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Μια διευκρινιστική παρατήρηση, νοµο-
τεχνική που µπορεί να ερµηνευθεί διαφορετικά και µου το είπαν
ένα, δύο συνάδελφοι.

Το άρθρο 36 αναφέρει «οι προµήθειες των νοσοκοµείων του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας, περιλαµβανοµένων των ψυχιατρι-
κών και των πανεπιστηµιακών Κλινικών των Νοσοκοµείων Αρε-
ταίειο και Αιγινίτειο», επειδή δεν έχει µπει «κόµµα» στο
«πανεπιστηµιακών Κλινικών» µπορεί να θεωρηθεί ότι αφορά τις
ψυχιατρικές και πανεπιστηµιακές κλινικές µόνο του Αιγινίτειου
και του Αρεταίειου. Οπότε µπαίνει ένα «κόµµα» µετά τη φράση
«πανεπιστηµιακών Κλινικών».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Υφυπουργέ,
αυτή τη διευκρίνιση που κάνατε, µε την προσθήκη του κόµµα-
τος, καλό είναι θα είναι να την καταθέσετε και για τα Πρακτικά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Ναι, βεβαίως.

Ειπώθηκε από συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ ότι κανείς µα κανείς
διαγωνισµός, καµµία προµήθεια δεν έγινε µε βάση αυτά που
προβλέπονταν και έρχονται τώρα να νοµιµοποιηθούν. Γι’ αυτό
έκανα την αναφορά του 1.000.000.000, χωρίς να το χαρακτη-
ρίσω µικρό ή µεγάλο. Αντιλαµβάνοµαι τι είναι λίγο και τι είναι
πολύ, αν είναι δυνατόν! Έκανα αυτή την αναφορά γι’ αυτό και τί-
ποτα περισσότερο.

Γιατί έρχεται αυτό το πράγµα να ρυθµιστεί; Είπαµε για την
παράταση των προµηθειών. Για το άλλο, θεωρείται ότι οι διαδι-
κασίες µε το άρθρο 7 του ν.2955 αντίκεινται στο κοινοτικό δί-
καιο µε αποτέλεσµα να µη θεωρείται διαγωνιστική διαδικασία.
Υπήρξε και συγκεκριµένο παράδειγµα Επιτρόπου το άρθρο 7

και καταδίκη του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου γι’ αυτή την υπό-
θεση.

Πλέον µε το νέο νόµο προµηθειών αυτό το πράγµα έχει εξα-
λειφθεί, δεν υπάρχει και έχει επιλεγεί άλλος σύµφωνος µε το
κοινοτικό ανταγωνιστικό δίκαιο.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, έχετε το

λόγο για ένα λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Φιλότιµη η προσπάθεια του κυ-

ρίου Υφυπουργού, αλλά νοµίζω ότι η απάντησή του επιδεινώνει
τα πράγµατα. ∆ιότι αν επρόκειτο για συµβάσεις που αντίκεινται
στο κοινοτικό δίκαιο και εποµένως θα έπρεπε να τύχουν διόρ-
θωσης, δεν θα έπρεπε να µας φέρετε αυτή την τροπολογία. Θα
ήταν εντελώς διαφορετική η διάταξη αν θέλατε να διορθώσετε
αυτό και θα την εισαγάγατε µε κανονικό και ουσιαστικό τρόπο
και θα µας φέρνατε και τις σχετικές συµβάσεις και τα σχετικά
στοιχεία.

Από εκεί και πέρα γιατί τα κάνετε αυτά τα πράγµατα; θέλετε
ως «σκούπα» να νοµιµοποιήσετε ένα τεράστιο ποσό το οποίο
δεν ξέρουµε πόσο ύψος έχει. Ο κ. Φλωρίδης µίλησε για
6.000.000.000. Μπορεί να είναι τόσο, µπορεί να είναι κάτι λιγό-
τερο, µπορεί να είναι και κάτι παραπάνω. ∆εν το ξέρουµε. Μι-
λάµε για ένα µυθώδες ποσό. Θέλετε άρον-άρον µε µια
παρέµβασή σας πεντάλεπτη και έναν διαπληκτισµό µεταξύ µας
να νοµιµοποιηθεί όλο αυτό το ποσό έτσι ώστε µετά να αρχίσετε
να καταβάλετε µε οµόλογα ή µε κάποιες άλλες διαδικασίες, µε
λεφτά του ελληνικού λαού, αυτά τα ποσά. Αυτό επείγεστε να
κάνετε και κάνετε διαδικασίες express, σκανδαλώδεις επί της
ουσίας, οι οποίες θα φεσώσουν τον ελληνικό λαό µε παρατυ-
πίες, παρανοµίες, αυθαιρεσίες, οι οποίες έχουν γίνει και θα τι-
νάξουν τον προϋπολογισµό στον αέρα. Και δεν θα τινάξουν µόνο
τον προϋπολογισµό. Αυτές οι διαδικασίες που νοµιµοποιείτε τι-
νάζουν και τα νοσοκοµεία στον αέρα, τινάζουν και τα ασφαλι-
στικά ταµεία, των οποίων οι φαρµακευτικές δαπάνες έχουν
φθάσει πλέον σε υπέρογκα ύψη και σε λίγο δεν θα έχουν να πλη-
ρώσουν. Ιδού οι συνέπειες των ενεργειών σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Υφυπουργός είπε πως δεν θα χρειαστεί να γίνει

άλλη ρύθµιση γιατί θα εφαρµοστεί ο νόµος. Θα ήθελα να του
θυµίσω ότι αυτά ακριβώς είχε πει και ο κ. Κακλαµάνης ως
Υπουργός Υγείας όταν το Μάρτη του 2005 έφερε τη ρύθµιση
για τα χρέη των νοσοκοµείων της προηγούµενης τριετίας. Εξήγ-
γειλε διαφάνεια, εξήγγειλε νέους νόµους. Τίποτα δεν έκανε και
ήρθε στη θέση του ο κ. Αβραµόπουλος να παραλάβει καµένη
γη, όπως θυµάστε, από τον προκάτοχό του της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και προς στιγµή απειλήθηκε και εσωκοµµατικό επεισόδιο.
Βεβαίως ο κ. Αβραµόπουλος µετά από κάποιο χρονικό διά-
στηµα, πριν από δυο χρόνια περίπου, έφερε νοµοθετική ρύθ-
µιση στη Βουλή και είπε «τέλος οι καταχρηστικές συµβάσεις,
τέλος η παρανοµία, τέλος η σπατάλη, τέλος η ρεµούλα».

Γι’ αυτό ακριβώς έρχεστε και εσείς, κύριε Υφυπουργέ, και
λέτε «δεν θα ξαναχρειαστεί να γίνει νέα ρύθµιση». Ε, πέντε χρό-
νια µετά δεν νοµίζετε ότι σας βαρέθηκε ο ελληνικός λαός να πα-
ρελαύνουν από εδώ Υπουργοί και Υφυπουργοί και να
επαναλαµβάνετε τα ίδια και τα ίδια; Και αυτό που µένει στο
τέλος είναι η σπατάλη, η διαφθορά και ο λαός να πληρώνει. Και
πληρώνει πρόσθετα και πολλαπλάσια βάρη απ’ ότι τα προηγού-
µενα χρόνια. Μέχρι πότε νοµίζετε ότι µπορεί να σας ανέχεται ο
ελληνικός λαός; Σας πληροφορώ ότι δεν θα χρειαστείτε να
εφαρµόσετε το νόµο γιατί είχατε πέντε χρόνια για την επανί-
δρυση και δύο χρόνια για την εφαρµογή του νόµου και τίποτα
δεν κάνατε. Χειροτερέψατε, κάνατε εκρηκτική την κατάσταση.
Πέστε µου ένα παράδειγµα εφαρµογής του νόµου. Και γιατί να
σας πιστέψουµε εµείς και πολύ περισσότερο ο φορολογούµε-
νος Έλληνας πολίτης, ο ασθενής, ο ενδιαφερόµενος, αυτός που
πληρώνει τα δισεκατοµµύρια της κρατικής φορολογίας, όταν τί-
ποτα δεν έχετε κάνει µέχρι σήµερα;
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Λοιπόν, µην ανησυχείτε, δεν θα χρειαστεί να εφαρµόσετε το
νόµο γιατί θα σας απαλλάξει ο ελληνικός λαός πολύ σύντοµα
από την άσκηση των κυβερνητικών σας καθηκόντων. Αυτή είναι
η αλήθεια και η πραγµατικότητα.

Κύριε Υφυπουργέ, ξέρω την εντιµότητά σας, ξέρω ότι µε
βαριά καρδιά ήρθατε να υπερασπιστείτε αυτή τη ρύθµιση. Γιατί
αν αυτή η ρύθµιση πούλαγε, ήταν λαµπερή, θα ερχόταν ο κύ-
ριος Υπουργός, θα άρπαζε την ευκαιρία. Πηγαίνει, «για ψύλλου
πήδηµα» σε όλη την Ελλάδα σε εκδηλώσεις και χάνει το χρόνο
του για να προβάλει τα προσωπικά του επιτεύγµατα και εδώ δεν
ήρθε να υπερασπιστεί αυτή τη ρύθµιση, που έχει τόσο βάρος
και τόσο βάθος και αφορά τη διαφάνεια, αφορά τη λειτουργία
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, αφορά το φορολογούµενο Έλ-
ληνα πολίτη εν µέσω µιας µεγάλης και πρωτοφανούς κρίσης,
της οποίας πρωτίστως την ευθύνη έχετε εσείς και ο Πρωθυ-
πουργός µε την πολιτική που εφαρµόζετε πέντε χρόνια;

Και έστειλε εσάς να κουβαλήσετε το σταυρό του µαρτυρίου.
Πράγµατι θα µπορούσατε να υποβάλετε µια παραίτηση ή να αρ-
νηθείτε να υπερασπιστείτε αυτή τη ρύθµιση και να είστε βέβαιος
ότι δεν θα βοηθούσατε µόνο τον εαυτό σας, την παράταξή σας
µε µια τέτοια άρνηση. Θα βοηθούσατε όλο το πολιτικό σύστηµα
µέσα σ’ αυτές τις µέρες της δύνης και της κατάπτωσης από την
επιλογή της Κυβέρνησης για απόλυτη συγκάλυψη, για άρνηση
διερεύνησης κάθε σκανδάλου. Θα ήταν, πράγµατι, µια όαση µία
τέτοια στάση, είτε παραίτησης είτε άρνησης, να πείτε στον
Υπουργό σας να έρθει εδώ µε τη λάµψη του, να πείσει την κοινή
γνώµη γι’ αυτά τα νοµοθετήµατά του και γι’ αυτές τις πράξεις.

Είπατε ότι δεν κάνετε τίποτα άλλο παρά αυτό που έκανε και
το ΠΑΣΟΚ Ξέρουµε ότι εδώ και χρόνια και όσο θα πλησιάζουν οι
εκλογές θα κορυφώνεται η προπαγάνδα του συµψηφισµού.
Μέχρι χθες βέβαια και πολύ περισσότερο µέχρι το 2004 όλα
αυτά τα καταγγέλλατε ως καθεστώς, ως σύστηµα του ΠΑΣΟΚ,
ως σύστηµα σπατάλης και ρεµούλας, ως διαπλοκή και δια-
φθορά. «Τα πιράνχας», «οι νταβατζήδες» παρήλαυσαν από το
Βήµα αυτό από τα χείλη των αξιωµατούχων του κόµµατός σας
και κυρίως του Αρχηγού σας. Πού είναι πια αυτή η διάθεση για
διαφάνεια, για κάθαρση, για αξιοποίηση και για σεβασµό στο
δηµόσιο πλούτο αλλά και στον ιδρώτα του φορολογούµενου
Έλληνα πολίτη, του µικροµεσαίου επιχειρηµατία, του εργαζό-
µενου, του συνταξιούχου και του αγρότη;

Έχουν όλα αυτά χαθεί και το µόνο που σας έχει µείνει είναι η
αγωνιώδης προσπάθεια διατήρησης της κυβερνητικής εξου-
σίας. Και θα έλεγα όχι τόσο πια -γιατί είστε αρκετά κουρασµέ-
νοι και ψυχολογικά και πολιτικά- αυτή καθ’ αυτή η εξουσία, αλλά
γιατί κάτι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι θέλουν να προλάβουν
ανοικτή τη Βουλή για να καλύψουν άνοµες πολιτικές πράξεις,
µην τους βρουν στο δρόµο την εποµένη των εκλογών, µην τους
βρουν µπροστά τους, δηλαδή, από την επόµενη κοινοβουλευ-
τική περίοδο.

Είπατε, λοιπόν, ότι τα ίδια έκανε και το ΠΑΣΟΚ. Λοιπόν στις
διατάξεις του ΠΑΣΟΚ υπάρχουν σαφείς αναφορές που για κά-
ποιον ο οποίος γνωρίζει στοιχειώδη νοµικά, αλλά και για αυτόν
που έχει στοιχειώδη λογική σκέψη, είναι ριζικά διάφορο από
αυτό που νοµοθετείτε. Το ΠΑΣΟΚ και στις διατάξεις του για τις
ρυθµίσεις των χρεών των νοσοκοµείων µίλαγε για νόµιµους δια-
γωνισµούς και για νόµιµες συµβάσεις. Έχει µεγάλη ποιοτική δια-
φορά από την πρόταση που περιλαµβάνεται στο δικό σας
νοµοθέτηµα και µιλά για συµβάσεις που θεωρούνται νόµιµες.
Ποιος τις θεωρεί νόµιµες; Το Σύνταγµα; Αναφερθείτε σε διατά-
ξεις είτε του Συντάγµατος είτε της κείµενης νοµοθεσίας και κά-
νετε αναγωγή στη νοµιµότητα. Κατά το δοκούν, λοιπόν, θα
κρίνουν οι διοικητές, οι κυβερνητικοί αξιωµατούχοι και φυσικά οι
δικαστικοί λειτουργοί. Θεωρούνται νόµιµες! Είναι το ίδιο νοµικά
µε τη διάταξη της αντίστοιχης ρύθµισης του ΠΑΣΟΚ που µίλαγε
για νόµιµους διαγωνισµούς και νόµιµες συµβάσεις που είχαν
αναφορά σε νόµους και είχαν ασφαλέστατα κυρωθεί στη Βουλή
µε προηγούµενες διαδικασίες νοµοθετικού περιεχοµένου πριν
προκύψουν τα χρέη και σε ανύποπτο χρόνο; Τεράστια η δια-
φορά. Εγκαταλείψτε, λοιπόν, την προσπάθεια σύγχυσης, συ-
γκάλυψης και συµψηφισµού. ∆εν τιµά κανέναν µας να

εµφανιζόµαστε µπροστά στους πολίτες ότι αυτό που µας εν-
διαφέρει είναι να πούµε ότι τα ίδια έκαναν και οι άλλοι.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υφυπουργός υπερα-
σπίστηκε της κυβερνητικής πολιτικής, ως όφειλε βέβαια και εκ
κοµµατικού καθήκοντος, γύρω από το ζήτηµα του ΕΣΥ και των
προµηθειών. Και είπε, απαντώντας στο συνάδελφο κύριο Φλω-
ρίδη, ότι µε την τοποθέτησή του περιφρονεί τους πολίτες.

Εάν πράγµατι, κύριε Υφυπουργέ, ήταν µεγάλο το κόστος των
προµηθειών του δηµοσίου των 2.500.000.000 περίπου ευρώ για
την τριετία 2005, 2004 και 2003 που ρυθµίσατε τον Μάρτη του
2005, πέστε µου, λοιπόν, το καθεστώς της διαφάνειας και της
χρηστής διοίκησης που εγκαθιδρύσατε στη συνέχεια γιατί εκτό-
ξευσε το κόστος αυτό µέσα σε µια τετραετία πάνω από τα
6.000.000.000 ευρώ; ∆ώστε µας µια λογική απάντηση και εµάς
εδώ στο Κοινοβούλιο και στον φορολογούµενο Έλληνα πολίτη.
Το καθεστώς, λοιπόν, της διαφάνειας και της νοµιµότητας που
εγκαθιδρύσατε γιατί εκτόξευσε, υπερδιπλασίασε το κόστος των
νοσοκοµείων και των προµηθειών; Ποιοι ενθυλάκωσαν αυτά τα
πρόσθετα χρήµατα; Πώς τα χρησιµοποίησαν αυτά τα χρήµατα
στην πολιτική και κοινωνική ζωή του τόπου;

Αυτές είναι οι αλήθειες που πρέπει η Κυβέρνηση και όλοι µας
να διατυπώσουµε µπροστά στον αγωνιώντα πολίτη, µπροστά σε
αυτή τη µεγάλη πρωτόγνωρη κρίση που ζει και όχι να ψελλί-
ζουµε εκφράσεις συµψηφισµού.

Κύριε Πρόεδρε, είπα και χθες στην τοποθέτησή µου επί της
αρχής πως -πράγµατι έχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, ζητώ από
την Κυβέρνηση εδώ και µια τριετία να το πει και ζητώ από τον
Υπουργό να απαντήσει- πέρα από το ταµειακό ζήτηµα πού θα
βρεθούν αυτά τα χρήµατα για να εξοφληθούν αυτοί οι λογα-
ριασµοί που µας διέσυραν διεθνώς –θυµίζω πως πέρυσι ο Πρέ-
σβης των ΗΠΑ πήγε στην κ. Μπακογιάννη και ζήτησε τα
4.000.000.000 περίπου, που ανήκουν σε αµερικάνικες εταιρίες
για τις προµήθειες στα νοσοκοµεία και διέσυρε διεθνώς τη χώρα
και µετά λέτε ότι τη διασύρει το ΠΑΣΟΚ στο εξωτερικό, όταν
όλες οι αµερικάνικες και οι ευρωπαϊκές εφηµερίδες µιλάνε γι’
αυτά τα φέσια του ελληνικού κράτους- επαναλαµβάνω πως
πέρα από το ταµειακό θέµα υπάρχει και ένα ζήτηµα λογιστικής
καταγραφής. Πέστε µας: Το 2005 εύκολα πήγατε την λογιστική
καταγραφή στα τρία προηγούµενα χρόνια του ΠΑΣΟΚ και ανε-
βάσατε το έλλειµµα µε την απογραφή σας γιατί ήταν τα κυβερ-
νητικά χρόνια του ΠΑΣΟΚ. Τώρα που τα προηγούµενα τέσσερα
είναι δικά σας και συνταγµατικά τα επόµενα ένα, δυο είναι δικά
σας, πώς λογιστικά θα τα γράψετε, ποια είναι η διαπραγµάτευσή
σας µε τη EUROSTAT και την Κοµισιόν για την εγγραφή του χρέ-
ους; Είναι απόδειξη των λογιστικών αλχηµειών γύρω από τα δη-
µοσιονοµικά; Είναι απόδειξη ότι δεν είναι 5% το έλλειµµα, αλλά
είναι ακόµη πιο µεγάλο και δυσθεώρητο το δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα, γι’ αυτό ακριβώς και το υψηλό spread του δανεισµού
των κρατικών οµολόγων; Αυτή είναι η πολιτική σας, αυτές είναι
οι αλήθειες και αυτές οφείλετε να πείτε στον ελληνικό λαό έστω
και στις τελευταίες ηµέρες της κυβερνητικής σας εξουσίας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο ζητά ο
Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Παπαγε-
ωργίου, για µια σύντοµη παρέµβαση.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος συνάδελφος
αφιέρωσε όλο το χρόνο της τοποθέτησής του στο συγκεκριµένο
άρθρο. Αυτό δεν θα το κρίνω εγώ αλλά είµαι υποχρεωµένος να
δώσω µια απάντηση.

Κατ’ αρχάς µακράν εµού η πρόθεση να προτείνω συµψηφι-
σµό. Αλίµονο αν µπορεί να συµψηφιστεί ένα ισόγειο µε έναν ου-
ρανοξύστη εκατό ορόφων! Αντιλαµβάνεστε τι εννοώ.

∆εύτερον, δεν τα ξέρετε τα θέµατα της υγείας, κύριε συνά-
δελφε, και µιλάτε για νούµερα, αλλά δεν τα τοποθετείτε εκεί που
πρέπει να τοποθετηθούν. ∆εν γνωρίζετε ποια είναι σήµερα η δη-
µόσια κρατική δαπάνη για το σύστηµα υγείας συνολικά και µέσα
από εκεί να δείτε τι ακριβώς αντιστοιχεί σε κάθε περίπτωση. ∆εν
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τα γνωρίζετε, κύριε Μαγκριώτη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Εσείς που τα ξέρετε να τα καταθέ-

σετε στη Βουλή για να τα γνωρίσουµε και εµείς.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, εγώ σέβοµαι την Αί-
θουσα και τους συναδέλφους που ξέρουν να τηρούν τους
κανόνες, τον Κανονισµό και που τους διακρίνει η δηµοκρατική
ευαισθησία.

Το 2003 η δαπάνη του κρατικού Προϋπολογισµού ήταν κάτι λι-
γότερο από 3.000.000.000 και σήµερα έχουν ξεπεράσει τα
7.000.000.000, για να γνωρίζετε, λοιπόν, ποια είναι η αναγωγή.

Και δεύτερον όλα αυτά τα χρόνια, κύριε Μαγκριώτη, δηµι-
ουργήθηκαν νέα τµήµατα, νέες µονάδες, νέα φάρµακα περισ-
σότερο αποτελεσµατικά, νέες εφαρµογές και είναι η πεµπτουσία
της πολιτικής, αυτές οι σύγχρονες εξελίξεις να ενσωµατώνονται
έναντι οποιουδήποτε κόστους στις ανάγκες του κοινωνικού συ-
νόλου, όχι µε λίστες και απαγορεύσεις αλλά µε σωστή διαχεί-
ριση την οποία κάναµε. Αυτό είναι ακριβώς.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Πάγκαλε, θέ-

λετε να κάνετε τώρα την κανονική σας παρέµβαση ή µια σύ-
ντοµη παρέµβαση;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Μια απάντηση στην παρέµβαση
του κυρίου Υφυπουργού, θέλω να δώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ, κύριε
Πάγκαλε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπε κάτι ο κύριος
Υφυπουργός γι’ αυτούς που τους διακρίνει η δηµοκρατική ευ-
αισθησία, και ότι απέναντι σε αυτούς θα έχει µια ορισµένη συ-
µπεριφορά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): ∆εν αµφισβήτησα τη δηµοκρατική ευ-
αισθησία κανενός.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Έτσι είπατε, κύριε Υφυπουργέ.
Αφήστε µε να τελειώσω και θα σας πω τι εννοώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Στάθηκα στην διακοπή του κυρίου συ-
ναδέλφου.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Θεωρώ απαράδεκτο να αµφισβη-
τείται η δηµοκρατική ευαισθησία ενός τµήµατος του Σώµατος.
Εδώ µέσα όλοι ευρισκόµεθα µε την λαϊκή εντολή, βέβαια και
πρέπει να έχουµε δηµοκρατική ευαισθησία και να την επιδει-
κνύουµε συνεχώς.

∆εύτερον, θεωρώ ακόµη πιο απαράδεκτο κριτής της δηµο-
κρατικής ευαισθησίας των Βουλευτών να είναι η Κυβέρνηση,
γιατί το αντίστροφο ακριβώς είναι το νόηµα του πολιτεύµατός
µας. Και αν ο κύριος Υφυπουργός πει ότι δεν είπε αυτό που εγώ
κατάλαβα, τότε το θέµα λήγει. Εάν όµως το δικαιολογήσει τα
πράγµατα τότε είναι πάρα πολύ σοβαρά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Παπαγεωργίου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, ήµουν σαφέστατος.
Πήρα το λόγο και απάντησα στον κ. Μαγκριώτη, επειδή επεχεί-
ρησε τη διακοπή και ό,τι αναφορά έγινε γι’ αυτά τα συγκεκρι-
µένα αφορούσε την ενέργεια να διακόψει και τίποτα
περισσότερο και τίποτα λιγότερο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Παπαγεωρ-
γίου, πρέπει όµως να σας πω το εξής. ∆εν είναι η πρώτη φορά
όταν γίνονται οι αναφορές από τους οµιλούντες στους προλα-
λήσαντες σε σχέση µε αυτά που είπε ο προλαλήσας, δηλαδή
µια ευθεία προσωπική αναφορά, που υπάρχουν αυθόρµητες
διακοπές.

Θα σας παρακαλούσα…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-

νωνικής Αλληλεγγύης): ∆εν συνηθίζω να διακόπτω, κύριε Πρό-
εδρε, και αυτό ας το κρίνει κανείς ανάλογα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, τώρα διακό-
πτετε εµένα χωρίς να έχετε το λόγο. Λέτε ότι δεν συνηθίζετε να

διακόπτετε και µόλις άρχισε να οµιλεί ο Πρόεδρος τον διακό-
πτετε. Να λοιπόν µια απόδειξη διακοπής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Με συγχωρείτε. Νόµιζα ότι µου δώσατε
το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, δεν ολοκλή-
ρωσα.

Η έκκληση που θα ήθελα να κάνω προς εσάς ως Προεδρείο,
είναι να δώσετε τη διευκρίνιση ότι εν πάση περιπτώσει ούτε την
αυθόρµητη διακοπή του κ. Μαγκριώτη την θεωρείτε ως αντιδη-
µοκρατική συµπεριφορά. Και τότε λήγουν όλα. Υπό αυτήν έν-
νοια, λοιπόν, ερµηνεύω και εγώ τη δικιά σας τοποθέτηση.
Συµφωνούµε επ’ αυτού;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Καλώς.
Συνεχίζουµε λοιπόν µε τον επόµενο οµιλητή τον κ. Ιωάννη

Αµοιρίδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ο κύριος Υπουργός µίλησε για ου-

ρανοξύστες και για ισόγεια. Πράγµατι η Ελλάδα που είχε γίνει
οικονοµικός ουρανοξύστης, έχει καταντήσει ισόγειο και σε λίγο
υπόγειο στην παγκόσµια οικονοµική σκηνή. Σ’ αυτό, κύριε
Υπουργέ, συµφωνούµε. Εγώ δεν είµαι ούτε γιατρός ούτε οικο-
νοµολόγος ούτε δικηγόρος. Παρακολουθώ, όµως, τις τελευ-
ταίες ηµέρες, η Βουλή να έχει γίνει Κολυµβήθρα του Σιλωάµ.
Ό,τι άνοµη πράξη έχει γίνει είτε ηθική είτε πολιτική και πιθανώς
ποινική εξιλεώνεται µέσα στη Βουλή. Να φύγουν τα
6.000.000.000 των νοσοκοµείων, να αθωωθεί οποιαδήποτε ποι-
νική πράξη έχει γίνει. Και βέβαια, οι ίδιοι οι Βουλευτές της Νέας
∆ηµοκρατίας µιλούν για πάρτι εκατοµµυρίων, ψηφίζουν κατά
της παραποµπής και την επόµενη ηµέρα κοιτούν στον καθρέ-
πτη και λένε ότι έχουν πρόβληµα πολιτικής συνείδησης. Ενδιά-
µεσα, όµως, πράττουν αυτό που προτείνει σήµερα η
Κυβέρνηση. Ψηφίζουν για τα 6.000.000.000 των χρεών των νο-
σοκοµείων τα οποία αδιαφανώς δηµιουργήθηκαν. Και µιλάνε για
τα χρέη των νοσοκοµείων επί ΠΑΣΟΚ που έγιναν µε νόµιµους
διαγωνισµούς και απλά υπήρχαν κάποιες υπερβάσεις ως προς
τις ποσότητες.

∆ιαβάζω σήµερα ότι ανεβαίνουν τα ασφάλιστρα των επαγ-
γελµατιών 6%, τετραπλάσια από τον πληθωρισµό. Και από την
άλλη, 1.500.000.000 περίπου χρειάζονται αυτό το µήνα για τις
συντάξεις. Αυτή είναι η πολιτική σας; Με αυτή προχωράτε; Κα-
µαρώνετε γιατί έχουµε ανάπτυξη µείον 0,9% και στις άλλες
χώρες είναι µείον 4%, µείον 6%, µείον 3%; ∆εν βλέπετε, όµως,
ότι οι άλλες χώρες θα ανεβούν σε ένα χρόνο όπως προβλέπει η
EUROSTAT κατά τρεις και τέσσερις µονάδες ανάπτυξης και ότι
εµείς θα πάµε στο 0,2%; Εµείς θα ανεβούµε µία µονάδα και οι
άλλοι τρεις και τέσσερις. Με εκπλήσσει που µιλάτε συνεχώς για
την παγκόσµια κρίση. Σήµερα ο κ. Μπερνάνι λέει ότι πιθανώς η
Αµερική να ανακάµψει µέσα στο έτος, όταν πριν από δέκα ηµέ-
ρες έλεγαν ότι θα ανακάµψει σε δέκα χρόνια. Αυτή είναι η πα-
γκόσµια κρίση στην οποία βασίζετε όλες τις πολιτικές σας και
φέρνετε συνεχώς νοµοσχέδια;

Καταργήσατε το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας και επι-
βάλλατε ΕΤΑΚ ακόµα και στο τελευταίο µαντρί. Σήµερα το αφαι-
ρείτε και µιλάτε για αγροτικές αποθήκες, για πτηνοτροφικές
µονάδες. Το αφαιρείτε ενώ το χρεώσατε. Σας το έχουµε πει
δέκα φορές, τουλάχιστον µην προχωράτε στους αγρότες. Τώρα
το αναγνωρίζετε. Πέρυσι σας λέγαµε µην επιβάλλετε ΕΤΑΚ στις
πτηνοτροφικές µονάδες γιατί µια µονάδα µε κοτόπουλα έχει έξι
χιλιάδες τετραγωνικά επί πέντε χρόνια, 30.000. Την έχετε πάρει
πίσω τη µονάδα.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αν µου επιτρέπετε, δεν αφαιρείται το ΕΤΑΚ. ∆εν θα
ισχύει ο κανόνας του 1 ευρώ ανά τετραγωνικό για τα γεωργικά
και κτηνοτροφικά ακίνητα. Όχι το ΕΤΑΚ στο σύνολό του. Θα
είναι µε το συντελεστή που ισχύει για τα νοµικά πρόσωπα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Τώρα το διορθώνετε.
Ό,τι κτίσµα έχει οικοδοµική άδεια πληρώνει, άσχετα αν είναι

αποθήκη. Πολλοί έχουν αποθήκες και δεν είναι αγρότες. Μπορεί
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να έχουν µια άλλη ειδικότητα και να έχουν µια αποθήκη που δεν
µπορούν να βγάλουν άδεια αγροτικής αποθήκης. Θα την πλη-
ρώσουν. Και δεν αποκλείεται να το διπλασιάσετε.

Μιλάτε για επιδότηση 25% της κατασκευής πρώτης κατοικίας.
Πάµε τώρα στην εµπορική αξία. Παράλληλα ανεβαίνει ο φόρος
µεταβίβασης, η εµπορική αξία αυξάνεται και άρα, θα αυξηθεί το
ΕΤΑΚ. ∆εν θα αφαιρεθούν οι 100.000 ή οι 200.000 που λέτε,
αλλά θα έχουµε αύξηση γιατί θα ανεβεί η εµπορική αξία και θα
το ξαναπληρώσουν. Θα πάρετε και από εκεί ΕΤΑΚ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αυτό είναι στην αντικειµενική αξία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Οι αξίες θα ανεβούν µε την επιδό-
τηση του ενοικίου που λέτε. Θα τις πάρουν στο συµβόλαιο. Μπο-
ρούν να καλύψουν αυτό το κενό; ∆ηλαδή, έχετε αυτή τη στιγµή
προοπτική να τακτοποιήσετε τους ηµιυπαίθριους χώρους και
περιµένετε να περπατήσει η οικοδοµή, να πουληθούν διαµερί-
σµατα. Μα, όταν θα πληρώσουν τον ηµιυπαίθριο χώρο, τον
οποίον και σήµερα κατασκευάζουν µε 100, 200, 300 ευρώ και
θα τον πουλήσουν 2.000 και 3.000 ευρώ οι κατασκευαστές, πι-
στεύετε ότι θα προχωρήσει η αγορά για να πουλήσουν διαµερί-
σµατα; Περιµένουν να προχωρήσετε στη νοµιµοποίηση αυτών
των χώρων και στην τακτοποίηση όχι µόνο των ηµιυπαιθρίων
αλλά και των αποθηκών και των υπογείων, των παράνοµων
χώρων και να τα πουλήσουν µε την εµπορική αξία ενώ θα έχουν
πληρώσει ένα πρόστιµο 200 και 300 ευρώ που πιθανώς να είναι
και µε δόσεις. Και αυτοί θα το πουλήσουν σε δεκαπλάσια αξία
µε αυτά τα µέτρα. ∆εν προχωράει έτσι η αγορά.

Μαζί µε το ΕΤΑΚ περάσατε και την κατάργηση του φόρου κλη-
ρονοµιάς, τη µείωση από το 11% στο 1%. Άλλο είναι να έχεις
1.000.000.000 περιουσία και να γλιτώσεις 100.000.000 φόρο και
άλλο να έχεις περιουσία 200.000 ευρώ και να τη µεταβιβάσεις
στα παιδιά σου που ούτως ή άλλως είναι αφορολόγητα. Ένα
χρόνο µετά έχετε τακτοποιήσει και τους µεγαλοκληρονόµους
και τα παιδιά τους και τους εργολάβους. Άρα, είστε κυβέρνηση
τακτοποίησης των οφειλών, που έχετε αναλάβει, απέναντι στους
έχοντες.

Μιλάτε για το φόρο των εργοληπτών που τον µειώνετε από
το 3 στο 1. Αυτό είναι προκαταβολή φόρου, κύριε Υπουργέ. Έτσι
κι αλλιώς οι µικροεργολήπτες έχουν να πληρωθούν δυο χρόνια.
Ακόµα και οι µεγαλοεργαλάβοι. Χρωστάτε 12.000.000.000. Ποιο
φόρο να πληρώσουν; Αφού δεν έχουν πληρωθεί. Απλά είναι
προκαταβολή φόρου που τη µειώνετε. Σε ενάµιση χρόνο θα πλη-
ρώνουν τη διαφορά. Αυτή είναι βοήθεια προς την οικοδοµή και
προς τα δηµόσια έργα; Έτσι την αντιλαµβάνεστε τη βοήθεια;

Για τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις είπατε χθες ότι τους δώ-
σατε 400.000.000 ευρώ. ∆ώστε µου ένα χαρτί που να βεβαιώνει
ότι πήραν έστω 1 ευρώ οι Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις. Τους
είχατε πει ότι θα δώσετε 120.000.000 για το 2008 και άλλα 120
για το 2009 για τη βελτίωση των οδικών αξόνων. Τελικά συµ-
φωνήσατε να δώσετε το 2008 και το 2009, 65.000.000. Τους δί-
νετε σε χαρτιά 45.000.000 και δεν έχουν πάρει ούτε 1 ευρώ. Η
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση ασχολείται µε την περιφέρεια. Αφαι-
ρείτε πόρους από την περιφέρεια, αυτούς που θα επένδυαν
πάνω στους οδικούς άξονες και στην ασφάλεια των πολιτών και
τα δίνετε στις αυτοκινητοβιοµηχανίες, στους επιχειρηµατίες,
στους µεγαλοεισαγωγείς αυτοκινήτων. Αυτή είναι η φροντίδα
σας για την περιφέρεια.

Όταν µιλάτε για περιφέρεια πρέπει να το αποδεικνύετε και µε
πράξεις. Είναι σαν τους ΟΤΑ που τους αφαιρέσατε το 2% για
τους µεγαλοξενοδόχους. Εκατοµµύρια θα µείνουν στην τσέπη
τους γιατί δεν απέδωσαν το 2% που το εισπράττουν ακόµη. Κα-
νένας δεν µείωσε τις τιµές παροχής υπηρεσιών. Πώς θα αντι-
καταστήσετε αυτόν τον πόρο της αυτοδιοίκησης; Και σήµερα
έχετε βάλει τους δήµους να µαλώνουν µεταξύ τους για να κά-
νουν κατανοµή χρηµάτων που δεν υπάρχουν. Απλά από τους ίδι-
ους τους ΚΑΠ έγινε πρόταση να µοιραστούν κάποια χρήµατα.
Από πού θα δοθούν αυτά τα χρήµατα; Το ίδιο κάνετε στη Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Αυτή είναι η πολιτική σας. Απλά µπα-
λώνετε τρύπες που δηµιουργήθηκαν µε τις δικές σας πολιτικές.

Αγαπητοί συνάδελφοι, δυστυχώς, αυτή η Κυβέρνηση δεν έχει

πυξίδα όσα καύσιµα και αν της δώσουµε. Ακόµα και το αίµα του
ελληνικού λαού να δώσουµε σε καύσιµα, δεν πρόκειται να φτά-
σει ποτέ αφού δεν ξέρει πού πάει. ∆εν έχετε ούτε πολιτική νο-
µιµοποίηση µε τα µέτρα που παίρνετε. Ούτε κοινωνική
νοµιµοποίηση µε το λαό στους δρόµους, µε το νοµοσχέδιο που
φέρνετε για τις κουκούλες. Αλλά κυρίως δεν έχετε ηθική νοµι-
µοποίηση µετά από την απαράδεκτη συµπεριφορά σας σ’ αυτή
την Αίθουσα µε τη νοµιµοποίηση τόσων πράξεων που πιθανώς
να ήταν ποινικά κολάσιµες. Αναλάβατε τεράστια πολιτική και
ηθική ευθύνη αυτή την εβδοµάδα. Έρχονται µέρες που θα ξα-
ναδοκιµαστείτε. Αλλά έτσι έχετε µάθει, έτσι προχωράτε και δυ-
στυχώς για την Ελλάδα δεν µπορεί να έχει κανένα αποτέλεσµα
αυτή η πολιτική. Γιατί είστε εγκλωβισµένοι στην καρέκλα. Και
όταν µας κατηγορείτε ότι το ΠΑΣΟΚ θέλει να πάρει την εξου-
σία, εσείς την κρατάτε µε τα νύχια και µε τα δόντια. Ρωτήστε
τον ελληνικό λαό. Οι εκλογές είναι πολιτική πράξη δηµοκρατίας.
Ρωτήστε, «θέλετε να συνεχίσουµε τις πολιτικές µας ή να παρα-
δώσουµε σε κάποιους άλλους που πιθανώς θα τα καταφέρουν
καλύτερα»; Αυτή είναι πατριωτική πράξη, είναι πράξη πολιτικής
συνείδησης. Όχι να γαντζωθούµε στην καρέκλα δυο χρόνια
ακόµα και ας κατρακυλάει η χώρα. Είναι µία ευκαιρία να αντα-
ποκριθείτε στο αίτηµα του λαού για να δούµε ποιος µπορεί να
κυβερνήσει καλύτερα µέσα σε δύσκολες οικονοµικές και κοινω-
νικές συνθήκες. Μπορείτε να το τολµήσετε αυτό; Αν σας δικαι-
ώσει ο λαός, θα σας χειροκροτήσουµε και εµείς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η κ. Ζήση έχει το

λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Και µε αυτό το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ,

φαίνεται τελικά ότι η κρίση στην Ελλάδα είναι γαλάζιας πολιτι-
κής, είναι Νεοδηµοκρατικής πολιτικής ακαµψίας. Η κρίση στην
Ελλάδα είναι βαθύτερη, είναι πρωθύστερη και εντονότερη στα
δοµικά της χαρακτηριστικά της παγκόσµιας κρίσης. Το έλ-
λειµµα, το χρέος, οι ανισότητες, η νέα φτώχεια, ο ανεξέλεγκτος
και αθέµιτος ανταγωνισµός, οι πρόνοιες για τους υµετέρους και
για τα συµφέροντα των ολίγων, καταγράφονται και σ’ αυτό το
νοµοσχέδιο και είναι τελικά η εικόνα της χώρας µας µέσα από τη
διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Άκουσα χθες τον εισηγητή σας να λέει ότι το ΠΑΣΟΚ βλέπει
το άσπρο, µαύρο, κάνει το άσπρο, µαύρο.

Μα, είναι παντού µαύρα τα µαντάτα, κύριε Υπουργέ. ∆εν έχετε
αφήσει περιθώρια λευκής ελπίδας, καθαρής πολιτικής. Όλα
έχουν µαυρίσει. Και οι ψυχές µας έχουν µαυρίσει. Και έρχεστε
σήµερα σ’ αυτή την οικονοµική, κοινωνική κατάσταση της χώρας
µέσα από αυτή τη decadence που υπάρχει πια και στο πολιτικό
σύστηµα και κυρίως στο σύστηµα διακυβέρνησης της χώρας,
να επιτείνετε περισσότερο την άποψη στον ελληνικό λαό ότι θέ-
λετε αποσπασµατικά και προσωρινά να τακτοποιήσετε παρανο-
µίες. Και δεν πρόκειται µόνο για τα νοσοκοµεία. Όλο αυτό το
φορολογικό νοµοσχέδιο και µε την ενσωµάτωση των κοινοτικών
Οδηγιών αποτελεί µια τακτοποίηση της παρανοµίας σε όλους
τους τοµείς της πολιτικής σας και κυρίως, βεβαίως, στον ανα-
πτυξιακό, το φορολογικό και τον οικονοµικό τοµέα όπου εκεί
φαίνεται ότι η Κυβέρνησή σας είναι αποφασισµένη τελικά να τε-
λειώσει τον ελληνικό λαό. Αυτή είναι η αλήθεια, κύριε Υπουργέ.

Βεβαίως, φαίνεται σε αυτό το νοµοσχέδιο ότι είστε ενάντια
στο δηµόσιο συµφέρον, ενάντια στους πολίτες της χώρας και
αποστερείτε πόρους από την αυτοδιοίκηση και τη νοµαρχιακή
αυτοδιοίκηση στη συγκεκριµένη περίπτωση. Θέλετε να αφήσετε
στο έλεος τους θεσµούς της ∆ηµοκρατίας που προσπαθούν να
ενισχύσουν τελικά την ανάπτυξη µε τις δικές τους παρεµβάσεις
και τις αρµοδιότητες που έχουν, είτε αφορά τη µεταφορά, τις
συγκοινωνίες, τη συντήρηση των οδικών δικτύων στη περιφέ-
ρεια, τη µεταφορά των µαθητών στα σχολεία, είτε οποιαδήποτε
άλλη παρέµβαση, γιατί εσείς επιµένετε στο συγκεντρωτισµό και
στην ιδεοληψία της απόφασής σας ότι «ναι, εµείς θέλουµε την
εξουσία για την εξουσία και δεν στηριζόµαστε στον ελληνικό
λαό, αλλά στους λίγους ηµέτερους φίλους µας και στα συµφέ-
ροντά µας». Αυτή είναι η πολιτική σας. ∆ηλαδή, µια πολιτική, µια
ανάλγητη, αν θέλετε, παρέµβασή σας στη διακυβέρνηση της
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χώρας.
Αυτή η Βουλή των Ελλήνων, κύριε Υπουργέ, µε τον πολιτικό

λόγο, τις πολιτικές πράξεις και τη νοµοθεσία της, κατέγραψε
ιστορικά µεγάλες στιγµές για την ιστορία της ∆ηµοκρατίας. ∆εν
µπορεί η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τη νοµοθεσία
της, τις πολιτικές της, που αποτυπώνονται µέσα από αυτή τη νο-
µοθεσία, να αντιστρέφει εντελώς την ανοδική πορεία αυτής της
χώρας τόσο στη διαφάνεια και στους δηµοκρατικούς θεσµούς
όσο και στην ανάπτυξη, στην εξωτερική πολιτική και στη διπλω-
µατία της χώρας.

Που είναι, λοιπόν, το λιγότερο κράτος µε τις υπηρεσίες που
δηµιουργείτε σ’ αυτό τονοµοσχέδιο; Που είναι το ευέλικτο κρά-
τος; Καινούργιες υπηρεσίες δηµιουργείτε σε αυτό το νοµοσχέ-
διο, καινούργιες οµάδες, καινούργιες επιτροπές, καινούργιους
υψηλούς µισθούς χωρίς στην ουσία να διευκολύνετε τα έσοδα,
όπως λέτε εσείς, ή την τακτοποίηση, τη διευθέτηση των εκκρε-
µοτήτων που υπάρχουν στη δηµόσια διοίκηση και στο φορολο-
γικό µας σύστηµα. Αποσπασµατικά, προσωρινά, µε πρακτικές
απαίσιες. Βεβαίως, απαξιώνετε εντελώς µέσα σε αυτό το νοµο-
σχέδιο τους ελεγκτικούς µηχανισµούς, επιβραβεύετε τη φορο-
διαφυγή και δηµιουργείτε πάρα πολλά προβλήµατα στις
ευαίσθητες οµάδες για τις οποίες εντελώς αδιαφορείτε.

Μιλώ για τα αναπηρικό κίνηµα, µιλώ για τους πολύτεκνους,
µιλώ για όλες αυτές τις κατηγορίες, για τους µη έχοντες -ναι,
κύριε Υπουργέ, µην κάνετε µορφασµούς- στους οποίους έχετε
υποσχεθεί πάρα πολλά πράγµατα και εσείς και οι αρµόδιοι
Υπουργοί, ότι αυτά τα ζητήµατα θα µπουν στο οικονοµικό νο-
µοσχέδιο, όπως προβλέπονταν από το 2001 από την Αναθεώ-
ρηση του Συντάγµατος, που το ΠΑΣΟΚ τότε έδωσε ιδιαίτερη
βαρύτητα στα θέµατα του αναπηρικού κινήµατος. Αλλά εσείς
επιµένετε σήµερα, εδώ, στους συµψηφισµούς που είναι τελικά
η πρακτική σας και η ιδεοληψία σας, γιατί δεν ξέρετε να κάνετε
τίποτε άλλο. Αυτή είναι η αλήθεια. Μόνο να συγκαλύπτετε πα-
ρανοµίες προσώπων, πολιτικών της διακυβέρνησής σας. Τίποτε
άλλο.

Εµείς, λοιπόν, δεν είµαστε διατεθειµένοι, κύριε Υπουργέ, ούτε
µε το (comme il faut) του πολιτικού διαλόγου ούτε µε την ευγέ-
νεια που µας διακρίνει, να συνεχίσουµε τελικά να ακούµε και να
δεχόµαστε τις πολιτικές που φέρνετε εδώ εν είδει τροπολογιών,
όπου θέλετε τελικά να δηµιουργήσετε καινούργιες –και όχι µε-
ταρρυθµιστικές, θα το έλεγα- αντιλήψεις που βολεύουν πάλι το
δικό σας µηχανισµό, το µηχανισµό εξουσίας και θα έλεγα, κακής
διακυβέρνησης.

Κύριε Υπουργέ, όταν µια Κυβέρνηση παράγει σκάνδαλα, πα-
ράγει τελικά κακές πολιτικές και όχι βέλτιστες πρακτικές διακυ-
βέρνησης για το συµφέρον των πολλών. Η αντιπολίτευση –κι
αυτό κάνει το ΠΑΣΟΚ- είναι υποχρεωµένη από την εντολή που
έχει από τον ελληνικό λαό να αποκαλύπτει, να ανακαλύπτει και
να υπερασπίζεται τα συµφέροντα του ελληνικού λαού. Γι’ αυτό
αφήστε το παραµύθι –επιτρέψτε µου και συγγνώµη για τον όρο-
των συµψηφισµών, που επιχειρείτε, εδώ και πολύ καιρό, να κά-
νετε γιατί η ιδεοληψία σας και η ανικανότητά σας θέλει να φέρει,
όπως το έκανε σήµερα ο Υπουργός Υγείας, τελικά το ΠΑΣΟΚ
στα ίδια ζύγια µε εσάς.

Ό,τι και να κάνετε, κύριε Υπουργέ, υπάρχει συγκριτική σκέψη,
υπάρχει έργο, υπάρχει η πορεία του ΠΑΣΟΚ όλα τα χρόνια και
υπάρχουν και οι θέσεις του ΠΑΣΟΚ και του Προέδρου µας, που
είναι επεξεργασµένες µε την κοινωνία και δοσµένες στον ελλη-
νικό λαό, που δείχνουν τελικά πόσο µεγάλες είναι οι διαχωρι-
στικές γραµµές που έχει η δικιά µας παράταξη, το δικό µας
κόµµα από τη νεοφιλελεύθερη δικιά σας µονεταριστική αντί-
ληψη, αλλά συγχρόνως στενή και ανίκανη διακυβέρνηση της
χώρας.

Όπως είπαν και οι άλλοι συνάδελφοι, δεν είναι δυνατόν στην
εποχή των µεγάλων µεταβολών, αλλά και µεγάλων ευκαιριών η
Ελλάδα να υποχωρεί απελπιστικά. ∆ύο απογραφές, επιτηρή-
σεις, EUROSTAT, κοµισιόν συνεχώς σε όλους τους δείκτες της
παραγωγικής και κοινωνικής δραστηριότητας µέσα από τη µοι-
ραία και άβουλη αντάµα δική σας διακυβέρνηση.

Και έρχεστε εδώ µε τις τροπολογίες και δεν κάνετε απογραφή

για τα νοσοκοµεία. Εσείς είστε οι άνθρωποι των απογραφών,
της τακτοποίησης, εσείς είστε νοικοκυραίοι άνθρωποι της Κυ-
βέρνησης, της σεµνότητας, της ταπεινότητας, του «όχι» στους
νταβατζήδες, αυτή η Κυβέρνηση είστε. Αυτό είπατε στον ελλη-
νικό λαό. Γιατί, λοιπόν, δεν του λέτε: Να οι εξωσυµβατικές µας
προµήθειες, να τα σκάνδαλά µας, να οι παρανοµίες µας, να όλα
αυτά που κάναµε, µε ποιους διοικητές, µε ποιες διαδικασίες και
ζητάµε, ελληνικέ λαέ, να τις νοµιµοποιήσετε» να δούµε τι θα σας
πει γι’ αυτό το σκάνδαλο. Γιατί εµείς δεν προτιθέµεθα τη Βουλή
των Ελλήνων να την κάνουµε µια κολυµπήθρα των δικών σας
παρανοµιών χωρίς διαγωνισµούς, χωρίς εφαρµογή του νόµου.
Και, επιτέλους, πώς δηµιουργείτε εσείς θεσµούς και δοµικούς
άλλους χώρους για τη διαχείριση των Κοινοτικών Πλαισίων Στή-
ριξης;

Η Εκκλησία έχει το δικό της ρόλο, το σεβαστό ρόλο όπως όλοι
οι θεσµοί. Πώς δηµιουργείτε εσείς µε τις τροπολογίες αυτές εν-
διάµεσους µηχανικούς, µελετητές, ντίλερς, µεσάζοντες, δια-
πραγµατευτές, πρεσβευτές του Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης;
Με ποιο τρόπο, µε ποιες αποφάσεις, µε ποιες απόψεις, µε ποιες
πολιτικές το δηµόσιο συµφέρον, τη δηµόσια εξέλιξη των πραγ-
µάτων προς όφελος του ελληνικού λαού θα τα υπερασπιστείτε
ποτέ; Ή δεν θέλετε τελικά παρά απλώς να στηρίζετε την νεο-
συντηρητική µονεταριστική νεοφιλελεύθερη πολιτική σας που
υποβαθµίζει τα πάντα σε αυτή τη χώρα;

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα πολλά να πω γιατί όλα τα έχετε στε-
ρήσει, τα έχετε απαξιώσει. Και το µόνο που έχετε αυξήσει είναι
η ανασφάλεια, η απαισιοδοξία, η ακρίβεια, η αισχροκέρδεια, οι
ανισότητες, η νέα φτώχεια. Αυτό µας κάνατε.

Εµείς, λοιπόν, θέλουµε να ξαναβρεί η Ελλάδα το δικό της βη-
µατισµό. Θέλουµε να ξαναβρεί η Ελλάδα την περηφάνια και την
ωριµότητά της για να κάνει µεγάλα πράγµατα και να ανταπο-
κριθεί στις προσδοκίες του ελληνικού λαού. Γι’ αυτό το ΠΑΣΟΚ
έχει κάνει την εναλλακτική πρόταση διακυβέρνησης της χώρας
σε όλους τους τοµείς. Με την πολιτική µας ωριµότητα και ετοι-
µότητα, µε όλη, αν θέλετε, τη διαβούλευση και τη δηµοκρατική
µας ευαισθησία, το υψηλό αίσθηµα ευθύνης και την κοινωνική
µας ευαισθησία είµαστε έτοιµοι να κυβερνήσουµε αυτή τη χώρα
γιατί η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και στα φορολογικά
και στα οικονοµικά και στα αναπτυξιακά και στα δηµοσιονοµικά
φαίνεται ότι µισεί την Ελλάδα, µισεί και τους Έλληνες πολίτες.
∆εν θέλει τους Έλληνες πολίτες και την πρόοδό τους. Ε, λοι-
πόν, σας λέµε και εµείς δεν σας θέλουν και οι Έλληνες πολίτες.
Φτάνει πια. Φύγετε για να βρει ο τόπος την προκοπή και την πρό-
οδό του.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων, δέκα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και δύο
συνοδοί δάσκαλοι από το ∆ηµοτικό Σχολείο Αγίου ∆ηµητρίου
Αργολίδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μανώλης Σκουλά-
κης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, συζητάµε και πάλι ένα πολυνοµοσχέδιο µε φορολο-
γικές ρυθµίσεις, ένα φορολογικό νοµοσχέδιο «σκούπα» µε
ενσωµάτωση κοινοτικών Οδηγιών, µε πληθώρα φορολογικών
ρυθµίσεων απ’ όλες τις φορολογίες, φορολογία εισοδήµατος,
φορολογία ΦΠΑ, κώδικα βιβλίων και στοιχείων, φορολογία κε-
φαλαίου, µε τελωνειακές διευθετήσεις, µε διοικητικές αλλαγές
και δηµιουργία νέων διευθύνσεων στο Υπουργείο Οικονοµίας
και Οικονοµικών και όπως πάντα πάρα πολλές τροπολογίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αποσπασµατική αυτή πρα-
κτική της Κυβέρνησης αποδεικνύει µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο
πως δεν υπάρχει σχέδιο και πρόγραµµα κυβερνητικής πολιτι-
κής. Αυτή η νοµοθετική πρακτική της Κυβέρνησης αποδεικνύει
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περίτρανα την αδυναµία της να εφαρµόσει ένα συγκεκριµένο,
ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για την αντιµετώπιση της οικονοµι-
κής κρίσης της χώρας µας που µε πρόχειρα και αποσπασµα-
τικά µέτρα προσεγγίζει όλα τα προβλήµατα. Εφαρµόζει
διάφορες περιστασιακές πολιτικές, χωρίς όµως όλα αυτά να
αποτελούν ένα ολοκληρωµένο σχέδιο αλλαγών και µεταρρυθ-
µίσεων που τόσο έχει ανάγκη η χώρα µας σήµερα.

Αυτή η πρόχειρη και αποσπασµατική νοµοθετική τακτική της
Κυβέρνησης αποδεικνύει µε τον πιο απόλυτο τρόπο πως η Κυ-
βέρνηση δεν έχει τη δυνατότητα να παρέµβει στο φορολογικό
σύστηµα της χώρας µας για µία ριζική αλλαγή και αναµόρφωση
που τόσο ανάγκη έχουµε.

Κύριε Υπουργέ, έχω την αίσθηση ότι το µεγάλο παιχνίδι των
εσόδων του κράτους κατέρρευσε πριν από τις εκλογές του
2004, τότε που όλοι σας, όλα τα στελέχη, σύσσωµη η Νέα ∆η-
µοκρατία έστελνε το µήνυµα στους Έλληνες πολίτες ότι θα κα-
ταργήσει το Σ∆ΟΕ. ∆εν το καταργήσατε µετά τις εκλογές. Το
κρατήσατε εν υπνώσει δύο χρόνια και κατέρρευσαν τα έσοδα
από τότε και φθάσαµε εδώ που φθάσαµε. Τι ψηφίζετε τώρα,
κύριε Υπουργέ; Εγώ διάβασα προχθές παραδείγµατος χάριν µία
απάντηση, δική σας πρέπει να είναι, εδώ µέσα. Ο Υφυπουργός
κ. Λέγκας απαντάει σε ερωτήµατα δικά µας, ότι τον Οκτώβριο
του 2008 οι βεβαιωµένοι φόροι, αλλά ανείσπρακτοι φόροι, ανέρ-
χονται στο 31.500.000.000 ευρώ. Πόσο ήταν το 2004; Ήταν
11.500.000.000 αγαπητέ, κύριε εκπρόσωπε. Η διαφορά είναι
20.000.000.000. Αυτό τι λέει; Ότι έχει καταρρεύσει στην ουσία
ο φοροεισπρακτικός µηχανισµός της χώρας.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Μόνο αυτό δεν είναι. Το αντίθετο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Θα σας τα καταθέσω, δικό σας
κείµενο είναι.

∆ιαβάζω τη συνέντευξη Τύπου των εφοριακών που λένε «να
γιατί χάθηκαν 9.000.000.000». Απαριθµούν, ένα, δύο, τρία, τέσ-
σερα, πέντε σηµεία. ∆εν βγήκε το Υπουργείο να διαψεύσει αυτή
τη συνέντευξη Τύπου. Θα σας το καταθέσω και αυτό.

Αλλά το πιο εντυπωσιακό για µένα, είναι κύριε Υπουργέ, ότι
δεκαπέντε χιλιάδες τριακόσιες επιχειρήσεις – ακούσατε- ξέχα-
σαν λέει να υποβάλουν φορολογική δήλωση το 2008. Είναι αλή-
θεια αυτό, κύριε Υφυπουργέ, ότι δεκαπέντε χιλιάδες τριακόσιες
επιχειρήσεις, ενεργές επιχειρήσεις που είχαν δούναι και λαβείν
µε τις εφορίες, που είχαν πληρώσει ΦΠΑ, δεν υπέβαλαν φορο-
λογική δήλωση; Από εκεί και πέρα έχει τελειώσει το κράτος,
έχει καταλυθεί η έννοµη τάξη. Πού να βρεθούν οι πόροι; Θα σας
το καταθέσω και αυτό. Είναι το πρωτοσέλιδο δηµοσίευµα της
«ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ» της 12ης Απριλίου 2009,.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Τι να καταθέσετε; Εµείς το ανακοινώσαµε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µισό λεπτό, θα
απαντήσετε µετά. Εγώ θα σας τα καταθέσω. Μάλλον ξέρω να
διαβάζω ελληνικά και συµπεραίνω αυτό. Η γνώµη µου είναι ότι
έχει καταρρεύσει το φοροεισπρακτικό σύστηµα της χώρας,
έχουν καταρρεύσει τα έσοδα. Ό,τι και να ψηφίζετε, ό,τι και να
κάνετε καταστρέψατε τη χώρα. Αυτό είναι όλο!

Έρχοµαι τώρα σε ένα επίµαχο θέµα και λυπούµαι που λείπει
ο αρµόδιος Υφυπουργός ο κ. Παπαγεωργίου.

Φέρατε, κύριε Υφυπουργέ, µία διάταξη και νοµιµοποιείτε όλες
τις προµήθειες, οι οποίες έχουν γίνει από το 2004, που έγινε η
προηγούµενη ρύθµιση µέχρι σήµερα. Και επέµενε ο κύριος Υφυ-
πουργός ότι αυτό είχε ψηφιστεί επί των ηµερών µας, ότι είναι
δική µας διάταξη, ότι εµείς ανοίξαµε το δρόµο και τον συνεχί-
ζετε εσείς.

Λέτε εδώ ότι οι προµήθειες κ.λπ., που έγιναν µέχρι την κατά-
θεση της παρούσης διάταξης της Βουλής των Ελλήνων κ.λπ.,
θεωρούνται ότι πραγµατοποιήθηκαν νόµιµα. ∆εν είναι έτσι, κύριε
Υπουργέ.

Πράγµατι, υπάρχουν δύο διατάξεις του 2001 και του 2003, οι
οποίες όµως δεν λένε τέτοια πράγµατα. ∆εν λένε καθολική ρύθ-
µιση. ∆ιότι εσείς έρχεστε εδώ και κάνετε µία συνολική νοµιµο-
ποίηση όλων των συµβάσεων, όλων των προµηθειών,
ανεξάρτητα αντικειµένου.

Τι έλεγαν οι παλιές ρυθµίσεις; Θα σας διαβάσω εκείνη τη τε-
λευταία, του 2003. «Παρατάσεις συµβάσεων που έχουν κα-
ταρτιστεί, µετά τον Απρίλιο του 2000, µεταξύ του Υπουργείου
Ανάπτυξης και προµηθευτών και µεταξύ ΙΚΑ και προµηθευτών,
µε κοινή συµφωνία των µερών για την προµήθεια των ειδών,
ακτινογραφικών φιλµς, πλαστικών συρίγγων µίας χρήσης µε βε-
λόνη και χωρίς βελόνη, φίλτρων αιµοκάθαρσης, τεχνητού νε-
φρού, συστηµάτων συλλογής αίµατος, συσκευών χορήγησης,
µετάγγισης ορών και χειρόκτια γάντια ιατρικών, θεωρούνται νό-
µιµες».

Εδώ λέει συγκεκριµένα αντικείµενα. Τι έγινε το 2004; Ο κ. Πα-
παθανασίου όπως, πολύ σωστά, αναγράφεται στο χθεσινό
«ΒΗΜΑ» –το επισηµαίνουν και έτσι είναι τα πράγµατα, να τα
ακούσετε, κύριε Υφυπουργέ- έφερε διάταξη το 2004, η οποία τι
λέει; Λέει ότι όλα τελικά που χρεώνονται για την αντιµετώπιση
των παθήσεων των νεφρών και της καρδιάς, τους απινιδωτές,
τους βηµατοδότες, ή τα λεγόµενα σταντ, επεξέτεινε τις προ-
µήθειες και έκανε τη διάταξη για όλα τα αντικείµενα. Να γιατί
διαµαρτυρόµαστε!

∆εν έρχεστε να νοµιµοποιήσετε συγκεκριµένες προµήθειες,
αλλά όλες τις προµήθειες όλων των υλικών, όλων των νοσοκο-
µείων της χώρας, γιατί ήταν µία συνειδητή επιλογή αυτό. Κύριε
Υφυπουργέ, ήταν µία συνειδητή επιλογή αυτό. Γιατί το κάνατε
αυτό; Υπήρχε ο νόµος των προµηθειών του Παπαδόπουλου. ∆εν
τον εφαρµόσατε. Είπατε ότι θα φέρετε δικό σας νόµο, αργή-
σατε να τον εφαρµόσετε, τον φέρατε µετά από δύο χρόνια, ξε-
κινάτε να τον εφαρµόσετε, δεν εφαρµόζεται, παραιτείται ο
πρώτος πρόεδρος ο κ. Σαριδάκης, παραιτείται ο δεύτερος Πρό-
εδρος ο κ. Αραµπατζής και δίνετε συνεχώς, κατ’ εξαίρεση, προ-
µήθειες έξω από συµβάσεις, έξω από διαγωνισµούς µε
απευθείας αναθέσεις.

Ήταν συνειδητή επιλογή. Έγινε το µεγάλο φαγοπότι. Και σή-
µερα, κύριε Υφυπουργέ, τα χρέη των νοσοκοµείων είναι περί-
που 6.000.000.000 ευρώ. Και κακώς, κάκιστα η Εθνική Στατιστική
Υπηρεσία, ενηµερώνει την EUROSTAT ότι τα χρέη είναι µόνο
2,5. Αυτό είναι αλχηµεία. ∆εν φταίµε εµείς που είναι
6.000.000.000. Μην µας πείτε πάλι πως ήλθαµε εδώ να καταγ-
γείλουµε τη χώρα ότι αποκρύβει στοιχεία. Βεβαίως, είναι απα-
ράδεκτο αυτό που συµβαίνει να χρωστάνε 6.000.000.000 τα
νοσοκοµεία και η ΕΣΥΕ να ενηµερώσει την ΕUROSTAT ότι χρω-
στάει µόνο 2.500.000.000 ευρώ. Είναι απαράδεκτα πράγµατα.

Κύριε Υφυπουργέ, και αυτό είναι συνειδητό. Τα 6.000.000.000
είναι συνειδητά. Σας το είχαµε πει εδώ µέσα. Ο κ. Παπαθανα-
σίου, τότε, ως Υφυπουργός, ψήφισε την ανατιµολόγηση των
φαρµάκων, βάσει του µέσου όρου των τριών, αντί της µιας φθη-
νότερης χώρας και φθάσαµε στο 15% αύξηση ετησίως, µέχρι
20% της φαρµακευτικής δαπάνης όλων των φαρµάκων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Ψηφίζει το 4% επιστροφή από τη βιοµηχανία στα ταµεία ο
ίδιος. Ούτε ένα ευρώ επεστράφη, ούτε το 2006, ούτε το 2007,
ούτε το 2008. Ήταν 180.000.000 ευρώ ετησίως η υποτιθεµένη
επιστροφή. Να γιατί συσσωρεύτηκαν τα 9.000.000.000 ευρώ
που είναι η φαρµακευτική δαπάνη στη χώρα µας µέχρι τέλος
του 2009. Θα είναι 9.000.000.000 ευρώ!

Είναι οι δεύτερες δαπάνες στη χώρα µας µετά τις αµυντικές.
Τι το περάσαµε εδώ πέρα; ∆ιαλύσατε τους κλάδους υγείας των
ασφαλιστικών ταµείων. Τα ελλείµµατα των ταµείων είναι δρα-
µατικά. Για όνοµα του Θεού!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Σκουλάκη,
ολοκληρώστε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Στα Χανιά, κύριοι συνάδελφοι,
το νοσοκοµείο µας χρωστάει από 1.1.2005 75.000.000 ευρώ.
Ποιος λογικός άνθρωπος µπορεί να κατανοήσει γιατί δηµιουρ-
γήθηκε αυτό το χρέος; Έλεος!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Σκουλάκη,
ακούτε το Προεδρείο;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, φέρτε µας επιτέλους αυτές τις ρυθµίσεις,

ποια νοσοκοµεία αφορούν, ποια αντικείµενα, ανά ΠΕΣΥΠ, αυτές
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είναι οι προµήθειες που ρυθµίζουµε, που νοµιµοποιούµε, για να
ξέρουµε και εµείς. Μη µας καλείτε να ψηφίσουµε µία διάταξη,
για την οποία θα κατηγορηθούµε ότι έχουµε διαπράξει νοµιµο-
ποίηση του µεγαλύτερου σκανδάλου των τελευταίων ετών. Είναι
σκάνδαλα αυτά, τα οποία έρχεσθε σήµερα να νοµιµοποιήσετε
και να ρυθµίσετε στη συνέχεια.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Σκουλάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα , τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύ-
θυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Σκουλάκη.

Ο κύριος Υπουργός έχει ζητήσει µια παρέµβαση.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω στα Πρακτικά νο-
µοτεχνικές διορθώσεις-προσθήκες. Οι προσθήκες-διορθώσεις
αφορούν τα άρθρα 6, 32, 40, 39 και σε δύο τροπολογίες, οι
οποίες θα συζητηθούν στην αυριανή συνεδρίαση και είναι νο-
µοτεχνικές διορθώσεις. Η σηµαντικότερη όµως είναι στο άρθρο
40. «Η περίπτωση δ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 1 διαγρά-
φεται». ∆ηλαδή στην ουσία δεν θα δίνεται πλέον η δυνατότητα
στον αναπτυξιακό οργανισµό της Εκκλησίας της Ελλάδος να
ασκεί δραστηριότητα ενδιάµεσου φορέα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Αντώνιος Μπέζας καταθέτει για τα πρακτικά τις προαναφερ-
θείσες νοµοτεχνικές προσθήκες-διορθώσεις, οι οποίες έχουν ως
εξής:

«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΕΣ ΠΡΟΣΘΗΚΕΣ-∆ΙΟΡΘΩΣΕΙΣ
Στο σ.ν. «Ενσωµάτων Οδηγιών 2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και

2007/74/ΕΚ, διατάξεων των Οδηγιών 2006/112/ΕΚ και
2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµατος, κεφαλαίου,
ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατάξεις»

Άρθρο 6
Στο άρθρο 6 προστίθεται παράγραφος 9, ως εξής:
«9. Η περίπτωση ιβ) του άρθρου 8 του ν. 3634/2008 (ΦΕΚ Α’9),

όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:
ιβ) Τα νοµικά πρόσωπα που υπάγονται στις διατάξεις του ν.

3647/2008 (ΦΕΚ Α’ 37) για τα ιδιοχρησιµοποιούµενα ακίνητά
τους. Οι διατάξεις της παραγράφου αυτής ισχύουν από 1η Ια-
νουαρίου 2009.»

Άρθρο 32
Στον τρίτο στίχο του δευτέρου εδαφίου, µετά τη λέξη «κατώ-

τερη» οι λέξεις «ή προσεγγίζει» αντικαθίστανται µε τη φράση «,
ίδια ή υπερβαίνει έως 10%».

Στον δεύτερο στίχο του τρίτου εδαφίου, µετά τη λέξη «µπο-
ρεί» προστίθεται η λέξη «, µόνον»

Το τελευταίο εδάφιο του άρθρου αυτού διαγράφεται.
Άρθρο 40
Η περίπτωση δ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 1 διαγράφε-

ται.
Τροπολογία µε Γεν. Αριθ. 582 και Ειδ. 155
Άρθρο: Περαίωση εκκρεµών υποθέσεων Φόρου Μεγάλης Ακί-

νητης Περιουσίας
Στον έκτο στίχο του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 1, ο

αριθµός «31η» αντικαθίσταται µε τον αριθµό «30η»
Τροπολογία µε Γεν. Αριθ.583 και Ειδ. 156
Στο πρώτο άρθρο της τροπολογίας
Στον δεύτερο στίχο του δευτέρου εδαφίου της παραγράφου

1 οι λέξεις «παρόντος νόµου» αντικαθίστανται από τη φράση
«ν.3723/2008».

Στον δεύτερο στίχο της παραγράφου 4, οι λέξεις «παρόντος
νόµου» αντικαθίστανται από τη φράση «άρθρου 1 του
ν.3723/2008».

Άρθρο 39
Στον πέµπτο στίχο του πρώτου εδαφίου, µετά τη λέξη «ση-

µαία» διαγράφονται οι λέξεις «συµβεβληµένων ή µη µε το Ναυ-
τικό Αποµαχικό Ταµείο» και προστίθεται η φράση «εφόσον οι
πλοιοκτήτριες εταιρείες είναι συµβεβληµένες µε το Ναυτικό

Αποµαχικό Ταµείο ή η εκµετάλλευση ή διαχείριση των πλοίων
τους γίνεται από ηµεδαπή ή αλλοδαπή επιχείρηση εγκατεστη-
µένη στην Ελλάδα µε βάση το άρθρο 25 του ν.27/1975 (ΦΕΚ
Α’77), όπως ισχύει.»

Αθήνα, 6 Μαΐου 2009
Ο Υπουργός

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
ΓΙΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ»)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Λαµπίρης έχει
το λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΛΑΜΠΙΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολλές ρυθµί-

σεις έρχονται σ’ αυτό το νοµοσχέδιο και διερωτάται κανείς γιατί
δεν φέρατε και µία ρύθµιση µε την οποία να ρυθµίζετε ορισµένα
προβλήµατα απ’ αυτά που έχουν προκύψει για τα άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες και που κατ’ επανάληψη έχουν υποβληθεί.

Για δεύτερη φορά σήµερα οι Κρητικοί αγρότες επισκέφθηκαν
την Αθήνα -ασφαλώς όχι για τουρισµό- αλλά γιατί δεν µπορούν
να ανεχθούν αυτήν την άνιση συµπεριφορά απέναντι στον αγρο-
τικό πληθυσµό της Κρήτης. ∆ιεκδικούν για τα κρητικά προϊόντα
τα ίδια δικαιώµατα που έχουν και οι αγρότες της υπόλοιπης Ελ-
λάδας.

Μόλις πριν από δύο εβδοµάδες, κύριε Υπουργέ, στο γερµα-
νικό έγκριτο περιοδικό «DER SPIEGEL» -είναι από τα πιο έγκριτα
περιοδικά της Ευρώπης- έγινε µια ευρύτερη αναφορά σε θέ-
µατα που αφορούν τα οικονοµικά της υγείας στη χώρα µας, για
τις σπατάλες, για τις ελλείψεις προσωπικού και για πολλά άλλα
µε καθόλου κολακευτικά λόγια για τη χώρα µας.

Μόλις χθες ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας κ. Κάρολος Πα-
πούλιας από τη Φινλανδία αναφέρθηκε στην αναγκαιότητα για
τη χώρα µας να υπάρξει διαφάνεια και έλεγχος. ∆υστυχώς, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, καµµία από τις δύο παραινέσεις του
Προέδρου δεν εισακούγονται.

Εκτός ελέγχου φαίνεται πως έχει οδηγηθεί η κατάσταση στο
ΕΣΥ µε τα χρέη των νοσοκοµείων να πλησιάζουν τα
6.000.000.000 ευρώ, σύµφωνα και µε δηµοσίευµα του «ΕΘΝΟΥΣ
ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ» 26.4.2009.

Από τις πιο πολυδιαφηµισµένες τοµές και µεταρρυθµίσεις που
επιχειρήθηκαν από την Κυβέρνηση ήταν η εξυγίανση του συ-
στήµατος, ώστε να µην ξαναϋπάρξουν οφειλές των νοσοκο-
µείων. Στις αρχές του 2008 η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας
άνοιξε µε δηλώσεις της το ζήτηµα της ρύθµισης των χρεών και
προχώρησε σε διαδοχικές δεσµεύσεις, αποφεύγοντας όµως
µέχρι σήµερα να διευθετήσει αυτό το µεγάλο πρόβληµα. Εννο-
είται πως ούτε η δέσµευση ότι από το ∆εκέµβριο του 2008 θα
είχε εξοφληθεί το 30% των χρεών –δηµοσίευµα του «ΕΠΕΝ-
∆ΥΤΗ» στις 3.1.2009- ούτε η δεύτερη δέσµευση ότι από τις
αρχές του 2009 τα νοσοκοµεία θα τακτοποιούν τις οφειλές τους
εντός τριµήνου, αφού σήµερα υπάρχουν ανεξόφλητα χρέη νο-
σοκοµείων που ξεπερνούν τα τρία και τέσσερα χρόνια.

Με την πάροδο των ετών επιταχύνθηκε και ο ρυθµός συσ-
σώρευσης των χρεών των νοσοκοµείων. Από τον Ιανουάριο η
αύξηση των χρεών των νοσοκοµείων ξεπερνάει τα 180.000.000
ευρώ. Κάθε µήνα δηλαδή επιπλέον 180.000.000 ευρώ χρέος. Τα
χρέη των νοσοκοµείων µόνο της Κρήτης ξεπερνούν τα
400.000.000 ευρώ. Το Γενικό Νοσοκοµείο Ρεθύµνου, ένα µικρό
νοσοκοµείο, είχε ένα ισολογισµό το 2004 µηδέν χρέος και σή-
µερα έχει 20.000.000 ευρώ χρέος.

Η εννεαµελής επιτροπή προµηθειών υγείας που διαχειρίζεται,
σύµφωνα µε το νόµο, όλες τις προµήθειες εκατόν πενήντα νο-
σοκοµείων, τα υλικά των εκατόν πενήντα νοσοκοµείων της
χώρας, τις συµβάσεις και τις παρατάσεις, επεκτάσεις των συµ-
βάσεων, δεν έχει καταφέρει, δύο χρόνια µετά την ίδρυσή της, να
λειτουργήσει. Έχουν παραιτηθεί ήδη, όπως αναφέρθηκε από
τον προηγούµενο οµιλητή, δύο πρόεδροι της επιτροπής και ο
τρίτος καλείται να εφαρµόσει το νόµο που κατά πάσα πιθανό-
τητα, επειδή ο νόµος είναι ουσιαστικά ανεφάρµοστος, θα έχει
την ίδια τύχη.

Οι προκηρύξεις διαγωνισµών για αρκετές οµάδες προϊόντων
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καθυστερούν για µήνες, µε αποτέλεσµα να επικρατεί ένα χάος
στις προµήθειες κι έτσι ερχόµαστε σήµερα να νοµιµοποιήσουµε
ληγµένες συµβάσεις ή εξωσυµβατικά υλικά. Και εδώ φθάνουµε
στο πρωτοφανές: Συζητάµε σήµερα στη Βουλή των Ελλήνων
τροπολογία, το άρθρο 36 ουσιαστικά, που αφορά ρύθµιση για
νοµιµοποίηση των χρεών των νοσοκοµείων από τέτοιες εξω-
συµβατικές προµήθειες. Η Κυβέρνηση όµως δεν δίνει κανένα
στοιχείο σχετικά µε τις εξωσυµβατικές προµήθειες, γεγονός που
µας οδηγεί στο συµπέρασµα ότι κάποιες, αν όχι οι περισσότε-
ρες, είναι παράνοµες.

Τίθενται τα ακόλουθα ερωτήµατα:
Πρώτον, ποιο ακριβώς είναι το ύψος της δαπάνης που κα-

λούµαστε να νοµιµοποιήσουµε σήµερα;
∆εύτερον, µε ποια παραστατικά πραγµατοποιήθηκαν αυτές οι

προµήθειες;
Τρίτον, για ποιο λόγο το δηµόσιο προέβη στις εξωσυµβατικές

αυτές δαπάνες, ξεπερνώντας κάθε προηγούµενο;
Καταργήσατε το νόµο του 2001 για τις προµήθειες, ενώ µόλις

είχε αρχίσει να αποδίδει θετικά αποτελέσµατα. Επεξεργαστή-
κατε πριν από δύο χρόνια ένα νοµοσχέδιο, χωρίς να µελετήσετε
κατά πόσο µπορεί να εφαρµοστεί. Είναι άλλο να µιλάµε για ρύθ-
µιση χρεών, στην οποία υπό όρους και προϋποθέσεις θα συµ-
φωνούσαµε και άλλο να µιλάµε για νοµιµοποίηση παράνοµων
ενδεχοµένως πράξεων. Και µη µας πείτε ότι «και σεις το ίδιο κά-
νατε στο παρελθόν». Η ρύθµιση έγινε παλαιότερα για υλικά που
είχαν προµηθευτεί τα νοσοκοµεία µε διαγωνισµό, µε την εξής
διαφορά:

Αντί παραδείγµατος χάριν η ποσότητα για βηµατοδότες που
προγραµµατίστηκε εκ των προτέρων να είναι 100 στη συνέχεια
χρησιµοποιήθηκαν 110.

Πώς να βάλουµε την υπογραφή µας κάτω από µία τέτοια διά-
ταξη; Ουσιαστικά έρχεται στη Βουλή µία διάταξη για το ξέπλυµα
απροσδιόριστου ποσού µη νόµιµων προµηθειών. Ποιος θα µας
διαβεβαιώσει ότι τα υλικά δεν αγοράστηκαν υπερτιµολογηµένα;
Θέλουµε µία απάντηση. Λίγα ακούγονται για µίζες που ενσωµα-
τώνονται στην τελική τιµή πώλησης των υλικών στα νοσοκοµεία;
Είναι χαρακτηριστικό το άρθρο του δηµοσιογράφου κ. Καρα-
κούση στο «ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ».

Καλείται δηλαδή τώρα το δηµόσιο, αφού δανειζόµαστε ως
κράτος για να ανταπεξέλθουµε στις υποχρεώσεις µας, να πλη-
ρώσει αγνώστου ύψους ποσά για πράξεις που κανείς δεν µας
εγγυάται ότι πραγµατοποιήθηκαν νόµιµα. Κατέχουµε την πρώτη
θέση στη διαφθορά, από τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
στο χώρο της υγείας. Αυτή είναι η εξοικονόµηση πόρων που
επαγγέλλεται το Υπουργείο Υγείας και η διαφάνεια στη διαχεί-
ριση δηµόσιου χρήµατος που επαγγέλλεται η Κυβέρνηση; Για
τι ποσά µιλάµε; Ποια είναι τα ποσά των εξωσυµβατικών προµη-
θειών; Φέρτε µας όλα τα στοιχεία εάν τα έχετε. Ως τότε θα κα-
ταψηφίζουµε τροπολογίες και άρθρα σαν αυτή και καλούµε
όλους τους συναδέλφους, ανεξάρτητα πολιτικής τοποθέτησης,
να κάνουν το ίδιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Εµµανουήλ

Στρατάκης από το ΠΑΣΟΚ έχει το λόγο για οκτώ λέπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι αλήθεια ότι παρακολουθώντας τη συνεδρίαση θαύµασα
τον µοναδικό συνάδελφο από την Νέα ∆ηµοκρατία ο οποίος
βγήκε να στηρίξει αυτό το νόµοσχέδιο όχι ακριβώς να το στηρί-
ξει αλλά για να προσπαθήσει να περάσει κλίµα αισιοδοξίας. Ανα-
φέρθηκε βέβαια από τα 8 λεπτά τα 6 λεπτά για άλλα θέµατα και
είπε στο τέλος και δύο κουβέντες. Και σκέφτηκα ότι η παροιµία
του λαού µας «παρηγοριά στον άρρωστο µέχρι να βγει η ψυχή
του» είναι αυτή που ταιριάζει περισσότερο από κάθε άλλη στην
περίπτωση αυτή. Έντεκα συνάδελφοι µίλησαν συνολικά και
µόνο ένας από τη Νέα ∆ηµοκρατία βρέθηκε να στηρίξει το νο-
µοσχέδιο και να µιλήσει ένα λεπτό για το νοµοσχέδιο. Αυτό δεί-
χνει την δύσκολη κατάσταση που βρίσκεστε, κύριοι Υπουργοί, κι
εγώ την αντιλαµβάνοµαι. Αλλά είναι η δύσκολη κατάσταση στην
οποία βρίσκεται συνολικά η Κυβέρνηση, η οποία µε τις ενέργειές
της απαξιώνει τον πολιτικό κόσµο συνολικά της χώρας µε όλη

αυτήν την κατάσταση που έχει διαµορφώσει σε σχέση µε τη δια-
φάνεια που πρέπει να υπάρχει και την ατιµωρησία που, δυστυ-
χώς, παρατηρούµε ότι θέλετε να περάσετε κουκουλώνοντας τις
υποθέσεις που είναι γνωστό ότι πρέπει τουλάχιστον να εξετα-
στούν. Γιατί κανείς δεν λέει να κάνουµε τη χώρα δικαστήριο,
αλλά το να ξεκαθαριστούν κάποιες υποθέσεις τουλάχιστον είναι
υποχρέωση του Ελληνικού Κοινοβουλίου µε το ισχύον Σύνταγµα
και τις νοµοθετικές ρυθµίσεις που έχουν υπάρξει πριν. Αυτά δεν
τα κάνετε. Και βέβαια η προσπάθεια των συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας πέφτει στο κενό και η όποια προσπάθεια γίνεται
για παρηγοριά, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία στις Ευρωεκλογές θα αλ-
λάξει το σκηνικό, είναι απλώς για να λέγεται, αλλά βλέπουµε
όµως ότι δεν αποδίδει ούτε σε σας. γιατί κανείς δεν τολµάει να
έλθει εδώ να στηρίξει κάποια πράγµατα που ενδεχοµένως κρί-
νει ότι είναι σωστά. ∆ιότι εσείς µε τις νοµοθετικές ρυθµίσεις που
έχετε κάνει αυτή τη στιγµή έχετε ανατρέψει αυτά που λέγατε.

Ήλθατε και καταργήσατε ένα σωρό νόµους, στη συνέχεια έρ-
χεστε και τους επαναφέρετε, δηµιουργείτε µία κατάσταση αλα-
λούµ που δείχνει την προχειρότητα µε την οποία νοµοθετείτε
και κυρίως ότι στον σχεδιασµό σας δεν υπάρχει στόχος. Προ-
σπαθείτε να καλύψετε κενά ή καταστάσεις που δηµιουργούνται
και διαµορφώνονται σε καθηµερινή βάση, επιρρίπτοντας τις ευ-
θύνες στη διεθνή κρίση αλλά είναι όµως αποτέλεσµα επιλογών
που φέρνουν τη δική σας υπογραφή και οι καταργήσεις των
νόµων και των προηγούµενων κυβερνήσεων αλλά ακόµα και των
δικών σας νόµων που δεν µπορέσατε να εντάξετε όλες τις ρυθ-
µίσεις σε ένα συνολικό πλαίσιο ώστε τελικά να αναβαθµιστεί το
σύστηµα της χώρας µας που έχει να κάνει µε τις εισπράξεις των
φόρων.

Και βέβαια µετά την κατάργηση αυτή προσπαθείτε τώρα µε
κάθε τρόπο να διαµορφώσετε καταστάσεις. Στέλνετε σηµειώ-
µατα σε επιχειρήσεις που ξέρετε ότι δεν έχουν να πληρώσουν
για να κάνουν δήθεν τη διαδικασία της περαίωσης, όταν είναι
γνωστό ότι δεν έχεις να πάρεις τίποτα από τον µη έχοντα. Άρα
αυτό και µόνο δείχνει την αποτυχία σας και που βέβαια βασίζε-
ται στην απειλή ότι αν δεν κάνουν περαίωση να πληρώσουν ένα
ελάχιστο ποσό, θα πάτε να τους βρείτε κάποια στοιχεία λάθος
για να τους επιβάλλεται παραπανίσια πρόστιµα, ενώ ξέρετε ότι
σήµερα υπάρχουν οι δυνατότητες να ελεγχθούν όλα τα στοιχεία
που υπάρχουν, να ξεκαθαρίσει το θέµα και αυτοί που πραγµα-
τικά έχουν, να πληρώσουν και να µην πληρώνουν οι πάντες
όπως θέλετε να το κάνετε και κυρίως αυτοί που δεν έχουν.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Με ρωτήσατε στη Βουλή για την παράταση. Με έχετε
βοµβαρδίσει.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: ∆εν έχει σηµασία τι έχω ζητήσει
εγώ, σηµασία έχει πού στέλνετε τα σηµειώµατα. Στέλνετε ση-
µειώµατα σε συνεταιρισµούς, που ξέρετε ότι δεν έχουν εισοδή-
µατα, γιατί αλίµονο αν δεν ξέρετε ποιοι έχουν εισοδήµατα και
δεν στέλνετε σε αυτούς που έχουν εισοδήµατα για να πληρώ-
σουν κανονικά. Αυτή είναι η κατάσταση που υπάρχει.

Έρχοµαι στα άρθρα του νοµοσχεδίου που θεωρώ ότι πρέπει
να κάνω µερικές αναφορές.

Όσον αφορά το Ενιαίο Τέλος Ακινήτων έχουµε δεσµευθεί ότι
θα το καταργήσουµε. Ό,τι και να κάνετε, αποδεικνύεται στην
πράξη ότι εσείς µε τις επιλογές σας είχατε κάνει λάθος εκτιµή-
σεις και σε αυτά που αφορούν τα γεωργικά κτίσµατα και σε ό,τι
αφορά τα περιουσιακά στοιχεία των συνεταιρισµών και όλα αυτά
τα συναφή. Εµείς το καταψηφίζουµε, γιατί είµαστε κάθετα αντί-
θετοι σε αυτήν την επιλογή σας.

Καταργήσατε το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας και
φέρνετε αυτό το ειδικό τέλος από το οποίο ευελπιστούσατε ότι
θα εισπράξετε κάτι περισσότερο. Αλλά τι να εισπράξετε όταν
δεν µπορείτε να το εφαρµόσετε έναν χρόνο σχεδόν µετά;

Έρχοµαι στο άρθρο 25 και στο πρόβληµα που δηµιουργήσατε
µε τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, µε τη µείωση του συντελε-
στού τέλους ταξινόµησης για ένα συγκεκριµένο χρονικό διά-
στηµα, ενώ αντίθετα από τις νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις το
αφαιρέσατε για όλο το χρόνο. Νοµίζω ότι τουλάχιστο αυτό θα
πρέπει να το προσαρµόσετε στις επιλογές σας.
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Εµείς θεωρούµε ότι αυτό το άρθρο εξυπηρέτησε συγκεκρι-
µένες καταστάσεις και κυρίως τους έχοντες διότι επωφελήθη-
καν αυτοί που έχουν τη δυνατότητα να αγοράσουν αυτοκίνητο
µεγάλου κυβισµού, ενώ οι απλοί Έλληνες πολίτες δεν έχουν
αυτήν τη δυνατότητα να αγοράσουν ούτε µικρού κυβισµού και
ταυτόχρονα ζηµιώνετε τις αυτοδιοικήσεις που έχουν εγγράψει
τα ανάλογα χρήµατα στους προϋπολογισµούς τους και ασφα-
λώς δεν µπορούν να υλοποιήσουν τους προϋπολογισµούς τους.
Θα µου πείτε, αυτό είναι µεγάλο πρόβληµα. Για την Κυβέρνησή
σας όχι, γιατί κανέναν από τους προϋπολογισµούς που έχει
κάνει δεν µπόρεσε να τηρήσει και ασφαλώς δεν σας ενδιαφέρει
εάν κάποιες αυτοδιοικήσεις ή κάποιοι άλλοι φορείς του δηµο-
σίου ή νοµικά πρόσωπα υλοποιούν τους προϋπολογισµούς
τους. Εκείνοι όµως που θέλουν να κάνουν ορθολογιστική δια-
χείριση τούς ενδιαφέρει και τους απασχολεί και θα έπρεπε του-
λάχιστον τα έσοδα τα οποία θα χάσουν από αυτήν τη διαδικασία
να τους τα δώσετε από κάπου αλλού. Το λέτε µεν, αλλά στην
πράξη δεν το κάνετε.

Όσον αφορά στο άρθρο 31 για τα θέµατα του προσωπικού
της Ελληνικής Αστυνοµίας εµείς θα συµφωνήσουµε µε αυτή την
ρύθµιση, αλλά όµως θέλω να σας πω ότι οι αστυνοµικοί που
τους τάζατε λαγούς µε πετραχήλια προεκλογικά, είναι διαµαρ-
τυρόµενοι, διότι θα έπρεπε αυτό και να επεκταθεί αλλά και εν
πάση περιπτώσει να καλύψει και άλλες πτυχές που έχει να κάνει
και µε το παρακάτω άρθρο. ∆ιότι ενώ έχετε δεσµευθεί στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, στον κ. Μπαρόζο και στον κ. Αλµούνια ότι θα
ζητήσετε να ρυθµίσετε δύο πράγµατα µέχρι το τέλος, το ενιαίο
µισθολόγιο και την είσπραξη των 10.000.000.000 ευρώ από τα
20.000.000.000 ευρώ που είναι βεβαιωµένα χρέη των µεγάλων
επιχειρήσεων στην Ελλάδα, εν τούτοις έρχεστε εδώ µε το άρθρο
35 και τι κάνετε; Συστήνετε µία γενική διεύθυνση µισθών για να
παρακολουθείτε την εξέλιξη των µισθών, ενώ, στο σηµαντικό ζή-
τηµα που είναι το τι κάνουµε µε τους µισθούς και όλο αυτό το
αλαλούµ που υπάρχει, δεν κάνετε απολύτως τίποτα. Και τι έχετε
δηµιουργήσει; Με εκατόν σαράντα τέσσερα νοµοθετήµατα
έχετε δηµιουργήσει εξακόσιες ενενήντα πέντε νέες υπηρεσίες
µε έντεκα χιλιάδες τετρακόσιες σαράντα τρεις θέσεις από τις
οποίες οι περισσότερες είναι θέσεις συµβούλων και ανθρώπων
που παίρνετε κατά το δοκούν µε παχυλούς µισθούς και όλα
αυτά τα οποία καθηµερινά αναγράφει ο Τύπος. Και βέβαια έχετε
δηµιουργήσει τετρακόσιες εξήντα επτά αµειβόµενες επιτροπές
που ξέρετε πολύ καλά ότι ενώ είχατε κάποιες δυνατότητες να
λύσετε προβλήµατα, δεν το κάνετε, αλλά δηµιουργείτε επιτρο-
πές γιατί µέσα από αυτές θέλετε να βολέψετε υµέτερους, να
εξυπηρετήσετε τον κοµµατικό σας µηχανισµό.

Όσον αφορά στο άρθρο 40, µε τη διόρθωση που κάνετε, εµείς
το ψηφίζουµε. Φαίνεται όµως από τη ρύθµιση αυτή ότι, πράγ-
µατι, δεν µπορείτε να λειτουργήσετε το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης, το λεγόµενο ΕΣΠΑ, γιατί πραγµατικά καταργήσατε
όλες εκείνες τις αναπτυξιακές εταιρείες ως φορείς που θα µπο-
ρούσαν να λειτουργήσουν στα πλαίσια του ΕΣΠΑ, µε αποτέλε-
σµα βέβαια σήµερα να έχουν περάσει τρία χρόνια σχεδόν και
το ΕΣΠΑ ουσιαστικά να µην έχει ξεκινήσει ακόµα. Αυτά είναι τα
µεγάλα ζητήµατα που θα έπρεπε να βλέπατε, ιδιαίτερα σε µία
περίοδο κρίσης αν πραγµατικά, θέλατε να λειτουργήσει η οικο-
νοµία προς τη σωστή κατεύθυνση.

Έρχοµαι στο άρθρο 41 γιατί τελειώνει ο χρόνος µου. Αυτό το
άρθρο αφορά τη ρύθµιση για την αδελφή του Αλέξη Γρηγορό-
πουλου. Αυτό είναι θετικό και είµαστε υπέρ, όµως νοµίζω ότι τέ-
τοιας µορφής ρυθµίσεις θα πρέπει να επεκταθούν σε παρόµοιες
περιπτώσεις διότι δηµιουργούµε έτσι ένα αίσθηµα αδικίας σε
αντίστοιχες περιπτώσεις. Αυτό το αίσθηµα αδικίας δεν πρέπει
να υπάρχει σε ανθρώπους που έχουν πληγωθεί, σε οικογένειες
που πληρώνουν, σε οικογένειες που έχουν υποστεί διάφορες
συνέπειες για διάφορους λόγους. ∆εν θέλω να κάνω ιδιαίτερες
αναφορές.

Θα πω δύο κουβέντες για την κάλυψη των χρεών. Πριν από
ένα χρόνο περίπου µας φέρατε σχέδιο νόµου όπου ψηφίσατε
τη νέα διαδικασία για το πώς θα γίνονται οι προµήθειες στα νο-
σοκοµεία. Έχει περάσει ένας χρόνος και δεν έχει γίνει ακόµα τί-

ποτα. Είµαστε στον πέµπτο µήνα του έτους και ενώ υποτίθεται
ότι αυτό το σύστηµα θα λειτουργούσε από 1/1/2009, ακόµα δεν
έχει γίνει τίποτα. Αυτό σηµαίνει ότι ή είναι ανεφάρµοστο ή το
κάνατε εσκεµµένα για να έλθετε τώρα να καλύψετε όλες τις εξω-
συµβατικές προµήθειες που, όπως ειπώθηκε και από προηγού-
µενους συναδέλφους, είναι πιθανό οι πιο πολλές απ’ αυτές να
είναι και παράνοµες.

Αυτή είναι, λοιπόν, η λογική σας. Μ’ αυτό τον τρόπο νοµίζετε
ότι υπηρετείτε τα καλώς εννοούµενα συµφέροντα του τόπου,
αλλά αυτό που κάνετε είναι να απαξιώνετε και την πολιτική ζωή
της χώρας και τη λειτουργία της πολιτείας και του κράτους.
Αυτό βέβαια προσπαθείτε να το αλλάξετε µέσα από την προπα-
γάνδα και µέσα από τα άλλα τερτίπια που χρησιµοποιείτε, αλλά
δεν µπορείτε να αλλάξετε την ελληνική κοινωνία. Όλη αυτή η
απαξίωση γίνεται καθηµερινά ευρύτερα αποδεκτή και θα τη
βρείτε µπροστά σας στις εκλογές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Στρατάκη.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξενα-
γήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, τριάντα ένας
µαθητές και µαθήτριες και πέντε συνοδοί-δάσκαλοι από το 2ο
∆ηµοτικό Σχολείο Χαλκίδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ.
Μπέζας για οκτώ λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριοι συνάδελφοι, πριν έλθω στο νοµοσχέδιο και στις
παρατηρήσεις που έγιναν από τους συναδέλφους κατά τη συ-
ζήτηση των άρθρων, θέλω να κάνω µία δήλωση. Η Κυβέρνηση
κατέθεσε τη ρύθµιση για την έκπτωση χωρίς δικαιολογητικά δα-
πανών από τα ακαθάριστα έσοδα των επιχειρήσεων Μέσων Μα-
ζικής Επικοινωνίας σε ποσοστό 2%, ύστερα, µάλιστα, από
αίτηµα του αρµόδιου θεσµικού φορέα και µε δεδοµένο ότι είναι
µία ρύθµιση που ισχύει από το 1955 µε παρατάσεις έκτοτε. Μά-
λιστα για πρώτη φορά σ’ αυτό το 2% επιβάλλεται µε τη συγκε-
κριµένη διάταξη και φόρος µε συντελεστή 10%. Υπήρχαν
µάλιστα ενδείξεις ότι η ρύθµιση αυτή είχε τη συµφωνία τουλά-
χιστον του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, το οποίο
και ως κυβέρνηση είχε νοµοθετήσει όλες τις σχετικές παρατά-
σεις από τη δεκαετία του 1980 µέχρι και σήµερα. Εφόσον όµως
διαπιστώνουµε ότι δεν υπάρχει αυτή η συµφωνία, η Κυβέρνηση
αποσύρει τη συγκεκριµένη διάταξη.

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα τα οποία διαπραγµατεύεται το νο-
µοσχέδιο. Το νοµοσχέδιο –για να αναφερθώ γενικά στον προ-
σανατολισµό του- περιέχει ρυθµίσεις για σηµαντικά φορολογικά
θέµατα, περιέχει ενσωµάτωση οδηγιών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης στο εθνικό µας δίκαιο, διατάξεις για τη συµµόρφωση της
χώρας µας µε αποφάσεις του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοι-
νοτήτων, περιέχει διατάξεις για την ενίσχυση των κλάδων που
πλήττονται περισσότερο από την οικονοµική κρίση που είναι σε
εξέλιξη, ενώ, τέλος, κάποιες διατάξεις του αποτελούν απλές νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις διατάξεων που είναι σε ισχύ. Επίσης πε-
ριέχει και απλοποίηση διαδικασιών. Κωδικοποιώντας τις
παρατηρήσεις που έγιναν από τους συναδέλφους και προσπα-
θώντας να δώσω απαντήσεις σε θέµατα τα οποία ετέθησαν έρ-
χοµαι σε πιο συγκεκριµένα άρθρα.

Στο άρθρο 2 και στις παραγράφους 1, 2, 3 και 4 προβλέπεται
να ισχύσει και για τη χρήση 2009 η τεκµαρτή φορολόγηση των
επιχειρήσεων ταξί, των λεωφορείων που είναι ενταγµένα σε
ΚΤΕΛ και των φορτηγών αυτοκινήτων δηµόσιας χρήσης. Η επέ-
κταση αυτή γίνεται για ένα χρόνο γιατί θεωρήσαµε ότι θα ήταν
πολύ επιβαρυντικό γι’ αυτές τις επιχειρήσεις εάν προχωρήσουµε
ειδικά φέτος όπου υπάρχουν οι επιπτώσεις της διεθνούς οικο-
νοµικής κρίσης στη µετάβασή τους στον λογιστικό προσδιορι-
σµό των καθαρών κερδών. Επίσης, παρατείνονται για ένα έτος
οι διατάξεις οι οποίες προβλέπουν τα ποσά φόρου που κατα-
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βάλλονται από τον πωλητή σε κάθε µεταβίβαση αυτοκινήτου δη-
µόσιας χρήσης.

Εδώ υπενθυµίζω –αναφέρθηκα σ’ αυτό και στην πρωτολογία
µου- ότι µε το ν. 3296/2004 αυξήσαµε κατά 30% τα ποσά του
τεκµαρτού εισοδήµατος των ταξί και εποµένως υπήρξε και ανά-
λογη αύξηση στο φόρο που προκύπτει. Επειδή αναφέρθηκε ο
κ. Γκατζής, στην τοποθέτησή του επί των άρθρων, σ’ αυτούς
που είναι ιδιοκτήτες κατά 50% ή δεν είναι ιδιοκτήτες και απλά
οδηγούν ταξί, εκείνο το οποίο θέλω να σας αναφέρω είναι ότι
υπάρχει διαβάθµιση στο τεκµαρτό εισόδηµα ανάλογα µε το αν
κάποιος είναι ιδιοκτήτης κατά 100% σ’ ένα ταξί ή ιδιοκτήτης
κατά 50% ή δεν έχει καµµία ιδιοκτησία και είναι απλός οδηγός.
∆ηλαδή αυτή η διαβάθµιση υπάρχει στις αρχικές διατάξεις του
νόµου κι εµείς παρατείνουµε την ισχύ αυτών των διατάξεων για
έναν ακόµα χρόνο.

Το άρθρο 3 παράγραφος 4 αναφέρεται στον υπολογισµό κε-
φαλαίου προηγούµενων ετών. Άκουσα την αντίρρηση από την
Αντιπολίτευση ότι αυτό δηµιουργεί ένα ελαστικότερο καθεστώς
σε σχέση µε το πόθεν έσχες. Πρέπει να σας πω ότι η συγκεκρι-
µένη τροποποίηση που φέρνουµε στο νοµοσχέδιο πιστεύουµε
ότι είναι δίκαιη γιατί τα τεκµήρια αυτά καταργήθηκαν το 2004
αναφορικά µε τη φορολογία εισοδήµατος και εποµένως δεν
είναι δυνατό να εφαρµόζονται µόνο για το πόθεν έσχες. Το λο-
γικό είναι, αν υπάρχει ένα τεκµήριο ή να ισχύει και για το φόρο
εισοδήµατος και για το πόθεν έσχες ή να µην ισχύει καθόλου,
δηλαδή να ακολουθείται ο κανόνας του πραγµατικού εισοδή-
µατος. Επίσης, το µέτρο αυτό θα τονώσει την αγορά γιατί θα
αφήνει στους πολίτες µεγαλύτερο διαθέσιµο κεφάλαιο για αγο-
ρές και δεν θα τους αναγκάζει να δανείζονται για την κάλυψη
του τεκµηρίου για δικαιολόγηση του πόθεν έσχες των αγορών.
Θέλω, επίσης, να επισηµάνω ότι ισχύει για εισοδήµατα και για
δαπάνες που πραγµατοποιούνται από 1/1/2009 και µετά. Αυτό
πρακτικά σηµαίνει ότι δεν µπορεί κάποιος να δικαιολογήσει
αγορά προηγούµενων ετών, του 2006, του 2007, του 2008 εφαρ-
µόζοντας αυτή τη διάταξη. Οι αγορές που έγιναν σε παλαιότερα
έτη θα πρέπει να δικαιολογούνται µε το καθεστώς που ίσχυε
πριν από το 2009. Το καθεστώς αυτό ισχύει για δαπάνες από
1/1/2009 και µετά.

Επαναλαµβάνω αυτό το οποίο είπα και στην τοποθέτησή µου
επί της αρχής σε σχέση µε τη µείωση της παρακράτησης του
φόρου των τεχνικών εταιρειών στο άρθρο 3 παράγραφος 5 που
ασχολούνται µε την κατασκευή δηµοσίων έργων από το 3% στο
1%. Αυτή η µείωση της παρακράτησης από το 3% στο 1% που
γίνεται για δύο έτη, για το 2009 και για το 2010, γίνεται απο-
κλειστικά και µόνο για να διευκολύνουµε αυτές τις επιχειρήσεις
που αντιµετωπίζουν, αυτή την περίοδο, σηµαντικά προβλήµατα
ρευστότητας. Αυτή η διάταξη εντάσσεται σ’ ένα γενικότερο
πλέγµα µέτρων που ανακοινώσαµε για την ενίσχυση του κλάδου
της οικοδοµής, αλλά και του κατασκευαστικού κλάδου γενικό-
τερα. Αυτή η µείωση της παρακράτησης δικαιολογείται από το
γεγονός ότι ήδη έχει µειωθεί ο συντελεστής φορολογίας αυτών
των επιχειρήσεων από το 25% στο 20%, εποµένως είναι λογικό
να πάµε σε µία µικρότερη παρακράτηση. Παρ’ όλα αυτά γίνεται
µόνο για δύο έτη και δεν συνιστά σε καµµία περίπτωση µείωση
της φορολογικής επιβάρυνσης. Το ποσό της παρακράτησης
συµψηφίζεται µε τον οφειλόµενο φόρο, ο οποίος αποδίδεται στο
επόµενο οικονοµικό έτος.

Επίσης επαναλαµβάνω ότι σ’ αυτό το νοµοσχέδιο δεν υπάρ-
χει καµµία απολύτως καινούργια φοροαπαλλαγή για τις ναυτι-
λιακές επιχειρήσεις. Αντίθετα, συµµορφούµενοι µε απόφαση
του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων καταργούµε την
απαλλαγή που υπήρχε από το φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίων
για τις ναυτιλιακές επιχειρήσεις. Στις επιχειρήσεις αυτές πλέον
θα επιβάλλεται φόρος συγκέντρωσης κεφαλαίων.

Πρέπει να τονίσω και κάτι άλλο το οποίο είναι πολύ σηµαντικό,
ότι δηλαδή η χώρα µας διεκδίκησε µαζί µε πολύ λίγες άλλες
χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση και πέτυχε στην καινούργια κοι-
νοτική οδηγία που υπάρχει να διατηρηθεί για τη χώρα µας –και
για ορισµένες άλλες χώρες, νοµίζω ότι είναι δύο ή τρεις- το κα-
θεστώς του φόρου συγκέντρωσης κεφαλαίων το οποίο δεν

ισχύει για άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ο φόρος συ-
γκέντρωσης έχει καταργηθεί στις άλλες χώρες. Η χώρα µας
ήταν απ’ αυτές που πρωτοστάτησαν στο να διατηρηθεί αυτός ο
φόρος και διατηρείται και επεκτείνεται τώρα και στις ναυτιλιακές
επιχειρήσεις.

Έρχοµαι στο άρθρο 6 µε το οποίο ρυθµίζονται θέµατα ΕΤΑΚ.
Επαναλαµβάνω ότι το σύστηµα του ΕΤΑΚ γίνεται τώρα δικαιό-
τερο διότι δεν θα υπάρχει απαλλαγή µε βάση την κύρια κατοικία,
αλλά η απαλλαγή θα αφορά στο σύνολο των κατοικιών και όχι
µόνο στην κύρια κατοικία. Με τον τρόπο αυτό ενισχύονται οι οι-
κογένειες, οι οποίες έχουν περισσότερα από ένα ακίνητα, αλλά
µικρά ακίνητα και όχι ένα ακίνητο µεγάλης αξίας. Επίσης τα
ποσά της απαλλαγής από το φόρο είναι υψηλότερα στην περί-
πτωση που έχουµε οικογένειες µε τρία ή περισσότερα παιδιά.

Θέλω όµως να αναφερθώ και σε δύο άλλα σηµεία, τα οποία
είναι πολύ σηµαντικά και τα οποία έχουν σχέση µε την αλλαγή
αυτή στο ΕΤΑΚ και αφορούν στους απόδηµους συµπατριώτες
µας και τον αγροτικό τοµέα. Η απαλλαγή των 100.000 ευρώ και
των 200.000 ευρώ για τους άγαµους και τους έγγαµους αντί-
στοιχα θα χορηγείται πλέον και στα φυσικά πρόσωπα που κα-
τοικούν στην αλλοδαπή και έχουν ακίνητα στην Ελλάδα. Είναι
δηλαδή, είτε απόδηµοι συµπατριώτες µας, είτε ξένοι υπήκοοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ακόµα πέντε λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Η ρύθµιση αυτή είναι δυνατή γιατί η απαλλαγή δεν συνδέεται

µε την κύρια κατοικία. Όταν η απαλλαγή συνδεόταν µε την κύρια
κατοικία δεν µπορούσαµε να δώσουµε απαλλαγή στους απόδη-
µους γιατί οι απόδηµοι δεν έχουν κύρια κατοικία στην Ελλάδα.
Τώρα που υπάρχει πλέον το αφορολόγητο όριο επεκτείνεται
αυτή η απαλλαγή και στους απόδηµους. Επίσης, στο πλαίσιο
της ενίσχυσης του αγροτικού τοµέα επεκτείνεται και στα νοµικά
πρόσωπα -όχι η εξαίρεση από το ΕΤΑΚ- που ασχολούνται µε την
γεωργία, την κτηνοτροφία, γενικά µε τον αγροτικό τοµέα η
απαλλαγή από τον κανόνα του 1 ευρώ ανά τετραγωνικό µέτρο.
Ο κανόνας αυτός στην ουσία δηµιουργούσε και µεγάλη φορο-
λογική επιβάρυνση στα νοµικά πρόσωπα που έχουν µεγάλης
έκτασης τέτοια κτίρια στον αγροτικό τοµέα. Η απαλλαγή αυτή
ίσχυε στα φυσικά πρόσωπα που έχουν τέτοιου είδους κτίρια και
επεκτείνεται τώρα και στα νοµικά πρόσωπα.

Στο άρθρο 8 και στις παραγράφους 1 και 2 που αναφέρονται
στην ναύλωση ή στην µίσθωση σκαφών ή αεροσκαφών θέλω να
ξεκαθαρίσω ότι πρόκειται απλά για µια νοµοτεχνική βελτίωση. Η
µοναδική αλλαγή που γίνεται και στην παράγραφο 1 και στην
παράγραφο 2 αυτού του άρθρου, είναι η αντικατάσταση του ν.
438/1976, ο οποίος έχει καταργηθεί µε τον ν. 2743/1999, ο
οποίος είναι σε ισχύ. ∆εν υπάρχει κάποια νέα απαλλαγή. Η πα-
ράγραφος 1 αναφέρεται στην εξαίρεση από το ΦΠΑ της ναύ-
λωσης-µίσθωσης σκαφών ιδιωτικής χρήσεως που προορίζονται
για αναψυχή ή αθλητισµό. Ο ν. 438/1976 αναφερόταν στα επαγ-
γελµατικά τουριστικά σκάφη. ∆εν υπάρχει πια ο όρος επαγ-
γελµατικά τουριστικά σκάφη. Ο ν. 2743/1999 αναφέρεται στα
επαγγελµατικά πλοία αναψυχής. Και κάτι αντίστοιχο γίνεται και
µε την παράγραφο 2.

Έρχοµαι στο άρθρο 25 το οποίο αναφέρεται στην µείωση των
συντελεστών ταξινόµησης κατά 50% και στην κατάργηση του
τέλους µεταβίβασης και του τέλους αδείας αυτοκινήτων για τα
µεταχειρισµένα αυτοκίνητα και το οποίο έχει δεχθεί πάρα πολύ
µεγάλη κριτική. Επαναλαµβάνω ότι δεν πριµοδοτούµε τα αυτο-
κίνητα µεγάλου κυβισµού και δεν ξέρω από πού προκύπτει αυτό
που λένε πολλοί συνάδελφοι ότι ξεπουλήθηκαν όλα τα αυτοκί-
νητα µεγάλου κυβισµού. Εµείς δεν έχουµε τέτοια στοιχεία από
τα τέλη ταξινόµησης τα οποία εισπράττουµε. Σε κάθε περίπτωση
όµως εκείνο που θέλω να τονίσω είναι ότι από την φιλοσοφία
του, από την λογική του και από την δοµή του το άρθρο, η συ-
γκεκριµένη διάταξη δεν έχει σχεδιαστεί έτσι ώστε να πριµοδο-
τεί τα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού. Έχουµε 50% µείωση σε
όλους τους συντελεστές ταξινόµησης. Η διαβάθµιση που
υπήρχε στους συντελεστές ταξινόµησης παραµένει. ∆εν µετα-
βάλλουµε αυτή τη διαβάθµιση. Μπορεί σε απόλυτα νούµερα η
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µείωση να είναι µεγαλύτερη στα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού
αλλά αυτό συµβαίνει διότι εκεί είναι µεγαλύτερη η εργοστασιακή
αξία. Ως ποσοστό όµως της αξίας του αυτοκινήτου η µείωση
είναι η ίδια περίπου σε όλες τις κατηγορίες κυβισµού.

Υπήρχε δηµόσιο και κοινωνικό συµφέρον να προχωρήσουµε
σε αυτή τη ρύθµιση. Έπρεπε να αναθερµάνουµε την αγορά των
αυτοκινήτων. Είχαµε µια συνεχή αιµορραγία στα έσοδά µας από
τα τέλη ταξινόµησης. Πρόκειται για έναν κλάδο στον οποίο
ασχολούνται χιλιάδες εργαζόµενοι. Με την συγκεκριµένη ρύθ-
µιση ενισχύουµε και τα δηµόσια έσοδα και από τέλη ταξινόµη-
σης αλλά και από ΦΠΑ.

Οι πόροι που χάνονται από την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση -
που σε καµµιά περίπτωση δεν είναι τα ποσά που αναφέρθηκαν
εδώ- θα αναπληρωθούν µε επόµενη νοµοθετική πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης. Εκείνο που θέλω να τονίσω είναι ότι εµείς εί-
µαστε εκείνοι που θεσµοθετήσαµε την απόδοση αυτών των
πόρων από τα τέλη µεταβίβασης και τα τέλη αδείας αυτοκινήτων
στην Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Γιατί αυτοί οι πόροι εισπράτ-
τονταν στο παρελθόν ως δηµόσιο έσοδο και εµείς µετά το 2004
δώσαµε αυτούς τους πόρους στην Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.

Και απορώ, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, γιατί κόπτεστε τόσο πολύ για την Νοµαρχιακή Αυτοδιοί-
κηση όταν είναι γνωστό σε όλους ότι στην εποχή σας η
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση είχε απλά διακοσµητικό ρόλο, ότι οι
πόροι που είχε στην διάθεσή της ήταν ελάχιστοι, ότι παρακρα-
τούσατε θεσµοθετηµένους πόρους και ότι εµείς στην περίοδο
της δικής µας διακυβέρνησης µετά το 2004 ειδικά για την Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση τετραπλασιάσαµε τους πόρους που πη-
γαίνουν σ’ αυτήν και δώσαµε ουσιαστικές αρµοδιότητες και
εποµένως πόρους για να ασκήσουν οι Νοµάρχες και τα Νοµαρ-
χιακά Συµβούλια τα καθήκοντά τους.

Έρχοµαι στο άρθρο 35 για την σύσταση Γενικής ∆ιεύθυνσης
Μισθών στην Γενική Γραµµατεία ∆ηµοσιονοµικής Πολιτικής.
Υπάρχει ήδη σήµερα στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους Γενική
∆ιεύθυνση Μισθών και Συντάξεων. Αυτή η Γενική ∆ιεύθυνση Μι-
σθών και Συντάξεων µετατρέπεται σε Γενική ∆ιεύθυνση Συντά-
ξεων. Και ιδρύουµε, δηµιουργούµε και την Γενική ∆ιεύθυνση
Μισθών. ∆ηλαδή, υπάρχει ήδη σήµερα Γενική ∆ιεύθυνση Μι-
σθών και Συντάξεων.

Παράλληλα µ’ αυτή τη Γενική ∆ιεύθυνση στο Γενικό Λογιστή-
ριο του Κράτους, συνιστάται, µε τροπολογία που θα συζητή-
σουµε αύριο στην Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών
Συστηµάτων, µια άλλη διεύθυνση η οποία ονοµάζεται ∆ιεύθυνση
Εφαρµογών και Μισθοδοσίας Συντάξεων. Έργο της θα είναι η
µηχανογραφική ανάπτυξη και υποστήριξη των εφαρµογών µι-
σθοδοσίας και των συντάξεων του δηµοσίου τοµέα.

Οι δύο αυτές διευθύνσεις και η Γενική ∆ιεύθυνση Μισθών και
η νέα διεύθυνση Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµά-
των θα λειτουργούν συµπληρωµατικά. Η δεύτερη θα έχει ως
αντικείµενο την µηχανογραφική στήριξη της πρώτης ενώ και οι
δυο µαζί θα εξυπηρετήσουν το στόχο της ορθολογικοποίησης
του µηχανισµού µισθοδοσίας των δηµοσίων υπαλλήλων. Υπάρ-
χει ανάγκη να ορθολογικοποιήσουµε αυτό το σύστηµα. Και την
ανάγκη αυτή την έχουν επισηµάνει στην χώρα και διεθνείς ορ-
γανισµοί οι οποίοι κατά καιρούς έρχονται, µελετούν τα συστή-
µατά µας και υποβάλλουν εκθέσεις.

Πρέπει να σας πω -γιατί γίνεται πάρα πολύς λόγος για τους
νέους υπαλλήλους που προβλέπονται- ότι σήµερα σε όλον τον
δηµόσιο τοµέα τόσο στα Υπουργεία όσο και στο Γενικό Επιτε-
λείο Στρατού, Αεροπορίας, στο Πυροσβεστικό Σώµα κ.λπ., απα-
σχολούνται περίπου δυόµισι χιλιάδες υπάλληλοι για τα θέµατα
της µισθοδοσίας. ∆ηλαδή, δυόµισι χιλιάδες υπάλληλοι σαν εκ-
καθαριστές, οι οποίοι δεν έχουν αυτή την αποκλειστική απα-
σχόληση. Απ’ αυτούς τους δυόµισι χιλιάδες οι πεντακόσιοι
υπάλληλοι ασχολούνται µε πλήρη απασχόληση ενώ οι υπόλοιποι
δύο χιλιάδες είναι εκκαθαριστές οι οποίοι ασχολούνται περι-
στασιακά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ,
ολοκληρώστε σας παρακαλώ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Επιπλέον υπάρχει µια πάρα πολύ µεγάλη διαφοροποί-
ηση στον τρόπο µισθοδοσίας των υπαλλήλων.

Νοµίζω ότι θα θέλετε, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης,
να ακούσετε κάποιες διευκρινίσεις µας για τα άρθρα.

Έπρεπε, λοιπόν, να πάµε σε µια ενοποίηση αυτών των συ-
στηµάτων, να δηµιουργήσουµε ένα ενιαίο σύστηµα και έναν ενι-
αίο µηχανισµό µισθοδοσίας και αυτό κάνουµε µε τη δηµιουργία
της συγκεκριµένης Γενικής ∆ιεύθυνσης. Μπορεί να προβλέπο-
νται τριακόσιες πενήντα νέες θέσεις υπαλλήλων όµως στην
ουσία δυόµισι χιλιάδες υπάλληλοι που στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα ασχολούνται µε αυτό το αντικείµενο θα πάψουν πλέον να
ασχολούνται και θα ασχοληθούν µε τις αρµοδιότητες που
έπρεπε να ασχολούνται.

Και τελειώνω µε το άρθρο 40 για τον αναπτυξιακό οργανισµό
της Εκκλησίας της Ελλάδας. Όπως είναι γνωστό ο ν. 3614/2007
προβλέπει την επάρκεια για να µπορούν κάποιοι φορείς να υλο-
ποιήσουν συγχρηµατοδοτούµενες αναπτυξιακές, κοινωνικές και
πολιτιστικές παρεµβάσεις στην καινούργια διαχειριστική πε-
ρίοδο στο ΕΣΠΑ. Κάποιοι, λοιπόν, φορείς δεν έχουν επάρκεια.
Κατ’ αναλογία µε αντίστοιχη ρύθµιση που υπάρχει και έχει προ-
βλεφθεί -για µη επαρκείς φορείς αυτοδιοίκησης ξέρετε ότι
υπάρχει η «∆ΗΜΟΣ ΑΕ»- επιχειρούµε την οργάνωση µιας αντί-
στοιχης ανώνυµης εταιρείας που θα µπορέσει να καλύψει τους
φορείς της Εκκλησίας οι οποίοι δεν θα έχουν διαχειριστική
επάρκεια σύµφωνα και µε τον θεσµικό πλαίσιο διαχείρισης του
ΕΣΠΑ.

Επειδή ήδη λειτουργούσε ένας αντίστοιχος φορέας µε πα-
ραπλήσιο στόχο για την Τρίτη Προγραµµατική Περίοδο η δια-
χείριση υποστήριξης εκκλησιαστικών και χρηµατοδοτικών
προγραµµάτων µελετών και έργων, η ΣΥΜΕΑΝ, ο φορέας αυτός
µετασχηµατίζεται στον αναπτυξιακό οργανισµό της Εκκλησίας
µε βάση το θεσµικό πλαίσιο που ισχύει σήµερα για το ΕΣΠΑ. Με
την τροποποίηση που έκανα επιπλέον δεν θα µπορεί αυτός ο
αναπτυξιακός οργανισµός να λειτουργήσει ως ενδιάµεσος φο-
ρέας.

Νοµίζω ότι είναι µια διάταξη απόλυτα συµβατή µε το καθε-
στώς που υπάρχει και το νοµοθετικό πλαίσιο για την διαχείριση
της νέας προγραµµατικής περιόδου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακο-
λουθούν τη συνεδρίαση αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι έξι µαθητές
και µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί-δάσκαλοι από το ∆ηµοτικό
Σχολείο Μεγάλων Καλυβίων Τρικάλων.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο υπέροχος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Θεόδωρος Πάγκαλος έχει το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ
και θα προσπαθήσω να ανταποδώσω τη φιλοφρόνησή σας και
να µην εκµεταλλευθώ τη χαλαρότητα την οποία επιδείξατε µε
µεγάλη ευγένεια προς τον προλαλήσαντα Υπουργό.

Πιστεύω ότι τα περισσότερα έχουν λεχθεί.
Ζούµε µέρες κοινοβουλευτικής κρίσης, µέρες που έχουν εκ-

θέσει –ελπίζω όχι ανεπανόρθωτα, αλλά σε σηµαντικό βαθµό- το
πολιτικό µας σύστηµα στην κοινή γνώµη, µε όσα συµβαίνουν
γύρω από τις προσπάθειες της Κυβέρνησης για να συγκαλύψει
και να αποφύγει τη διαφανή έκθεση θεµάτων που αφορούν
σκάνδαλα, τα οποία περιλαµβάνουν ευθύνες πολιτικών.

Μέσα σε αυτό το κλίµα θα ήταν ευχής έργον εάν υπήρχε
πράγµατι ένα νοµοσχέδιο που θα αφορούσε ενσωµάτωση κοι-
νοτικών οδηγιών.

∆υστυχώς το νοµοσχέδιο είναι ψευδεπίγραφο, διότι διαπράτ-
τει η Κυβέρνηση αυτό που κατά κόρον κάνει τον τελευταίο
καιρό. ∆ηλαδή, παίρνει µερικές οδηγίες και προσθέτει ένα πλή-
θος από κεράµους και πλίνθους ατάκτως ερριµµµένους, για να
κάνει ένα πολυσυλλεκτικό, ψηφοθηρικό νοµοσχέδιο που εξυπη-
ρετεί ιδιοτελή συµφέροντα.
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Έχουµε πει –και το έχουµε πει επανειληµµένα σε αυτή την Αί-
θουσα- ότι αυτό δεν πρέπει να το κάνουµε. ∆εν πρέπει να το κά-
νουµε, όχι µόνο γιατί είναι υποχρέωσή µας απέναντι στο λαό
µας να νοµοθετούµε µε ευκρίνεια, αλλά και γιατί έχουµε ανα-
λάβει αντίστοιχες υποχρεώσεις προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, τις
οποίες συστηµατικά περιφρονούµε.

Εκεί να ψάξει να βρει ο κύριος Πρωθυπουργός τους λόγους
για τους οποίους έχει καταρρακωθεί το κύρος της χώρας. Εκεί
να ψάξει να τους βρει. ∆ιότι όταν αυτό το νοµοσχέδιο θα πάει
στις Υπηρεσίες της Επιτροπής, είµαι σίγουρος ότι οι τεχνοκρά-
τες των Βρυξελλών θα πουν, αυτοί οι Αθηναίοι, των Βαλκανίων,
για µία ακόµη φορά ελειτούργησαν όπως έχουν λειτουργήσει
τόσο καιρό, δηλαδή ψηφοθηρικά, µικροκοµµατικά, υπανάπτυ-
κτα.

Εδώ, λοιπόν, έχουµε τις οδηγίες, για τις οποίες δεν µπορεί
κανείς να πει τίποτα, γιατί οπωσδήποτε έχουν ενταχθεί µέσα σε
µία γενικότερη άποψη, που είναι δεκτή από το σύνολο σχεδόν
του πολιτικού κόσµου και τις οποίες θα ψηφίσουµε.

Από εκεί και πέρα, έχουµε πλήθος ρυθµίσεων µε κορύφωση
τις δύο αυτές τροπολογίες.

Θα αρχίσω από το κερασάκι της τούρτας.
Κύριε Υπουργέ, από τους νταβατζήδες του γνωστού ψητο-

πωλείου του Μοναστηρακίου διανύσαµε πολύ µεγάλη διαδροµή
–δεν έχει ποτάµι η Αθήνα για να πω ότι πολύ νερό έρρευσε κάτω
από τις γέφυρες του Κηφισού, γιατί δεν υπάρχει σχεδόν καθό-
λου νερό κάτω από τις γέφυρες του Κηφισού- για να φτάσουµε
στη σηµερινή διάταξη την οποία αποπειράθηκε να εισαγάγει η
Κυβέρνηση και να δώσει στους νταβατζήδες το θανάσιµο όπλο
της χειραγώγησης της κοινής γνώµης, το µαύρο κουτί της δω-
ροδοκίας, το σκοτεινό χρήµα, το «κουτί της Πανδώρας» κυριο-
λεκτικά.

Θέλω να σας πω ότι µετά την προχθεσινή ηµέρα, όπου καθί-
σαµε και βλέπαµε εδώ τον έναν µετά τον άλλο τους συναδέλ-
φους της Πλειοψηφίας να καταθέτουν το κοινοβουλευτικό τους
κύρος εις το βωµό του κοµµατικού συµφέροντος, της αποφυ-
γής των εκλογών δηλαδή, και κάναµε όλοι, πιστεύω, θλιβερές
σκέψεις –και αυτοί οι ίδιοι εισέπραξαν απογοήτευση και πικρία-
χαίροµαι γιατί σήµερα εξηγέρθησαν, πέραν των είκοσι Βουλευ-
τών της Νέας ∆ηµοκρατίας, και συνυπέγραψαν πλειοψηφία η
οποία εξανάγκασε την Κυβέρνηση σε υποχώρηση.

Πρέπει να σας πω ότι ανάλογη τροπολογία είχαµε κι εµείς,
έτοιµη και υπογεγραµµένη. Θελήσαµε, όµως, να δώσουµε, µε
τρόπο πιστεύω υποδειγµατικό, τη δυνατότητα στους συναδέλ-
φους της Πλειοψηφίας να αυτοκαθαρθούν µε µία πράξη που
τους τιµά, που τιµά τη Βουλή και τιµά το πολιτικό µας σύστηµα.
Κι έτσι πάει το κουτάκι της Πανδώρας.

Ελπίζω να µην το ξαναδούµε σε άλλο νοµοσχέδιο, κύριε
Υπουργέ. Και, εν πάση περιπτώσει, ελπίζω -και για εσάς προ-
σωπικά- να µην είσαστε εσείς αυτός που θα κουβαλήσει το δη-
λητηριώδες κουτάκι σε αυτή την Αίθουσα αν γίνει νέα τέτοια
απόπειρα.

Υπάρχει τώρα το άλλο θέµα: Έχουµε εδώ τις διατάξεις αυτές
που αφορούν τις συµβάσεις που δεν έχουν γίνει από τα νοσο-
κοµεία, που αφορούν προµήθειες και που νοµίµως δεν µπορούν
να καλυφθούν.

Μου κάνει εντύπωση το εξής: Έρχεστε και νοµιµοποιείτε
άγνωστο αριθµό συµβάσεων. Μεταξύ αγνώστων προσώπων και
φορέων υλοποιήθησαν οι συµβάσεις αυτές. ∆εν γνωρίζουµε το
συνολικό τους κόστος, παρά µόνο κατά προσέγγιση. Τα ποσά
που κυκλοφορούν είναι τεράστια. Εις την πραγµατικότητα πα-
ραιτείστε από τον έλεγχο ποσών που αφορούν περίπου το µισό
του ελλείµµατος του δηµοσίου τοµέα ως ποσοστό επί του ΑΕΠ.
Και δεν έχετε µία κουβέντα να πείτε για τη στάση σας απέναντι
σε αυτού του είδους τις συµβάσεις µέχρι τώρα.

Έχω στα χέρια µου ένα έγγραφο της 11.9.2006 που υπογρά-
φει ο Υπουργός κ. Αβραµόπουλος, όπου εκεί κατακεραυνώνει
οποιαδήποτε προσπάθεια ως αντικείµενη προς το Κοινοτικό ∆ί-
καιο και συγκεκριµένα προς την οδηγία 93/36 και τις κοινές
υπουργικές αποφάσεις που έχουν υπογραφεί και είναι εν ισχύ,
για να γίνει τέτοιου είδους ρύθµιση αυτών των ποσών.

Αυτό το έγγραφο θα παρακαλέσω τις Υπηρεσίες της Βουλής
να το περιλάβουν στα Πρακτικά µας.

Φαντάζοµαι ότι κι εσείς θα πρέπει να το έχετε υπ’ όψιν σας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Πάγκαλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ποια είναι η στάση της Κυβέρνησης; Τι είδους συµπεριφορά
αντιµετωπίζουµε από την Κυβέρνηση; Είχε δίκιο ο Αβραµόπου-
λος; Έχετε δίκιο εσείς; Κι αν είχε άδικο ο Αβραµόπουλος, γιατί
δεν µας κάνετε την εξυπηρέτηση να µας πείτε δύο κουβέντες
περί αυτού, ότι στο παρελθόν τα κάναµε λάθος, ότι δηµιουργή-
σαµε πρόβληµα στον εαυτό µας κι ερχόµαστε τώρα να το διορ-
θώσουµε, διότι αλλάξαµε προσέγγιση και αντιλήψεις;

Στην πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, τακτοποιείτε υποθέσεις
φορέων είτε είναι ιδιωτικοί είτε είναι συλλογικοί –δηλαδή µεγά-
λες εταιρείες- οι οποίοι έχουν ένα χαρακτηριστικό, γνωστό από
το παρελθόν. Είναι -όπως είναι και οι εισαγωγικές αυτοκινήτων
εταιρείες- συχνοί οι θαµώνες των κοµµατικών ταµείων. Θέλετε
να πω, όχι µόνο του δικού σας, αλλά και άλλων κοµµατικών τα-
µείων; Είµαι έτοιµος να το πω. Εκεί υπάρχει ρευστό χρήµα.

Επίκεινται εκλογές. Σας εζητήθη η χάρη και την κάνατε. Και,
βεβαίως, κάνοντας τέτοια πράγµατα και προσπαθώντας να πα-
ρασύρετε τη Βουλή σε τέτοιες ενέργειες, δεν έχετε πρόσωπο
για να καταδικάσετε έναν Παυλίδη και είσαστε στο έλεός του,
όµηροι ενός Βουλευτή, της φυσικής σας πλειοψηφίας, χωρίς
πλέον τη δεδηλωµένη, άβουλοι, µοιραίοι για τον τόπο. Η απο-
µάκρυνσή σας είναι άµεση ανάγκη για την ιστορία του κοινο-
βουλευτισµού στη χώρα και για τα συµφέροντα του λαού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, τον κ. Θεόδωρο
Πάγκαλο.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο που θέλω να αναφέρω
είναι ότι δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα στις διατάξεις του συ-
γκεκριµένου νοµοσχεδίου µε την κοινοτική νοµοθεσία. Οι δια-
τάξεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου είναι απόλυτα συµβατές
µε την κοινοτική νοµοθεσία.

Το δεύτερο, στο οποίο θέλω να αναφερθώ, είναι ότι δεν µας
ζητήθηκε καµµία χάρη από καµµία εταιρεία και από καµµία
οµάδα πληθυσµού. Όλες οι διατάξεις, τις οποίες έχουµε στο συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο, συµπεριλαµβανοµένης και αυτής για τα
τέλη ταξινόµησης, προέρχονται και επιβάλλονται από το δηµό-
σιο και το κοινωνικό συµφέρον.

Έπρεπε να σταµατήσουµε αυτή τη µεγάλη πληγή που είχαµε
στα έσοδα του δηµοσίου από τον κλάδο των αυτοκινήτων κι
έπρεπε να στηρίξουµε τους χιλιάδες εργαζόµενους στον κλάδο
των αυτοκινήτων. Αυτό ήταν το µοναδικό κίνητρό µας. Αυτή ήταν
η µοναδική µας επιδίωξη. Και γι’ αυτό φέραµε τη συγκεκριµένη
ρύθµιση.

Και οι άλλες, όµως, ρυθµίσεις που υπάρχουν στο νοµοσχέ-
διο, δεν είναι σε καµµία περίπτωση χαριστικές, διότι καθήκον
της πολιτικής είναι να εξυπηρετεί –µε την καλή έννοια- τις οµά-
δες πληθυσµού. Αρκεί αυτή η εξυπηρέτηση να γίνεται µε αντι-
κειµενικά, µε διαφανή και µε γενικά κριτήρια. Και αυτό γίνεται µε
τις διατάξεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου.

Τελειώνω µε κάτι άλλο: Μιλήσατε, κύριε Πάγκαλε, για σκάν-
δαλα. Εσείς µπορεί να θέλετε να σέρνετε την πολιτική ζωή του
τόπου στην σκανδαλολογία. Μπορεί να θέλετε να ψάχνετε ενό-
χους. Μπορεί να θέλετε να ποινικοποιήσετε την πολιτική ζωή του
τόπου.

Εγώ δεν είµαι δικαστής. Εγώ βρέθηκα σ’ αυτή την Αίθουσα
για να είµαι πολιτικός. Κι αυτό το οποίο ξέρω εγώ και οµιλώ ως
πολιτικός είναι ότι η συγκεκριµένη Κυβέρνηση είναι η µοναδική
Κυβέρνηση η οποία στέλνει εµπλεκόµενους στα σκάνδαλα, στα
δικαστήρια και στους δικαστές, ενώ εσείς τα κουκουλώνατε.

(∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
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Και κάτι άλλο. Όταν µια χώρα αντιµετωπίζει οικονοµική κρίση
και δεν µπορείτε να ζείτε σε έναν γυάλινο πύργο και να νοµίζετε
ότι είµαστε µόνοι µας στον κόσµο, όταν όλη η Ευρώπη και όλος
ο κόσµος αντιµετωπίζουν οικονοµική κρίση και όταν µια χώρα
αντιµετωπίζει οικονοµική κρίση, οι πολιτικοί πρέπει να κάνουν
τη δουλειά τους και να ασχολούνται µε το πώς θα βγει η χώρα
από την κρίση και οι δικαστές να κάνουν τη δική τους δουλειά.

Εσείς µπερδέψατε τους ρόλους και προσπαθείτε να κάνετε
το ρόλο του δικαστή. Και δεν κάνετε το καθήκον σας ως πολιτι-
κοί. ∆εν προσφέρετε στη χώρα µε την πολιτική την οποία ακο-
λουθείτε ζηµιώνετε την οικονοµία και τη χώρα γενικότερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, έχετε το

λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένας

ασφαλής τρόπος για να γίνουν όλα αυτά τα ωραία που είπε ο κύ-
ριος Υπουργός. Η δικαιοσύνη να παίξει το ρόλο της κι εµείς να
αφοσιωθούµε στα δικά µας έργα. Να πάνε οι υποθέσεις αυτές
στη δικαιοσύνη. Αυτό ζητάµε εµείς. Να ψηφιστεί απόψε το
βράδυ εξεταστική των πραγµάτων επιτροπή η οποία θα δηµι-
ουργήσει ενδεχοµένως, αν προκύψουν στοιχεία, προανακριτική
οµάδα, η οποία ενδεχοµένως θα στείλει στη δικαιοσύνη, η οποία
θα δικάσει και ενδεχοµένως θα καταδικάσει.

∆εν έχουµε, λοιπόν, καµµία διάθεση να κάνουµε εµείς τους
δικαστές. Εσείς απαλλάσσετε εκ των προτέρων µε την παρα-
γραφή και εµποδίζετε την αποκάλυψη της αλήθειας. Αυτό είναι
η αλήθεια και δεν µπορείτε να την κρύψετε και να τη µεταµφιέ-
σετε όσο και να προσπαθείτε.

Όλα στη δικαιοσύνη. Όλα ανοιχτά, όλα στο φως της ηµέρας,
όλα µε διαφάνεια µπροστά στο λαό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Παναγιώτης

Αδρακτάς, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας έχει το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα όλους τους συναδέλ-

φους του ΠΑΣΟΚ και πρέπει να πω ότι ελάχιστα µίλησαν για το
νοµοσχέδιο, όπως και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ξεκί-
νησε µε το κουτί το δηλητηριώδες. Θέλω να θυµίσω ότι αυτό το
κουτί το παρατείνατε από το 1980 µέχρι σήµερα. Τότε δεν ήταν
δηλητηριώδες; Τότε τι είχε µέσα εκείνο το κουτάκι; Γλυκό είχε;
Κοµπόστα είχε; Τι είχε; Μα, δύναστε εσείς να µας λέτε για τέτοιο
κουτί; Αν µία παράταξη τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης τα έχει
πληρώσει είναι η δική µας παράταξη. ∆εν χαρίστηκε ποτέ. Είναι
δική σας η ευθύνη που το φέρατε από το 1980 και το συντη-
ρούσατε.

Αυτή είναι η αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, γιατί
βλέπω εδώ σήµερα ότι περισσεύει η υποκρισία. Επιτέλους, µας
ακούει ο ελληνικός λαός! ∆εν γεννηθήκατε από παρθενογένεση!
∆εν κατάλαβα γιατί αυτό το νοµοσχέδιο δεν σας αρέσει. Πείτε
µου ποια άρθρα δεν ψηφίζετε. Άκουσα τους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ και ρωτούσα και τον εισηγητή «ποιο ψηφίζετε, αυτό;»
και µου απαντούσαν «ναι», «το άλλο;» «ναι». Τρία, τέσσερα
άρθρα είναι από τα τριάντα έξι άρθρα που δεν ψηφίζετε. Τι δεν
σας αρέσει στο νοµοσχέδιο; Και στέκεστε σε ένα άρθρο. Εκεί
επικεντρώσατε όλη σας την αντιπολιτευτική διάθεση, γιατί δεν
έχετε τίποτα άλλο να κάνετε, γιατί δεν µπορείτε αλλιώς να το
κρίνετε, γιατί πράγµατι είναι φιλολαϊκό. Και είπε ο Κοινοβου-
λευτικός σας Εκπρόσωπος ότι είναι ψηφοθηρικό. Τι σηµαίνει ψη-
φοθηρικό; Άρα είναι καλό προς τους πολίτες, άρα ευνοεί τους
πολίτες. Αν αυτό είναι ψηφοθηρικό, ας είναι. Και µακάρι πολλά
τέτοια να φέρουµε και φέρνουµε από το 2004, που είµαστε Κυ-
βέρνηση, τέτοια νοµοσχέδια που ωφελούν το σύνολο των πολι-
τών.

Και, βεβαίως, θα κριθούµε από το σύνολο των πολιτών στο
τέλος της τετραετίας. Και µε αυτά τα νοµοσχέδια θα µας ξανα-
στείλει στην Κυβέρνηση και θα µας εµπιστευτεί πάλι. Απεναντίας
εσάς δεν θα σας εµπιστευθεί µε τέτοια διάθεση ισοπεδωτική
που έχετε στην κριτική.

Μιλήσατε για σκάνδαλα και για διαφάνεια. Ποια διαφάνεια;
Τώρα τη θυµηθήκατε; Όταν αλλοιώνατε το φρόνηµα του ελλη-
νικού λαού µε τις ελληνοποιήσεις; Όταν αλλοιώνατε την από-
φαση του ελληνικού λαού µε τις ελληνοποιήσεις; Σας το φέραµε
εδώ και δεν δεχτήκατε να γίνει εξεταστική των πραγµάτων επι-
τροπή. Ήταν µικρό ζήτηµα; Ήταν λίγο; ∆εν σας ακούµπαγε;
Αλλά τι έδειχνε και τότε και σήµερα; Τότε έδειχνε το γάντζωµα
που είχατε πάνω στην εξουσία, την καρέκλα που είχατε καθίσει
βαθιά και δεν σας ενδιέφερε τίποτα.

Σήµερα τι δείχνει η αντιπολιτευτική σας κριτική; Ξανά µε βου-
λιµία αυτή την καρέκλα αποζητάτε. Σας τη στέρησε για πολλά
χρόνια και θα σας τη στερήσει για πολλά ακόµη χρόνια ο ελλη-
νικός λαός. Γνωρίζει µε ποιους έχει να κάνει. ∆εν µπορεί να είστε
χθες άλλοι και σήµερα άλλοι. Και ιατρικώς ακόµη, που είναι πολ-
λοί γιατροί εδώ. Η ψυχολογία σας είναι αυτή, κύριοι συνάδελφοι.
∆εν µπορεί να αλλάξει. Όσο και να προσποιήστε σήµερα δεν
µπορεί να αλλάξει αυτή η ψυχολογία σας.

Έρχεστε και κατηγορείτε την τροπολογία άρθρο που φέραµε
για τη ρύθµιση των νοσοκοµείων. ∆εν έχουν περάσει δυο µήνες
που πηγαίνατε µαζί µε τους προµηθευτές και κλαίγατε µαζί τους
στα νοσοκοµεία που είχαν πάει να αποσύρουν…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Είναι δυνατόν να τα λέτε αυτά!
Τα φορτηγά που έπαιρναν πίσω τα φάρµακα τα είδατε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Σκουλάκη, µε
ποιο δικαίωµα µιλάτε τώρα; ∆εν έχετε το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τα φορτηγά που έπαιρναν πίσω
τα φάρµακα τα είδατε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: ∆εν πειράζει, κύριε Πρόεδρε.
Μαζί, λοιπόν, µε τους προµηθευτές που πήγαν να αποσύρουν

τις παρακαταθήκες που υπήρχαν στα νοσοκοµεία. Και τότε λέ-
γατε «πού είναι η Κυβέρνηση να τους πληρώσει;».

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: ∆εν λέγαµε αυτό…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Βεβαίως αυτό λέγατε.
Είχατε αφήσει µήπως κανένα διπλογραφικό σύστηµα; Είχαµε

ποτέ προϋπολογισµό νοσοκοµείων που δεν ξέρω; Τι υποδοµές
είχατε; Τι είχατε δηµιουργήσει και το χαλάσαµε; Για να συνεν-
νοηθούµε. Για να τα θυµηθούµε, που είστε σήµερα εδώ αρκετοί
παλιοί συνάδελφοι.

(∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Αντέχω στις διακοπές. Και όταν λες αλήθεια αντέχεις πάντα.
∆εν λέω, όπως και η Κυβέρνηση, ότι είναι το καλύτερο να ρυθ-

µίζουµε -και να βρισκόµαστε σε αυτή τη θέση- µε τέτοιες τρο-
πολογίες τα χρέη στα νοσοκοµεία. ∆εν µπορούσαµε να κάνουµε
αλλιώς. Βλέπετε εµείς θέλουµε να είµαστε και σύννοµη µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση. Βεβαίως δεν µπορούµε και λόγω της αντα-
γωνιστικότητας πρέπει να το νοµοθετήσουµε. Αυτή είναι η δια-
φορά των προηγούµενων διατάξεων που εσείς είχατε µε τους
νόµους που είχατε φέρει και ψηφίσει τότε και το άρθρο 1 και το
άρθρο 3 του ν. 2955. Και τότε εσείς είχατε κρατήσει µόνο την
εξαίρεση από το νόµο που είχε φέρει ο έντιµος πράγµατι και το
λέω µε δυνατή και στεντόρεια φωνή, Παπαδόπουλος. Όµως,
κρατήσατε το άρθρο 7, την εξαίρεση, την οποία κάνατε κανόνα.
Και έρχεστε και µας λέτε, γιατί; Βεβαίως φέραµε νόµο. ∆εν λει-
τούργησε ακόµη κι αυτό να το δεχτώ. Όµως, τελειώνει εδώ.
Υπάρχει το νοµοθετικό πλαίσιο. Υπάρχει η πολιτική βούληση. Τε-
λειώνουµε εδώ.

Να αφήσουµε τα νοσοκοµεία χωρίς τα αναγκαία υλικά; Αυτό
επιζητάτε; Γιατί ξέρετε, εκεί θέλετε να επενδύσετε. Πάνω στη
µιζέρια θέλετε να επενδύσετε πολιτικά, για να λέτε ότι δεν έχει
το νοσοκοµείο γάζες, δεν έχει σύριγγες, δεν έχει αναλώσιµα
υλικά, δεν έχει ορθοπεδικά υλικά. Ε, αυτή τη χάρη δεν θα σας
την κάνουµε. Είµαστε υπεύθυνη Κυβέρνηση, αντιµετωπίζουµε
υπεύθυνα όλα τα ζητήµατα και το είδατε.

Και σε ό,τι αφορά τη συνείδησή µας, εµείς δεν τον εκχωρή-
σαµε ποτέ στο κόµµα. Την έχουµε εµείς, τη διατηρούµε εµείς
και τη χειριζόµαστε εµείς αξιοποιώντας και το άρθρο του Συ-
ντάγµατος και την επιταγή του ελληνικού λαού που µας θέλει
να είµαστε ελεύθεροι και µε τη συνείδησή µας. Και έτσι ψηφί-
ζουµε και το έχουµε αποδείξει.

8706 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Εσείς σκεφθείτε τι σηµαίνει πειθαρχία, την ξέρετε πολύ καλά,
την έχετε βιώσει πολύ καλά, τη γνωρίζετε και εγώ ως παλιός κοι-
νοβουλευτικός πολλές φορές σας είδα και ειλικρινά λυπόµουν
γιατί είχατε αυτή την πολιτική επιλογή. Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ζη-

τήσει ο Πρόεδρος κ. Κακλαµάνης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν κατάλαβα

προς τι οι κραυγές του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου της
Νέας ∆ηµοκρατίας από το Βήµα για το παρελθόν; Για το πα-
ρελθόν και το παρόν και το µέλλον το ΠΑΣΟΚ έχει προκαλέσει
επανειληµµένως µε προτάσεις του σ’ αυτήν την Αίθουσα τον
Πρωθυπουργό. Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κατέθεσε συγκεκριµέ-
νες στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας προτάσεις και σήµερα το
απόγευµα για την υπόθεση «SIEMENS» αυτοί που θα µείνουν
εδώ και θα αποφασίσουν να γίνει σε βάθος διερεύνηση της υπό-
θεσης προφανώς θέλουν να ξεκαθαριστούν οι ευθύνες οποιου-
δήποτε είτε από το παρελθόν και από το παρόν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Εδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Αυτοί οι οποίοι θα φύγουν, όπως έφυγαν στην περίπτωση του
Βατοπεδίου, όπως ψήφισαν προχθές µε τον τρόπο που γελοιο-
ποιεί ολόκληρο το Κοινοβούλιο, προφανώς θέλουν µόνο να
κραυγάζουν, να κατηγορούν χωρίς να είναι σε θέση να αποδεί-
ξουν τις κατηγορίες τους.

Ο κ. Καραµανλής, πράγµατι κατέθετε κάθε εβδοµάδα και µια,
δυο προτάσεις για τη συγκρότηση εξεταστικών επιτροπών. Τις
πλείστες όχι µόνο το ΠΑΣΟΚ αλλά και τα µικρότερα κόµµατα
τότε τις απέρριπταν. Η Νέα ∆ηµοκρατία και ο κ. Καραµανλής,
µετά το 2004 είχε την πλειοψηφία σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα και
αν πίστευε όλα αυτά τα οποία κατήγγειλε, όφειλε να συγκροτή-
σει αυτές τις εξεταστικές επιτροπές. Προφανώς, δεν τα πίστευε
ή κατηγορούσε χωρίς να είναι σε θέση να τεκµηριώσει τις κα-
τηγορίες του.

Άλλη είναι η τακτική του ΠΑΣΟΚ. Το ΠΑΣΟΚ δεν κατηγορεί
γενικώς και αθρόως ολόκληρη την παράταξη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. ∆εν φταίει ο κόσµος που εξαπατήθηκε πολιτικά και ψή-
φισε τη Νέα ∆ηµοκρατία. Φταίει η ηγεσία της, φταίει ο ίδιος ο κ.
Καραµανλής. Έχω πει επανειληµµένως ότι η υπόθεση Παυλίδη
είναι η «ουρά του γαϊδάρου». Ο «γάιδαρος» περιφέρεται γύρω
από το Μέγαρο Μαξίµου. Ο κ. Καραµανλής προφασίζεται ότι
δεν τον βλέπει, ούτε οι συνεργάτες του. Ούτε, ο ίδιος, ούτε οι
συνεργάτες του που πήγαιναν στο Άγιο Όρος, και συναγελάζο-
νταν µε τους διάφορους Εφραίµ.

Το ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, δεν κατηγορεί αορίστως, ούτε γενικώς και
αθρόως, αλλά συγκεκριµένα πρόσωπα και για συγκεκριµένες
πράξεις. Γι’ αυτό συνεπές προς αυτήν την γραµµή του, δεν θα
περιοριστεί στα αιτήµατά του για τη συγκρότηση εξεταστικών ή
επιτροπών προκαταρκτικής εξέτασης της ευρύτατης αυτής λε-
ηλασίας που ποικιλοτρόπως, όχι µόνο µε νοµοθετικές ρυθµίσεις
αλλά και µε διοικητικές πράξεις, µιας διοίκησης που έχει αλωθεί
από το κόµµα, συντελείται επί των ηµερών του «σεµνού και τα-
πεινού» κ. Καραµανλή. Αλλά από την εποµένη των εθνικών εκλο-
γών, όποτε και αν γίνουν αυτές, έχει δεσµευθεί το ΠΑΣΟΚ, έχει
δεσµευθεί ο Πρόεδρός µας, Γιώργος Παπανδρέου, ότι θα συ-
γκροτηθούν από την πλειοψηφία της Βουλής όχι για να εκδικη-
θούµε πολιτικούς αντιπάλους αλλά –άλλωστε τα πλείστα θα
έχουν παραγραφεί- για να καταδειχθούν ευθύνες και όσοι ατο-
µικώς τις φέρουν και κυρίως για να θεσµοθετήσουµε διαδικα-
σίες ώστε ο ελληνικός λαός να µη φοβάται ότι στο µέλλον θα
συνεχιστεί αυτό που ζει πέντε χρόνια, η σεµνή και ταπεινή Κυ-
βέρνηση, να έχει αποβάλει κάθε χαλινό ήθους, κάθε χαλινό σε-
βασµού και της συνταγµατικής και της κοινής νοµιµότητας.

Και ο Κανονισµός µας, κύριε Πρόεδρε, διότι τα µέσα ενηµέ-
ρωσης δεν είναι υποχρεωµένα να γνωρίζουν απ’ αρχής µέχρι τέ-
λους τις διατάξεις, τις παραγράφους του Κανονισµού µας,
προβλέπει και για την περίπτωση της παραγραφής, διότι ελέ-
χθη και αυτό τότε από τη Νέα ∆ηµοκρατία, αν και δεν ίσχυε ότι
η υπόθεση Χρηµατιστηρίου έχει παραγραφεί. ∆εν είχε παρα-
γραφεί διότι και τον Απρίλιο του 2000 συνετελούντο πράξεις στο

Χρηµατιστήριο. Άρα, αν πίστευαν αυτά που κατήγγειλαν και δεν
αφορούσαν τους «Λαναράδες» και άλλους παράγοντες της κυ-
βερνητικής παράταξης, θα προχωρούσαν στη σύσταση της εξε-
ταστικής επιτροπής και για το Χρηµατιστήριο και για οτιδήποτε
άλλο, όπως και για την «SIEMENS» τώρα. Αγγίζει η «SIEMENS»
και αγγίζει βαθιά τη Νέα ∆ηµοκρατία, κύριε Υπουργέ. Γι’ αυτό
και ο κ. Ζαγοριανός και ο κ. Αθανασίου, όπως προκύπτει από
την κατάθεση που τους έδωσε ο περίφηµος Σίκατσεκ, τον ρω-
τούν µόνο µέχρι το 2004. Εκείνος θέλει να τους πει για το 2004
µέχρι και τις εκλογές του 2007 και εκείνοι επιµένουν να τον ρω-
τούν µόνο µέχρι το 2004, κύριε Αδρακτά, για να δείτε και αυτά
τα ζητήµατα τα οποία εµείς θέτουµε εδώ -όχι, βέβαια, για τη συ-
ντριπτική πλειονότητα των Ελλήνων δικαστικών λειτουργών, που
είναι πιστοί στο καθήκον τους- αλλά για ένα µηχανισµό που ξε-
κινάει από τον Άρειο Πάγο και εξευτελίζει και την ίδια τη δικαι-
οσύνη και κάθε αίσθηµα δικαίου στον απλό πολίτη.

Ο Κανονισµός µας, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, λέγει και αν έχει
επέλθει παραγραφή, και αν για οποιονδήποτε λόγο έχει στα-
µατήσει οποιαδήποτε διαδικασία διερεύνησης υποθέσεων ευ-
θύνης Υπουργών, µπορούν και εξεταστικές επιτροπές να
συγκροτηθούν, ανεξαρτήτως του αν θα διερευνηθούν ποινικές
ή όχι ευθύνες, αλλά και οι ίδιοι οι θιγόµενοι εάν είναι καθαροί και
ξάστεροι µπορούν να ζητήσουν να συγκροτηθεί ανεξάρτητη επι-
τροπή και από δικαστές η οποία θα διερευνήσει και θα απο-
φανθεί και θα τους αποκαταστήσει αν αδικούνται.

Αλλά θυµάµαι τώρα εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τον
κ. Μητσοτάκη. Όταν ο Ανδρέας Παπανδρέου αποφάσισε να
σταµατήσει πλέον αυτή, που σωστά την είχαµε ονοµάσει εµείς
το 1989, ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής –το ότι ήταν ποινι-
κοποίηση, απεδείχθη ότι και στο Ειδικό ∆ικαστήριο µε τον κ.
Κόκκινο, διορισµένο Πρόεδρο του Αρείου Πάγου µετά την
άσκηση της κατηγορίας κατά του Ανδρέα Παπανδρέου, δηλαδή
προήδρευσε, παρά τη ρητή διάταξη του Συντάγµατος, του Ει-
δικού ∆ικαστηρίου, και εκεί πανηγυρικά κηρύχθηκε αθώος ο Αν-
δρέας Παπανδρέου- είπε το 1995 ο Ανδρέας Παπανδρέου, παρ’
όλο ότι τεκµηριώθηκε και η ιστορία της «ΑΓΕΤ-ΗΡΑΚΛΗΣ» και
των τηλεφωνικών υποκλοπών και παρέπεµψε η Βουλή τον κ. Μη-
τσοτάκη και τους συνεργούς του, εζήτησε στο Ειδικό ∆ικαστή-
ριο ο Ανδρέας Παπανδρέου να ανασταλεί η δίωξη. ∆εν άκουσα,
κύριε Πρόεδρε, τόσα χρόνια τη Νέα ∆ηµοκρατία και τον ίδιο τον
κ. Μητσοτάκη, που έλεγε εδώ µέσα ότι τάχα δεν δέχεται να ανα-
σταλεί η δίωξή του και ότι θα κινήσει τη διαδικασία, δεν είδα να
κινείται αυτή η διαδικασία ανάκλησης της αναστολής.

Η σκανδαλολογία, κύριε Πρόεδρε –και κλείνω µε αυτό- και
επειδή είστε παλιός εδώ πέρα το ξέρετε πάρα πολύ καλά, ξεκί-
νησε αρχές του φθινοπώρου του 1985 όταν ο αείµνηστος Ευ-
άγγελος Αβέρωφ απήλθε της ηγεσίας της Νέας ∆ηµοκρατίας
και επελέγη ως αντι-Ανδρέας ο κ. Μητσοτάκης. Και είχαµε επί
µία τετραετία για υπαρκτές, σηµαντικές ή και ασήµαντες υπο-
θέσεις µια συνεχή σκανδαλολογία.

Ο Ανδρέας Παπανδρέου σταµάτησε αυτό το συνεχές κορδόνι.
Το εάν αρχίσατε ξανά εσείς τώρα, ουσιαστικά, διότι πέντε ολό-
κληρα χρόνια δεν κάνατε τίποτα απολύτως για να έρχεστε τώρα
εν όψει εκλογών φανταζόµενοι ότι αν δείξετε στο λαό όπως κά-
νατε µε τους περίφηµους «κουµπάρους» σας µε χειροπέδες κά-
ποια πρώην στελέχη του ΠΑΣΟΚ, ο ελληνικός λαός θα είναι τόσο
αφελής, ώστε να ξεχάσει τι έχετε σωρεύσει επί πέντε ολόκληρα
χρόνια και να σας δώσει τη δυνατότητα να ξανακυβερνήσετε.

Κύριε Πρόεδρε, η ρύθµιση του άρθρου 36 είναι χαρακτηρι-
στική της πολιτικής που εφαρµόστηκε στο Υπουργείο Υγείας. Ο
πρώτος Υπουργός καταργεί τη λίστα φαρµάκων και δεν αισθά-
νεται την ανάγκη να δώσει εξηγήσεις για τις εκλογικές δαπάνες
που κατέβαλαν φαρµακευτικές εταιρείες που επωφελήθηκαν
από την κατάργηση της λίστας. Έρχεται ο άλλος Υπουργός και
λέει όπως διάβασε τώρα ο κ. Πάγκαλος στο σχετικό έγγραφο
από το 2006 ότι είναι παράνοµες αυτές οι διαδικασίες. Και έρ-
χεται τώρα ο ίδιος Υπουργός και λέει, αυτές οι παράνοµες πρά-
ξεις «θεωρούνται νόµιµες». Η δαπάνη των φαρµάκων έφθασε
από 497.000 ευρώ που ήταν όταν ήµουν εγώ Υπουργός Υγείας,
τα 9.000.182.000 ευρώ. Ποιοι τρώνε όλα αυτά τα λεφτά; Οι φαρ-
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µακευτικές εταιρείες νοµίζετε µόνο; Αυτό πρέπει να το διερευ-
νήσουµε, κύριε Πρόεδρε. Και το ζήτηµα δεν είναι απλώς αν ψη-
φίζουµε ή όχι µία διάταξη αλλά τι γίνεται µε όλον αυτόν τον εσµό
των διαφόρων τραστ. ∆ιότι και στα αυτοκίνητα χρηµατοδοτούµε
βιοµηχανίες γερµανικές, γαλλικές. Αυτή είναι ουσιαστικά η ρύθ-
µιση για τη µείωση του τέλους ταξινόµησης. Πού πάνε αυτά τα
λεφτά; Πάνε στις χώρες που έχουν αυτοκινητοβιοµηχανίες. Σε
άλλους τοµείς άµεσης ανάγκης, για να κινηθεί η αγορά, επειδή
αφορούν µικροµεσαίους και όχι οργανωµένες οµάδες πίεσης,
ισχυρά lobbies, εκεί δεν κάνετε τίποτα. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι οκτώ µαθητές και µα-
θήτριες και επτά συνοδοί-δάσκαλοι από το 25ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Βόλου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και ιδιαίτερα εγώ προσωπικά, η
Ροδούλα Ζήση, ο Κώστας Καρτάλης που είµαστε Βουλευτές
Μαγνησίας.

Συγγνώµη, ξέχασα και τον κ. Γκατζή επειδή είναι λίγο αρι-
στερά!

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τους ευχόµαστε καλή επιστροφή στην όµορφη πόλη µας.
∆εν νοµίζω ότι έχει κάποιος αντίρρηση ότι είναι η οµορφό-

τερη πόλη της Ελλάδος.
Ο κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θεωρώ πολύ θετικό το γεγονός

ότι η Κυβέρνηση διά του κυρίου Υφυπουργού, απέσυρε αυτήν τη
σκανδαλώδη και αµαρτωλή διάταξη για το 2% όσον αφορά τις
επιχειρήσεις Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης. Είναι µία διάταξη η
οποία παρατεινόταν διαχρονικώς και δηµιουργούσε νοσηρές κα-
ταστάσεις συνολικότερα στο δηµόσιο βίο της χώρας.

Βεβαίως, ο κύριος Υφυπουργός µας είπε ότι απέσυρε τη διά-
ταξη διότι δεν είχε τη συναίνεση της Αντιπολίτευσης. Έλεος,
κύριε Υφυπουργέ! Μακάρι να είχατε την ευαισθησία όπου δεν
έχετε τη συναίνεση της Αντιπολίτευσης να προχωρείτε σε τέ-
τοιου είδους θετικές πράξεις. Αποσύρατε τη διάταξη επειδή
υπήρξε µία αντίδραση γενναία, θα έλεγα, θετική εκ µέρους Βου-
λευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό το χαιρετίζω όχι ως ανταρ-
σία, αλλά ως θετικό γεγονός. Μακάρι η ίδια αντίδραση να
εµφανιζόταν προχθές όταν ψηφίζαµε για την υπόθεση του κ.
Παυλίδη.

Θα έλεγα και το εξής, που δεν νοµίζω ότι είναι αφελές ερώ-
τηµα: Καλά αποσύρατε για τους λόγους που λέµε εµείς αυτή τη
διάταξη. ∆εν µας λέτε όµως, κύριε Υφυπουργέ, αναγκαστήκατε
να το κάνετε; Θεωρείτε τη διάταξη θετική; Έπρεπε να περάσει
αυτή η διάταξη; Έπρεπε να ψηφιστεί αυτή η τροπολογία αλλά
υποχρεωθήκατε γιατί δεν µπορούσατε να κάνετε αλλιώς; Νο-
µίζω ότι σ’ αυτό το θέµα οφείλετε µία απάντηση, γιατί είναι πολύ
σοβαρό.

Θα σας καλέσω, επειδή δεν υπήρχε συναίνεση και σε άλλες
τροπολογίες, να αποσύρετε την τροπολογία για τα νοσοκοµεία
και για τη νοµιµοποίηση συµβάσεων και προµηθειών, διότι και
αυτή η τροπολογία είναι εξίσου αµαρτωλή και σκανδαλώδης.
Θα έλεγα ακόµη ότι πρέπει να αποσύρετε και την τροπολογία
που αφορά τον «Αναπτυξιακό Οργανισµό της Εκκλησίας ΑΕ»
διότι και αυτή είναι σκανδαλώδης και αντιµετωπίζει την αντί-
δραση των κοµµάτων της Αριστεράς.

Γι’ αυτές τις τροπολογίες πρέπει να υπάρξουν ονοµαστικές
ψηφοφορίες. Εµείς το προτείνουµε, αλλά δεν έχουµε τη δυνα-
τότητα αριθµητικά να προκαλέσουµε ως κόµµα ονοµαστική ψη-
φοφορία. Είµαστε έτοιµοι να συµβάλουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατ’ αρχάς, θέλω να σταθώ στην τρο-
πολογία όπου ο Υπουργός απέσυρε την παράγραφο για το 2%
από τα ακαθάριστα έσοδα των ραδιοτηλεοπτικών επιχειρήσεων.

Καλά κάνατε και την αποσύρατε. Αλλά γιατί δεν επαναφέρετε
τη φορολόγηση από τα έσοδα που έχουν τα ραδιοτηλεοπτικά
µέσα από τις διαφηµίσεις που ήταν 30%. Το ΠΑΣΟΚ κατάργησε
το 10% και το µείωσε στο 20%. Εσείς το µειώσατε τελείως.
Αυτά, κύριε Πρόεδρε, για τα µεγάλα κανάλια είναι έσοδα
100.000.000 ετησίως. Έτσι είχαν κοστολογηθεί όταν καταργή-
θηκε αυτή η φορολόγηση. Εµείς επαναφέρουµε αυτήν την πρό-
ταση.

∆εύτερον, επειδή ορισµένες εφηµερίδες θέλησαν να συκο-
φαντήσουν το ΚΚΕ λέγοντας ότι το ΚΚΕ σε αυτή τη διάταξη δεν
τοποθετήθηκε. Εµείς και τοποθετηθήκαµε και καταγγείλαµε και
επαναφέρουµε αυτά που λέµε σήµερα.

Τελικά όλοι οι στόχοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στά-
θηκαν στα νοσοκοµεία µε τη ρύθµιση που γίνεται. Και έχουν
δίκιο και συµφωνούµε και εµείς ότι δεν είναι νόµιµες αυτές οι
διαδικασίες και ότι τελικά έρχεται αυτή η διάταξη να νοµιµοποι-
ήσει αποφάσεις οι οποίες είχαν παρθεί παράνοµα ή, εν πάση πε-
ριπτώσει, έγιναν οι προµήθειες χωρίς να ακολουθηθεί η νόµιµη
διαδικασία.

Είναι ένα µεγάλο πρόβληµα. Είναι σκάνδαλο.
Όµως, θα ήθελα να πω ότι δεν είναι µόνο αυτά τα σκάνδαλα.

Παραδείγµατος χάριν, το ότι χαρίζουµε στις εφοπλιστικές εται-
ρείες όλα τα έσοδα που έχουν από µετοχές, δεν είναι σκάνδαλο;
Τελικά µε το άρθρο 8 διατηρείτε τη φορολόγηση που ίσχυε
µέχρι σήµερα µε τη παράταση που υπήρχε –αφαιρείτε τη φο-
ρολόγηση, το ΦΠΑ κλπ- στα σκάφη αναψυχής και στα αερο-
πλάνα που νοικιάζουν ιδιώτες.

∆εν είναι, κύριε Υπουργέ, µικρό το ποσοστό που θα πληρώ-
νουν αυτοί οι µικροκαρχαρίες, όταν ενοικιάζουν κρουαζιερό-
πλοια; ∆εν είναι µικρό το ποσοστό όταν ενοικιάζουν αεροπλάνα
για να κάνουν τις δικές τους βόλτες κ.λπ.; ∆εν είναι ελάχιστο το
ποσοστό κι αυτό το αφαιρείτε από το δηµόσιο έσοδο;

Αυτό το ψηφίζει και το ΠΑΣΟΚ. ∆εν είδα ποτέ να αντισταθεί.
Επί τη ευκαιρία να πω ότι κανένας από τους οµιλητές σας –γιατί
εγώ δεν έχω φύγει καθόλου από εδώ κι αν υπάρχει κανένας που
το είπε, να µας ενηµερώσει- δεν τοποθετήθηκε για το 2%...

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ο κ. Πάγκαλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ο κύριος Πάγκαλος µετά την κατάρ-

γηση...
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Μα, είναι για αύριο.
(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, µα όλοι τοποθετηθήκαµε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Γκατζή, στο Προ-

εδρείο απευθυνθείτε. Μην απευθύνεστε στους Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ γι’ αυτό βλέπετε ότι είναι τοποθετηµένες οι θέσεις έτσι,
δεν είναι λοξά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
πω λίγα λόγια για το άρθρο που αφορά την Αστυνοµία…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τι λόγια; Είστε εκτός
χρόνου…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Για σταθείτε, κύριε Πρόεδρε. Μα, είµαι
µόνος που µιλάω από το ΚΚΕ. Θα µου στερήσετε και το λόγο;
Σας παρακαλώ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τι να κάνουµε! Θα µι-
λήσετε περισσότερο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Τον δικαιούµαι; Άµα τον δικαιούµαι,
γιατί µου τον στερείτε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, υποβάλαµε παρά-
κληση. Αρχίζουµε πάλι συνεδρίαση στις έξι η ώρα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Εντάξει, δεν έκανα δεκτή την παρά-
κλησή σας. Τι να κάνουµε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Υπάρχουν όρια αντο-
χής των συνεργατών, του Προεδρείου …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έκανα δεκτή την
παράκλησή σας, αλλά ούτε και εσείς κάνετε δεκτή τη δική µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Λοιπόν, συνεχίστε.
Μπορείτε να τα πείτε σύντοµα. Εµπειρία έχω κι εγώ στη

Βουλή και µπορώ να εκτιµήσω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Λέω, λοιπόν, για την Αστυνοµία ότι το

άρθρο αυτό ενισχύει ουσιαστικά τους κατασταλτικούς µηχανι-
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σµούς που έχουν σαν µόνο στόχο, σκοπό και λειτουργία να κτυ-
πούν το λαϊκό κίνηµα, όταν διαµαρτύρεται ενάντια στις αντιλαϊ-
κές πολιτικές. Γιατί δεν το δίνετε και στους άλλους; Γιατί δεν
ακούτε την πρόταση έστω της Οµοσπονδίας που ζητάει βασικό
µισθό 1.350 ευρώ -1.400 ευρώ λέµε εµείς, δεν θα τα χαλάσουµε
εκεί- ούτως ώστε να φύγει κάθε ιδιαίτερη µεταχείριση που θέ-
λετε να επιβάλετε εσείς και να θεσµοθετήσετε και την επικινδυ-
νότητα της εργασίας τους.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να σταθώ λίγο στα σκάνδαλα
που µιλάνε και τα δύο κόµµατα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τι σχέση έχουν τα
σκάνδαλα µε το νοµοσχέδιο;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, βεβαίως είναι σκάν-
δαλα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, δεν µπορώ να πα-
ρακολουθώ ως θεατής. ∆εν αντέχω άλλο ως Προεδρεύων. Ό,τι
και να µιλάµε, βάζετε τα σκάνδαλα µέσα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Γιατί δεν το είπατε πιο µπροστά και το
λέτε σε µένα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τώρα προεδρεύω. Τι
να κάνουµε!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Όχι, προεδρεύατε κι όταν µιλούσε ο κ.
Κακλαµάνης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Πείτε για τα σκάνδαλα
για να χαρεί ο ελληνικός λαός…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Μα, σας παρακαλώ, θα τελείωνα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): …για να δείξουµε ποιοι

είµαστε στη Βουλή των Ελλήνων!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Μα, θα τελείωνα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, συνεχίστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Προσφυγή στη δικαιοσύνη, προσφυγή

στη δικαιοσύνη… και τα δύο κόµµατα. Ποια δικαιοσύνη; ∆εν
είναι διορισµένη η δικαιοσύνη; ∆εν την έχει διορίσει η Νέα ∆η-
µοκρατία; ∆εν τη διορίζατε εσείς, προηγούµενα;

Άκουσα τον κ. Παπανδρέου όταν τον ρώτησαν «πώς θα εκλέ-
γετε εσείς την ηγεσία της δικαιοσύνης» και απάντησε «η Βουλή».
Ποια Βουλή; Η Πλειοψηφία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Με αυξηµένη πλειοψηφία. Συµφω-
νείτε και εσείς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Είπε η Πλειοψηφία. Γιατί δεν κάνετε
δεκτό το αίτηµα των δικαστικών που λένε δια αντιπροσώπων των
ίδιων;

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ, κύριε Γκατζή. Έχετε δικαίωµα να πάρετε το χρόνο που
σας αναλογεί, αλλά υπάρχουν και περιθώρια αντοχής των συ-
νεργατών, του Προεδρείου. Έχετε δικαίωµα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν µπορείτε να µας στερείτε και το
λόγο. Για όνοµα του Θεού!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν αφαιρούµε το
λόγο. Παράκληση υποβάλλουµε για να εξαντλούµε τα περιθώ-
ρια των βιολογικών αντοχών.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν το κάνατε προηγουµένως, όµως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Αδρακτάς έχει το

λόγο το πολύ για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πήρα το λόγο ακούγοντας τον εκλεκτό και φίλο συνάδελφο

και πρώην Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Κακλαµάνη, να αναρω-
τιέται γιατί κραύγαζα, όταν οµιλούσα.

Έχετε ακούσει ποτέ τη φωνή σας; Ως φίλος και ως γιατρός
σάς λέω: λίγο πιο χαµηλά! Πέρασαν τα χρόνια…

ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, υπόδειξη κάνει τώρα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Καλά, φιλοφρόνηση

είναι. ∆εν είναι ιατρική παρατήρηση.
Κύριε Αδρακτά ο κ. Κακλαµάνης από τότε που ήταν νέος Βου-

λευτής στον ίδιο τόνο µιλούσε και φαίνεται ότι έχει αντοχές, οι
οποίες είναι αξεπέραστες.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω
στον κ. Αδρακτά, ότι εγώ ανήκω στην κατηγορία εκείνων που
µεγαλώνουν, αλλά πιστεύουν ότι γερνάνε όσοι το θέλουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Σωστό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και λυπάµαι γιατί εδώ µέσα

συναντώ νέους στην ηλικία που έχουν γεράσει πριν από την ώρα
τους.

Λοιπόν, να µη σε γράψω σ’ αυτήν τη λίστα! Έτσι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Κακλαµάνης έχει

δικαίωµα και χρόνο να χρησιµοποιεί και τόνο. Εκείνος επιλέγει.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Απόλυτα συµφωνώ. Αυτό ήταν άλ-

λωστε και το πνεύµα που µίλησα, γι’ αυτό και δεν αντέδρασε.
Όµως πρέπει να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι πήγατε πολύ πίσω

στο παρελθόν και φέρατε στη µνήµη όλων µας στιγµές που
έχουν καταγραφεί πλέον στην ιστορία και κάνατε αναφορά σε
πρώην Αρχηγούς των κοµµάτων, πρώην Πρωθυπουργούς που
θεωρώ ότι δεν είναι δόκιµο, όταν γνωρίζουµε την ιστορία του
Κώστα Μητσοτάκη ως πολιτικού, ως Πρωθυπουργού…

(Θόρυβος-∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ένα λεπτό, κύριε Αδρα-

κτά.
Ακούστε λίγο. Το να γελάτε όταν αναφέρεται στον Πρωθυ-

πουργό της Ελλάδας δεν είναι πρέπον κοινοβουλευτικά. Είναι
ασέβεια.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ. ∆εν επιτρέπεται να γελάτε. ∆ιετέ-
λεσε Πρωθυπουργός της χώρας, εκλεγµένος δηµοκρατικά. Υπη-
ρέτησε στο Κοινοβούλιο πενήντα χρόνια και θα παρακαλέσω
τους νεώτερους να είναι πιο προσεκτικοί.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο καθένας κρίνε-
ται. Πήρα το λόγο ακριβώς γι’ αυτό. Να πω ότι ο καθένας έχει
γράψει ιστορία σ’ αυτή την Αίθουσα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ: Βεβαίως. Και εκτός Βουλής!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Και ο πρώην Πρωθυπουργός, ο

Κώστας Μητσοτάκης έγραψε τη δική του ιστορία και την έγραψε
πολύ καλά µε θάρρος, µε υπευθυνότητα και ευθύνη. Και ό,τι είχε
να πει το έλεγε και το λέει δηµοσίως. Και το ξέρετε καλά, κύριοι
συνάδελφοι, όσοι τον ενθυµείστε, ότι ήταν ο καλύτερος κοινο-
βουλευτικός, ο οποίος είχε τις περισσότερες ώρες µέσα εδώ...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώστε, κύριε
Αδρακτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Σε ό,τι αφορά όλα τα άλλα που
είπατε, κύριε Πρόεδρε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αφήστε τα άλλα τώρα,
δεν πειράζει. Θα τα πούµε αύριο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Μα, δεν µε αφήσατε να πω. Ένα
λεπτό...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, τι να σας αφήσω,
εκτός νοµοσχεδίου µιλάτε και εσείς.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Μα, έβαλε ζητήµατα για τα φάρ-
µακα και για πολλά άλλα θέµατα. Να γίνει µία επερώτηση για να
τα απαντήσουµε αυτά. Να πούµε για τα φάρµακα πού έχουν
φτάσει, να πούµε για ποιο λόγο έχουν φτάσει εκεί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Απευθυνθείτε στο Προ-
εδρείο, κύριε Αδρακτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: …να πούµε για τις µίζες, να δούµε
τους γιατρούς, να τα πούµε όλα, κύριε Πρόεδρε.

Κάντε µία επερώτηση τέτοια για να τη συζητήσουµε και όχι
µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο που θέλετε να το θολώσουµε γιατί
έχει τόσες θετικές διατάξεις σε όφελος πολλών και όχι λίγων.
Ελάτε, λοιπόν, να συζητήσουµε έτσι …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Απευθυνθείτε στο Προ-
εδρείο, κύριε Αδρακτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Μαζί µε όλα τα ζητήµατα που βά-
ζουµε, χάνει την ουσία το νοµοσχέδιο που πράγµατι κανένας
δεν µίλησε για το νοµοσχέδιο και για όλα τα άρθρα. Απάντησε
ο Υπουργός άρθρο-άρθρο.

Είδατε που είπε ο κ. Λαφαζάνης, γιατί το πήρε πίσω ο Υπουρ-
γός. ∆ηλαδή, είναι κακό που µέσα από το διάλογο επέλεξε ο
Υπουργός να πάρει ένα άρθρο πίσω; Αυτό δεν ζητάµε; Γι’ αυτό
δεν γίνεται η ζύµωση εδώ; Γι’ αυτό δεν συνεδριάζουµε; Καλώς
το πήρε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Απευθυνθείτε στο Προ-
εδρείο, µην κοιτάτε δεξιά σας.
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Καλώς το πήρε, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν λέω αν καλώς ή

κακώς το πήρε, αλλά να απευθύνεστε στο Προεδρείο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Απευθύνοµαι στο συνάδελφο που

λέει ότι αν είναι δική του πρωτοβουλία ή δεν είναι. Αυτό αντε-
λήφθη ότι έπρεπε να κάνει µέσα από τη συζήτηση που έγινε.
Συγχαρητήρια, καλώς και µπράβο. Μακάρι να το είχαν πάρει
πίσω από το ’80 κάποιοι άλλοι που το είχαν και του έδιναν πα-
ρατάσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Καλώς, κύριε Αδρακτά.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µία φράση

µόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει, κύριε Πρόε-

δρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εγώ δεν έκρινα την ιστορία

του κ. Μητσοτάκη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν είπε κανείς τέτοιο

πράγµα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είµαι αντίπαλός του πολιτικός

και θα τον κρίνουν προφανώς άλλοι, όχι εγώ.
Εγώ αναφέρθηκα σε µία συγκεκριµένη πολιτική, την οποία

ακολούθησε και ειδικότερα έµεινα στο σηµείο εκείνο που πι-
στεύω ότι και ο ίδιος θα έχει µετανιώσει σε ό,τι αφορά το θέµα
της εκκρεµότητας ακόµα στη Βουλή από το 1995, της αναστο-
λής δίωξής του για την υπόθεση «ΑΓΕΤ-ΗΡΑΚΛΗΣ» και των υπο-
κλοπών.

Εάν ο κ. Μητσοτάκης, όταν είχε πλειοψηφία η Νέα ∆ηµοκρα-
τία απέσυρε την απόφαση αυτής της Βουλής όπως είχε, ίσως
και ο ίδιος θα µπορούσε να αποδείξει ότι ήταν οι κατηγορίες
εναντίον του αβάσιµες.

Αυτό πιστεύω ότι πρέπει να γίνει κάποτε εδώ στη Βουλή. Να
συγκροτήσουµε εξεταστικές επιτροπές διότι αυτή η διάχυση ευ-
θυνών κυρίως από τη µια παράταξη στην άλλη και όχι σε συ-
γκεκριµένα πρόσωπα, δεν νοµίζω ότι ωφελεί τον τόπο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα πω κάτι, αν και η
θέση µου δεν το επιτρέπει. Χρειάζονται άραγε οι εξεταστικές
επιτροπές και οι προκαταρτικές εξετάσεις έτσι όπως λειτουρ-
γούµε; Και δεν πρέπει κάποια στιγµή, κύριε Πρόεδρε, να πάµε
µπροστά; Πού θα πάει αυτή η ιστορία από όλους µας, να κά-
νουµε αναδροµές και να δηλητηριάζουµε την πολιτική ζωή του
τόπου µε την σκανδαλολογία.

Εγώ σέβοµαι την εµπειρία σας, την προσφορά σας, γι’ αυτό
και απευθύνοµαι σε σας, κύριε Κακλαµάνη.

Ο κ. Καράογλου έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, στη σηµερινή κο-

πιαστική και πολύωρη κοινοβουλευτική διαδικασία είχαµε τη δυ-
νατότητα να ακούσουµε τους συναδέλφους, κυρίως της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, να αναφέρονται έτσι εµφαντικά και
µε πολύ µεγάλο στόµφο στις δυσµενείς προβλέψεις της εαρι-
νής έκθεσης της Επιτροπής Οικονοµικών και να προβλέπουν ως
νέες Κασσάνδρες µια σειρά δεινών τα οποία θα έρθουν για τον
τόπο.

Προφανώς, όµως, το είπα άλλωστε και χθες, οι κοµµατικές
παρωπίδες τις οποίες φοράνε, τις φοράνε πάρα πολύ στενά και
αυτό δεν τους δίνει τη δυνατότητα να κοιτάξουν ευρύτερα τα
προβλήµατα της παγκόσµιας οικονοµίας. Έτσι, λοιπόν, επικε-
ντρώνονται και αναφέρονται κατά κύριο λόγο στα προβλήµατα
της ελληνικής οικονοµίας που πράγµατι είναι υπαρκτά και πράγ-
µατι επιδεινώθηκαν σε σχέση µε την εξέλιξη της παγκόσµιας οι-
κονοµικής κατάστασης, αλλά δεν βλέπουν τι συµβαίνει στις
γειτονικές χώρες, στις υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Έτσι για παράδειγµα, αναφέρονται ότι η Ελλάδα έχει ένα
έλλειµµα της τάξης του 5%, όταν άλλες χώρες, βλέπε Ιρλανδία,
έχουν ελλείµµατα της τάξης του 12%, όταν η Ισπανία έχει έλ-
λειµµα της τάξης του 8,6%, όταν η Πορτογαλία έχει έλλειµµα
της τάξης του 6,5%.

Αναφέρονται στην ανεργία, ότι στην Ελλάδα λέει είναι πολύ
µεγάλη, ότι είναι 7,9%, όταν πάλι η Ισπανία έχει 20,5%, όταν η Ιρ-
λανδία έχει ανεργία 12,1% και µια σειρά άλλων δεικτών.

Είναι προφανέστατο λοιπόν, ότι, ναι, υπάρχουν προβλήµατα,

αλλά είναι προφανέστατο ότι τα προβλήµατα αυτά έχουν προ-
κύψει κατά κύριο λόγο από την παγκόσµια οικονοµική κρίση,
που βεβαίως είναι και κρίση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, βεβαίως
είναι και κρίση της χώρας µας.

Μεταξύ άλλων λοιπόν, ως νέες Κασσάνδρες, προβλέπουν µια
σειρά µέτρων που δήθεν η Κυβέρνηση θα πάρει µετά από τις
ευρωεκλογές, ξεχνώντας ότι η Κυβέρνηση του Κώστα Καρα-
µανλή όταν εκτιµούσε ότι πρέπει να ληφθούν µέτρα, δεν δεί-
λιασε, δεν δίστασε για το πολιτικό κόστος και ανακοίνωσε
συγκεκριµένα µέτρα.

Υπάρχει ένα ζήτηµα που αποδεικνύει το µένος που τρέφουν
κάποιοι συγκεκριµένοι συνάδελφοι σε βάρος συγκεκριµένων κα-
τηγοριών πολιτών. Ακούσαµε έτσι πρωτοφανείς χαρακτηρι-
σµούς και επιθέσεις σε συγκεκριµένες κατηγορίες πολιτών.
Ακούσαµε δηλαδή πολύ βαρείς χαρακτηρισµούς για τους επαγ-
γελµατίες αυτοκινητιστές, βλέπε ταξιτζήδες, οδηγούς φορτη-
γών δηµοσίας χρήσεως, βλέπε λεωφορειούχους των ΚΤΕΛ.

Επίσης, είδαµε το µένος κάποιων άλλων συναδέλφων σε
βάρος της Εκκλησίας, γιατί λέει θα συσταθεί η ανώνυµη εται-
ρεία, Αναπτυξιακός Οργανισµός Εκκλησίας Ελλάδος, για να
είναι δικαιούχος των προγραµµάτων του ΕΣΠΑ, κάτι που άλλω-
στε στο παρελθόν έχει γίνει κατά κόρον µε αντίστοιχες εταιρείες
που είχε η εκκλησία για τα τρία προηγούµενα κοινοτικά πλαίσια.

Επίσης, οι συνάδελφοι, εδώ µέσα, προσπαθούν σκανδαλολο-
γώντας συνεχώς, γιατί απορία ψάλτου βηξ, ελλείψει επιχειρη-
µάτων, ελλείψει πολιτικών θέσεων, αρκούνται στο να
σκανδαλολογούν γενικώς και αορίστως, να πείσουν τον ελλη-
νικό λαό ότι υπάρχουν προβλήµατα, ότι υπάρχουν σκάνδαλα πα-
ντού. Είναι προφανές ότι το ΠΑΣΟΚ θέλει να πάµε σε εκλογές
σκανδαλολογώντας, γιατί θέλει να κρύψει τη γύµνια του. Ο βα-
σιλιάς, κύριε Πρόεδρε, είναι γυµνός. ∆εν έχουν προτάσεις για τί-
ποτα και γι’ αυτόν το λόγο σκανδαλολογούν γενικώς και
αορίστως.

Τους καλούµε λοιπόν, να έρθουν εδώ και να αντιπαρατεθούν
σε πολιτικό επίπεδο µε επιχειρήµατα, να καταθέσουν τις προ-
τάσεις τους, αν έχουν, που δεν έχουν. Και να είναι βέβαιοι ότι ο
ελληνικός λαός µας κρίνει και µας ακούει όλους και όταν φτά-
σει η ώρα θα πάρουν τις απαντήσεις τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Καράογλου.

Ο κ. Κουτµερίδης έχει το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συνολική συ-

ζήτηση σε αυτό το νοµοσχέδιο απέδειξε µε τον πιο ξεκάθαρο
τρόπο ποια είναι η πάγια νοµοθετική πρακτική της Κυβέρνησης,
δηλαδή να νοµοθετεί µε έναν τρόπο αιφνιδιαστικό, πρόχειρο,
αντιφατικό και αποσπασµατικό, µε αλλαγές της τελευταίας στιγ-
µής, µε αποσύρσεις ρυθµίσεων που δηλώνουν ότι δεν υπάρχει
ένα συγκεκριµένο σχέδιο για την έξοδο της χώρας µας από την
οικονοµική κρίση. ∆εν υπάρχει ένα συγκεκριµένο σχέδιο για την
αναµόρφωση του φορολογικού συστήµατος της χώρας µας, για
αλλαγές και µεταρρυθµίσεις που τόσο ανάγκη έχει σήµερα το
φορολογικό περιβάλλον στη χώρα µας.

Εµείς δηλώσαµε από την αρχή την αντίθεσή µας. Αυτό κάναµε
και στην επί µέρους συζήτηση των άρθρων. ∆ηλώσαµε την αντί-
θεσή µας, κυρίως κορυφαία άρθρα που αφορούσαν την τεκ-
µαρτή φορολόγηση, το Ενιαίο Τέλος Ακινήτων, τις περαιώσεις
και τις ρυθµίσεις, τη µείωση του Τέλους Ταξινόµησης, τη δηµι-
ουργία νέων διευθύνσεων µισθών και τη νοµιµοποίηση προµη-
θειών των νοσοκοµείων.

Κύριε Αδρακτά, ήθελα να σας πω τα µπράβο και µην τα λέτε
στο κ. Υφυπουργό, γιατί προηγούµενα ο κύριος Υφυπουργός
µας είπε ότι απέσυρε αυτή τη διάταξη για το 2% των ακαθαρί-
στων εσόδων, εξαιτίας της δικής µας αντίδρασης. Ήταν έτσι,
κύριε Υφυπουργέ;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): ∆εν είπα αυτό.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Χαιρόµαστε που µας ακούτε…
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): ∆εν είπα αυτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Αυτό είπατε, κύριε Υφυπουργέ.
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Αποσύρατε τη διάταξη γιατί υπήρχαν αντιδράσεις από την Αντι-
πολίτευση. Εµείς χαιρόµαστε που µας ακούσατε…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Εµείς είχαµε το θάρρος να την αποσύρουµε. Εσείς από
το 1980 και µετά τι κάνατε;

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: … αλλά να µας ακούτε και σε
κάποια άλλα πράγµατα που τονίζουµε, δύο, τρία σηµεία πολι-
τικά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Ας την αποσύρατε όταν ήσασταν στην Κυβέρνηση, όχι
τώρα.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Εσείς µετατρέψατε το Κοινο-
βούλιο σε ένα απέραντο δικαστήριο. Εµείς παράγουµε πολιτική
και σεις παράγετε σκάνδαλο. Το ισχυρό κοµµάτι αντιπαράθεσης
µαζί σας είναι η πολιτική. ∆υστυχώς για σας είναι η παραπολι-
τική.

Ποιος δυσφηµίζει τη χώρα µας; Εµείς που λέµε την αλήθεια;
Ο ελληνικός λαός που βιώνει µια τραγική πραγµατικότητα ή
µήπως η Ευρωπαϊκή Ένωση και η EUROSTAT µε τα µαύρα µα-
ντάτα που µας έστειλε; Ή µήπως εσείς δυσφηµίζετε τη χώρα
µας µε τις πολιτικές σας; ∆υσφηµίσατε την ελληνική οικονοµία
σε όλο τον κόσµο και βρισκόµαστε για δεύτερη φορά και πάλι σε
καθεστώς επιτήρησης.

Είναι γεγονός ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας µας ανέγνωσε
και πάλι την ίδια οµιλία που του είχαν γράψει από το 2004. Μας
ανέφερε ανάπτυξη και ευηµερία που δυστυχώς, δεν βλέπει ο ελ-
ληνικός λαός και η ελληνική κοινωνία. Μας ανέφερε ο κύριος
Πρωθυπουργός το παρελθόν και το χθες, ξεχνώντας ότι και
χθες είχαµε και πάλι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και
µας είπε πώς δεν θα αφήσει τη χώρα µας να γίνει Κολοσσαίο.
Εµείς φοβούµαστε πολύ. Όπως καταντήσατε τη χώρα µας ίσως
µάλλον το Κολοσσαίο δεν µπορεί να γίνει όπως στη χώρα µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Η κ. Φιλίνη έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω δύο λόγια

πάνω στις διαφοροποιήσεις από το νοµοσχέδιο που έκανε ο κύ-
ριος Υφυπουργός.

Κατ’ αρχάς, και εγώ βλέπω βεβαίως θετικό το ότι αποσύρθηκε
η διάταξη την οποία εκτίµησε ως σκανδαλώδη ο Κοινοβουλευ-
τικός µας Εκπρόσωπος ως προς την απαλλαγή του 2% των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης. Είναι πολύ θετικό που αντέδρα-
σαν Βουλευτές από όλα τα κόµµατα και που τελικά η Κυβέρ-
νηση το αποσύρει. Αυτό θα µπορούσε να είναι µια ελπίδα για
τον µέλλον γενικότερα ότι κάτι θα µπορέσει να γίνει σε αυτόν
τον τόπο και όχι να βλέπουµε µοιρολατρικά ότι κινούνται προς
το χειρότερο τα πράγµατα καθηµερινά.

Επίσης, ήθελα να πω δύο λόγια για το άρθρο 40 σχετικά µε
την ανώνυµη εταιρεία για την Εκκλησία.

Κύριε Υφυπουργέ, είπατε ότι αποσύρεται η δυνατότητα να
είναι ενδιάµεσος φορέας αυτή η ανώνυµη εταιρεία, αυτός ο ανα-
πτυξιακός οργανισµός. Θέλω να τονίσω ότι δεν αλλάζει η ουσία,
κύριε Υφυπουργέ. Συνεχίζει η Εκκλησία να αποτελεί έναν ανα-
πτυξιακό φορέα ο οποίος κυρίως στη σηµερινή φάση θα µπορεί
να χειρίζεται κοινοτικά κονδύλια και κονδύλια που έχουν να κά-
νουν µε το ΕΣΠΑ, το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

Θεωρούµε ότι αυτό δεν µπορεί να είναι αποδεκτό από εµάς.
Είναι µία φάση ιδιαίτερα επικίνδυνη, ιδιαίτερα σηµαντική και θα
έπρεπε να αποσύρετε γενικότερα αυτό το άρθρο, κύριε Υφυ-
πουργέ. Αν δεν το αποσύρετε, το καταψηφίζουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 41 του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών και
θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Παρούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
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Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Παρούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Παρούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Παρούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Παρούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Κύριες και κύριοι συνάδελφοι, έχει υποβληθεί αίτηση ονοµα-

στικής ψηφοφορίας Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ για το άρθρο
36,όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, της οποίας το
κείµενο έχει ως εξής:

«Αθήνα 6 Μαΐου 2009
Προς:
Πρόεδρο
της Βουλής των Ελλήνων

ΑΙΤΗΣΗ
ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ

Οι υπογράφοντες Βουλευτές ζητούµε να γίνει ονοµαστική ψη-
φοφορία επί του άρθρου 36 του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών «Ενσωµάτωση Οδηγιών
2006/98/ΕΚ, 2008/8/ΕΚ και 2007/74/ΕΚ, διατάξεων των οδηγιών
2006/112/ΕΚ, και 2006/69/ΕΚ, διατάξεις φορολογίας εισοδήµα-
τος, κεφαλαίου, ΦΠΑ και λοιπών φορολογιών και λοιπές διατά-
ξεις».

Οι Βουλευτές
Θεόδωρος Πάγκαλος
Ευστάθιος Κουτµερίδης
∆ηµήτριος Κουσελάς
Φίλιππος Σαχινίδης
Αθανασία Μερεντίτη
∆ηµήτριος Ρέππας
Ροδούλα Ζήση
Εµµανουήλ Σκουλάκης
Ιωάννης Αµοιρίδης
Ηλίας Λαµπίρης
Εύη Χριστοφιλοπούλου
Ιωάννης Μαγκριώτης
Γεώργιος Πεταλωτής
Γεώργιος Ντόλιος
∆ηµήτριος Βαρβαρίγος
Μαρία Σκραφνάκη
Θεοδώρα Τζάκρη
Ηλίας Μπεριάτος
Σπύρος Κουβέλης
∆ηµήτριος Τσιρώνης
Μάρκος Μπόλαρης
Ευάγγελος Αργύρης
Γεώργιος Φλωρίδης
Χρήστος Χάιδος
Αχµέτ Χατζηοσµάν
Παναγιώτης Ρήγας

Εύα Καϊλή
Τοµοσίδης Μιχάλης
Βασίλειος Έξαρχος
Ελπίδα Τσουρή
Μιλτιάδης Βέρρας
Ηλίας Καρανίκας
Νικόλαος Ζωΐδης»
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αί-

τηση της ονοµαστικής ψηφοφορίας, για να διαπιστωθεί αν
υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την
υποβολή της.

Ο κ, Πάγκαλος. Παρών.
Ο κ. Κουτµερίδης. Παρών.
Ο κ. Κουσελάς. Παρών.
Ο κ. Σαχινίδης. Παρών.
Η κ. Μερεντίτη. Παρούσα.
Ο κ. Ρέππας. Παρών.
Η κ. Ζήση. Παρούσα.
Ο κ. Σκουλάκης. Παρών.
Ο κ. Αµοιρίδης. Παρών.
Ο κ. Λαµπίρης. Παρών.
Η κ. Χριστοφιλοπούλου. Παρούσα.
Ο κ. Μαγκριώτης. Παρών.
Ο κ. Πεταλωτής. Παρών.
Ο κ. Ντόλιος. Παρών.
Ο κ. Βαρβαρίγος. Παρών.
Η κ. Σκραφνάκη. Παρούσα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από

τον Κανονισµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας Βουλευτών.

Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα (10) λεπτά
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Επαναλαµβάνεται η
διακοπείσα συνεδρίαση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Προεδρείο εκτιµώντας τις
ανάγκες του νοµοθετικού έργου, σύµφωνα µε τον Κανονισµό
(άρθρο 72 παράγραφος 3) θα λύσει τη συνεδρίαση για σήµερα
Τετάρτη 6 Μαΐου 2009 και ώρα 18.00’. Η ονοµαστική ψηφοφο-
ρία θα γίνει αύριο στις 13.30’. Το αντικείµενο των εργασιών του
Σώµατος για την αποψινή συνεδρίαση θα είναι: συζήτηση και
λήψη απόφασης σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 144 του
Κανονισµού της Βουλής, επί της προτάσεως που κατέθεσε ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Γεώργιος Παπανδρέου και εκατό Βου-
λευτές του κόµµατός του για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής,
σχετικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης «SIEMENS» στο σύνολό
της, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.
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